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Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏
Kownacki zosta∏ poproszony
o asystowanie podczas udzielenia
Êlubu Sylwii (Polki od wielu lat
koordynujàcej wspó∏prac´ mi´-
dzynarodowà z w∏oskà Gminà
Graffignano) z mieszkaƒcem

Gminy Graffignano – Fabrizio.
Ceremonia odby∏a si´ 1 wrzeÊnia,
o godz. 17.30.

TreÊç listu, jaki w imieniu
mieszkaƒców Gminy Wieliszew
przekaza∏ m∏odej parze wójt Pa-
we∏ Kownacki:

Kochani Sylwio i Fabrizio,

z okazji Êlubu przyjmijcie sk∏ada-
ne w imieniu w∏asnym i ca∏ej Gmi-
ny Wieliszew ˝yczenia mi∏oÊci,
spe∏nienia marzeƒ oraz staropol-
skie, tradycyjne 100 lat wszelkiej
pomyÊlnoÊci. Niech Wasze szcz´Êcie
stanie si´ udzia∏em najbli˝szych.
Chcà si´ nim cieszyç równie˝ przy-
jaciele z Polski, do których z dumà
si´ zaliczamy.
Kochani Sylwio i Fabrizio, Wasze
ma∏˝eƒstwo jest przez nas postrze-
gane nie tylko jak zwiàzek dwojga

szcz´Êliwych ludzi. JesteÊcie równie˝
wymownym Êwiadectwem, ˝e ba-
riery b´dàce wynikiem podzia∏u
na narody nie stanowià ˝adnej
przeszkody, gdy w ˝ycie ludzi wkra-
cza mi∏oÊç.
˚yczàc Wam jeszcze raz szcz´Êcia
i wszelkiej pomyÊlnoÊci pragn´
wyraziç nadziej´ na niejedno spo-
tkanie w jak zwykle przyjacielskiej
atmosferze. JesteÊcie i b´dziecie
w Gminie Wieliszew niecierpliwie
oczekiwanymi goÊçmi.

Pawe∏ Kownacki
Wójt Gminy Wieliszew

Gminy partnerskie
na Êlubnym kobiercu

Kilkadziesiàt osób, aktorzy, pro-
ducenci, re˝yserzy, kamery, mikro-
fony, charakteryzatorki i ca∏e za-
plecze producenckie przez kilka
godzin, przy pi´knej s∏onecznej
pogodzie, filmowa∏o kolejne sce-
ny. Co chwila s∏ychaç by∏o „kame-
ry... cisza na planie... akcja!”. Ak-
torzy ze spokojem po kilka razy
powtarzali kolejne sceny tzw. du-
ble. Sceny kr´cone by∏y na brze-
gu, a tak˝e na wodzie, gdzie za∏o-
ga wioÊlarska uleg∏a wypadkowi,
a znajdujàcy si´ na brzegu akto-
rzy – filmowi lekarze – przystàpi-
li do akcji ratunkowej. Mieszkaƒ-
cy i goÊcie przybywajàcy na pla-
˝´ z zaciekawieniem obserwowali
prace na planie filmowym.WÊród
aktorów – bohaterów serialu
– na wieliszewskiej pla˝y goÊcili-
Êmy: Kamill´ Baar,Anit´ Soko∏ow-
skà, Bartosza Opani´ oraz Ja-
ke’a Michaelsa. Ekipa w Wielisze-
wie czu∏a si´ komfortowo
i zapewnia∏a, ˝e do tak urokliwe-
go i przyjaznego miejsca ch´tnie
powróci.Widzowie serialu „Na do-
bre i na z∏e” b´dà mogli obejrzeç
„wieliszewski odcinek” na poczàt-
ku przysz∏ego roku.

nn Piotr Wyszyƒski
Anna Sajnog

Tegoroczne 
do˝ynki mieszkaƒcy
Gminy Wieliszew
i przybyli goÊcie
obchodzili
8 wrzeÊnia,
w sołectwie Krubin.
Tradycyjne 
Êwi´to plonów
połàczone było
z poÊwi´ceniem 
i uroczystym
przeci´ciem 
wst´gi
przed Centrum
Sportowo-
Kulturalnym. 
Nie mogło
zabraknàç równie˝
Turnieju Sołectw. 
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Ekipa „Na dobre
i na z∏e”
na wieliszewskiej
pla˝y
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Trudno by∏oby znaleêç bardziej wymowny symbol
zacieÊniania wi´zów partnerskich pomi´dzy zaprzyjaênionymi
gminami, ni˝ zwiàzek ma∏˝eƒski.
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Anna Sajnog
Mariusz Kraszewski

Do˝ynki w Gminie
Wieliszew

UroczystoÊci do˝ynkowe
rozpocz´∏y si´ polowà
Mszà Êwi´tà koncelebro-

wanà przez proboszcza parafii
pw. Êw. Bart∏omieja Aposto∏a
w Janówku Pierwszym ks. Ja-
na Go∏embiewskiego, probosz-
cza parafii pw. Jana Marii
Vianney’a w Skrzeszewie ks.
Krzysztofa Krup´ oraz pro-
boszcza parafii pw. Przemie-
nienia Paƒskiego ks. Grzego-
rza Kucharskiego.We wspólnej
modlitwie udzia∏ wzi´∏y w∏a-
dze samorzàdowe z Wójtem
Gminy Wieliszew Paw∏em
Kownackim, Przewodniczàcym
Rady Gminy Marcinem Fabi-

siakiem, radnymi gminnymi
i powiatowymi oraz wieloma
zaproszonymi goÊçmi.Wyjàtko-
wego charakteru ceremonii
doda∏y poczty sztandarowe,
a tak˝e korowód wspania∏ych
wieƒców do˝ynkowych. Staro-
Êcina i starosta do˝ynek –Teo-
dora Cybulska i Jacek Gàgo-
lewski – razem z wójtem i prze-
wodniczàcym rady podzielili
do˝ynkowy chleb.

Po zakoƒczonej Eucharystii
zebrani przeszli pod nowy bu-
dynek zaplecza sportowego
i Êwietlicy Êrodowiskowej, któ-
ry ju˝ niebawem b´dzie s∏u˝y∏
mieszkaƒcom Krubina i okolic.
Koszt ca∏kowity budowy Cen-
trum to 2 730 000 z∏. Ks. pro-
boszcz Jan Go∏embiewski po-
Êwi´ci∏ obiekt, a wójt Pawe∏
Kownacki, radni Marcin Fabi-
siak i Grzegorz Bieƒkowski,
cz∏onek Wspólnoty Wsi Krubin
W∏adys∏aw Cybulski, prezes
OSP Krubin Pawe∏ Go∏aszew-
ski oraz prezes Amatorskiego
Klubu Sportowego „Mewa”
Krubin Robert Janus, a tak˝e
Patryk i Damian Szymaƒscy
– przedstawiciele zawodników
Klubu – przeci´li bia∏o-czerwo-
nà wst´g´.

Cz´Êç rozrywkowa by∏a zdo-
minowana duchem zdrowej ry-
walizacji. Najaktywniejsi sta-
n´li w szranki Turnieju So-
∏ectw i konkursu kulinarnego
Smaki Gminy. Na scenie wy-
stàpi∏y zespo∏y, dzi´ki którym
nogi same rwa∏y si´ do taƒca.
Ciekawostkà by∏ równie˝ po-
kaz panowania nad ogniem
w wykonaniu grupy kuglarzy
Children of Fire.

nn

O wynikach rywalizacji oraz
osobach, które przyczyni∏y si´
do sukcesów swoich so∏ectw,

mo˝na przeczytaç na str. 9. ws
zy

stk
ie 

fo
t.

M
K

fo
t.

PW



OSOBOWOÂå 

2 gazeta wieliszewska xx 27 wrzeÊnia 2012

Ludzie Gminy

gazeta wieliszewska
Wydawca: Urzàd Gminy Wieliszew

ul. Modliƒska 1, 05-135 Wieliszew, tel. (22) 782 26 32
Redaktor naczelny: Mariusz Kraszewski

• Redakcja: Weronika Dzi´gielewska, Anna Sajnok, ¸ukasz Ziemak 
• Zdj´cia: Weronika Dzi´gielewska, Anna Sajnok, Mariusz Kraszewski 
• Stali wspó∏pracownicy: Wies∏awa Klejment, Krzysztof Klimaszewski,

Kacper Fergard Wala 
• Projekt graficzny i ∏amanie: Liwia Monika Patel • Druk: Agora S.A.

ISSN 1898–3251 
Redakcja nie zwraca tekstów niezamówionych oraz zastrzega sobie prawo ich

redagowania i skracania.

DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy
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OSKAR

Moimi przyjació∏mi sà Bartek i Micha∏
z przedszkola, z którymi bawi´ si´ w Le-
go Ninja Go. To jest fajne, bo walczymy
ze sobà. Oni sà fajni, bo lecà czymÊ, co
uk∏adajà, np. samolotem Ninja Go. Przy-
jació∏mi mogà te˝ byç Igor, B∏a˝ej i Ku-
ba, bo ich lubi´ i sà fajni.

MICHA¸

Moim przyjacielem jest Bartek, bo jest faj-
ny i razem si´ wyg∏upiamy. Razem dy˝u-
rowaliÊmy i ciocia nas za to ca∏y czas chwa-
li∏a. Przyjacielem mo˝e byç te˝ mama al-
bo siostra, bo mo˝na im wszystko
powiedzieç i polegaç na nich. Na przyk∏ad
moja siostra zamieni∏a si´ ze mnà na ∏ó˝-
ka i mam teraz pi´trowe.

KUBA

Przyjaciel to taki ulubiony kolega z pracy,
szko∏y albo z przedszkola. Ja takiego kole-
gi nie mam. Mam mam´, ale ona jest
dziewczynkà, jest inna i nie mo˝e byç przy-
jacielem. Przyjacielem mo˝e byç zwierzàt-
ko, np. pies, ale nasz jest zakopany, bo
umar∏.

W tym numerze Gazety zapytaliÊmy dzieci z Przedszkola Samorzàdowego nr 1 
o to „KTO TO JEST PRZYJACIEL”?

OLIWIA

Przyjacielem jest kole˝anka lub kolega.
Trzeba mieç przyjació∏, ˝eby mieç si´
z kim bawiç, pojechaç na noc do domu,
pojechaç na wakacje albo nad wod´.

RED. – Jest Pan dyrektorem Ze-
spo∏u Szkó∏ w Wieliszewie
od niedawna. Jakie odniós∏ Pan
pierwsze wra˝enie po wizycie
w naszej placówce?
MIROS¸AW SIERADZKI – Dwie szko-
∏y, dwa odmienne problemy, ale
obie ∏àczy to samo: mi∏a, przyja-
zna uczniom kadra pedagogiczna
i bardzo przyjemna atmosfera
pracy! Gminne Gimnazjum im.
Jana Paw∏a II w Wieliszewie
z racji wyposa˝enia Êmia∏o mo˝-
na nazwaç szko∏à XXII wieku,
natomiast Liceum Ogólnokszta∏-
càce w Komornicy – najatrakcyj-
niej zlokalizowanà szko∏à po-
nadgimnazjalnà w okolicach
Warszawy.
– Czym zajmowa∏ si´ Pan, zanim
objà∏ to stanowisko?
– Jestem nauczycielem z niespe∏-
na 20-letnim sta˝em pracy z m∏o-
dzie˝à. Przed obj´ciem obecnego
stanowiska by∏em wicedyrekto-
rem w legionowskim gimnazjum,
a wczeÊniej – kierownikiem prak-
tycznej nauki zawodu w szkole
ponadgimnazjalnej. Mam rów-
nie˝ doÊwiadczenie w pracy z na-
uczycielami na studiach podyplo-
mowych w jednej z warszawskich
uczelni wy˝szych.
– Zapewne ma Pan swój pomys∏
na funkcjonowanie placówki.
Jaka jest Paƒska wizja rozwoju
Zespo∏u Szkó∏ w Wieliszewie?
– Jednym z pomys∏ów jest stworze-
nie w obecnych szko∏ach oddzia-
∏ów ukierunkowanych na rozwój
uzdolnieƒ sportowych uczniów,
zarówno naszej gminy, jak i gmin
okolicznych. Ponadto jestem
otwarty na g∏osy rodziców, na-
uczycieli i osób zainteresowa-
nych przysz∏oÊcià szkó∏, w celu
ciàg∏ego uatrakcyjniania oferty
edukacyjnej, oraz dostosowywa-

nia jej do potrzeb i oczekiwaƒ
przysz∏ych kandydatów.
– Kierowana przez Pana szko∏a
doskonale wpisuje si´ koncepcj´
rozwoju sportu w Gminie Wie-
liszew.A mo˝e to jest dobry kie-
runek rozwoju?
– Po∏o˝enie gminy bardzo sprzy-
ja uprawianiu rekreacji ruchowej
i ró˝nego rodzaju aktywnoÊci
sportowej. Jest tu bogata infra-
struktura dla mi∏oÊników pi∏ki
no˝nej, wspania∏y akwen dla
sportów wodnych, oraz warunki
naturalne dla turystki pieszej
i rowerowej. Bioràc do tego
pod uwag´ fakt, ˝e jestem absol-
wentem AWF-u, popieram w pe∏-
ni ten kierunek rozwoju. Mam
nadziej´, ˝e ciàg∏e wzbogacanie
oferty przez gmin´, wyciàgnie na-
sze dzieci i m∏odzie˝ sprzed tele-
wizorów i komputerów na Êwie-
˝e powietrze i da im podstawy
do znalezienia tzw. sportu ca∏ego
˝ycia.
– Jaki prywatnie jest Miros∏aw
Sieradzki? 
No, o to trzeba by zapytaç moich
znajomych… 
– Co jest Pana najwi´kszà pasjà?
– Turystyka. Uwielbiam podró˝e
i poznawanie nowych miejsc,
szczególnie w Polsce. Jestem zdo-
bywcà tzw. Korony Gór Polskich,
czyli „wdrapa∏em si´” na najwy˝-
sze szczyty ka˝dego z 28 g∏ównych
pasm górskich Polski.
– Jak najch´tniej sp´dza Pan
wolny czas?
– Z rodzinà i ze znajomymi, ale…
aktywnie! Rower, ˝agle, narty,
piesze w´drówki... W tym aspek-
cie z pewnoÊcià nie jestem typem
domatora.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏a
Anna Sajnog

DziÊ rozmawiamy
z MIROS¸AWEM

SIERADZKIM,
dyrektorem Zespo∏u
Szkó∏ w Wieliszewie.

KONTYNUUJEMY AKCJ¢ „KOSZUL-
KI DLA DZIECI”. Witamy naszych no-
wonarodzonych mieszkaƒców prezentem
w postaci koszulki ozdobionej napisem
„Moja Gmina Wieliszew”. Dzisiaj wita-
my wÊród nas ALANA SZCZECHL¢,
urodzonego 12 lipca 2012, w warszaw-
skim Instytucie Matki i Dziecka.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upieczeni”
rodzice mogà osobiÊcie zg∏aszaç si´
do Referatu Informacji i Promocji
mieszczàcego si´ w pokoju nr 9
Urz´du Gminy Wieliszew, telefonicz-
nie pod numerem (022) 782 26 32
lub mailowo piszàc na adres promo-
cja@wieliszew.pl w celu ustalenia da-
ty wr´czenia prezentu. Gazeta Wieli-

szewska uhonoruje równie˝ naszych
milusiƒskich publikujàc ich zdj´cia
na swoich ∏amach.

KAROLINKA

Moim przyjacielem jest Kuba, bo si´ ze
mnà bawi w poduszk´. Ja zakrywam oczy,
on si´ chowa i jak go znajd´, to on mnie
straszy i jest Êmiesznie. Z przyjacielem
mo˝na jeszcze rysowaç, malowaç i lepiç
plastelin´. Mam jeszcze przyjació∏k´,
z którà bawi´ si´ jej zabawkami, bo ma
fajne.

HANIA

Z przyjacielem mo˝na robiç ró˝ne rzeczy,
np. bawiç si´, kolegowaç, wszystko. Ja mam
du˝o przyjació∏, z którymi czasami si´ ba-
wi´. Dzisiaj np. bawi∏am si´ z Natalkà
w mam´, siostr´ i dziecko. Z przyjacielem
mo˝na zbieraç kwiaty, robiç laurki, malo-
waç, rysowaç, zbieraç piórka, lepiç z gliny
i czytaç ksià˝ki. Przyjacielem nie mo˝e tyl-
ko byç ktoÊ, kto jest dla nas niedobry.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

RED. – Jak zacz´∏a si´ Pani przygoda
z grafikà?
LIWIA DRUBKOWSKA-PATEL –To zas∏uga mo-
ich rodziców, którzy znajàc moje zainte-
resowania wybrali dla mnie Technikum
Poligraficzne. Gdy koƒczy∏am szko∏´, ze-
cernie by∏y likwidowane i zast´powa∏ je
sk∏ad komputerowy.Wówczas postanowi-
∏am, ˝e zostan´ redaktorem technicznym,
czyli kimÊ, kto nadaje publikacji form´
graficznà i jest ∏àcznikiem pomi´dzy re-
daktorem merytorycznym, grafikiem
komputerowym oraz drukarnià. Z cza-
sem zauwa˝y∏am, ˝e b´dàc grafikiem mo-
g´ robiç to samo, ale proÊciej. Pracujàc
w Prószyƒski i S-ka mia∏am szans´ prze-
kwalifikowania si´ i tak za∏apa∏am bak-
cyla grafiki oraz mi∏oÊci do komputerów
z nadgryzionym jab∏kiem. Poczàtkowo
mia∏am frajd´ ∏amiàc ksià˝ki (okreÊlenie
oznaczajàce przekszta∏canie materia∏ów
z worda do formy, jakà póêniej widzi czy-
telnik). Jednak gdy zacz´∏am ∏amaç ga-
zety oraz czasopisma, poczu∏am, ˝e to jest
to, co lubi´. Szybka praca z dawkà emo-
cji i efekt koƒcowy.
– Jakie umiej´tnoÊci powinien wykazaç
ktoÊ, kto chcia∏by zwiàzaç swojà przy-
sz∏oÊç zawodowà z tym zaj´ciem?
– CierpliwoÊç, umiej´tnoÊç radzenia sobie
ze stresem, wiedza techniczna z zakresu
poligrafii i oczywiÊcie zdolnoÊci graficzne.
– Gotowy numer gazety w r´ku to za-
pewne wielka satysfakcja. Jednak

po drodze zdarzajà si´ sytuacje kryzy-
sowe.
– Od poczàtku traktuj´ mojà prac´ bar-
dzo serio, a ka˝de kolejne dzie∏o jak mo-
je dziecko. Jestem z nich dumna choç cza-
sem nie wyglàdajà do koƒca tak jak
chcia∏abym. Cz´sto przy ∏amaniu gaze-
ty utrudniaczem jest presja ograniczone-
go czasu oraz nagle „wpadajàce” artyku-
∏y, które trzeba umieÊciç. Najtrudniejsze
sytuacje... oczywiÊcie by∏y, ale wyciàgam
z nich wnioski i staram si´ nie pope∏niaç
tych samych b∏´dów ponownie.
– Jak radzi sobie Pani ze stresem w ta-
kich sytuacjach?
– Du˝à dawk´ stresu odczuwam tu˝
przed zamkni´ciem numeru. Jednak
nauczy∏am si´, ˝e denerwowanie si´ nic
nie daje. Nale˝y myÊleç szybko i logicz-
nie.
– Od pewnego czasu mieszka Pani
w Londynie. Dla czytelników „Gazety
Wieliszewskiej” jest to najlepszy dowód
na to, ˝e w dzisiejszych czasach odle-
g∏oÊç nie jest ˝adnà barierà w skutecz-
nym porozumiewaniu si´. Jak ocenia
Pani jakoÊç prasy lokalnej w Polsce
i w Londynie?
– 12 lat temu wspó∏pracowa∏am z Wy-
dawnictwem Czarne z siedzibà w Wo∏ow-
cu – Beskid Niski. Wtedy mieszka∏am
w Legionowie.Wydawa∏o mi si´ szczytem
rozwoju techniki, ˝e mog´ ∏amaç dla nich
ksià˝ki pomimo odleg∏oÊci – komuniko-

waliÊmy si´ za pomocà e-maila, telefonu,
korekt´ dostawa∏am Pocztà. Obecnie od-
leg∏oÊç przy moim zawodzie nie ma zna-
czenia. B´dàc w Legionowie czy w Lon-
dynie tak samo wykonuj´ mojà prac´ ko-
munikujàc si´ z redakcjà poprzez e-maile
lub skype. Wizyty w redakcji mog´ sobie
zafundowaç dopiero po wydrukowaniu
Gazety.
A co do prasy lokalnej w Londynie...
mieszkam w Walthamstow i otrzymuj´
do domu magazyn Waltham Forest
News. Jest to gazeta wydawana przez
urzàd dzielnicy, podobna do naszej Ga-
zety, ale... nie ma tu polemik pomi´dzy
radnymi, moich ulubionych wypowiedzi
maluchów albo wywiadów z mieszkaƒ-
cami. W tej publikacji przewa˝ajà urz´-
dowe informacje. Po szybkim przejrzeniu
jej odk∏adam i nie zaglàdam do niej wi´-
cej. Graficznie nie zachwyca no i papier
ma kiepski, wi´c szybko ˝ó∏knie i làduje
w koszu.
– Co prywatnie robi Pani najch´tniej
w wolnym czasie?
– Najch´tniej poczyta∏abym tradycyjnà
papierowà ksià˝k´. Jednak moja córcia
Aaliyah (ma 13 miesi´cy) nie pozwala mi
na to. Jestem skazana na ebooki w tele-
fonie, które przy d∏u˝szym czytaniu m´-
czà oczy.

nn Rozmawia∏a 
Anna Sajnog

Poznaj pracownika Gminy

Dzisiaj przedstawiamy osob´ z racji specyfiki
wykonywanej pracy pozostajàcà „w cieniu” 
pozosta∏ej cz´Êci redakcji. A to w∏aÊnie od
LIWII DRUBKOWSKIEJ-PATEL zale˝y wyglàd
ka˝dego numeru Gazety Wieliszewskiej.
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AktualnoÊci

Choç 73. rocznica nie jest „okràg∏à”,
tegoroczne obchody upami´tniajà-
ce wybuch II wojny Êwiatowej i bo-

haterskà obron´ Polski przed hitlerow-
skim najeêdêcà mia∏y w Wieliszewie
szczególnie uroczysty charakter. Po na-
bo˝eƒstwie odprawionym przez probosz-
cza parafii pw. Przemienienia Paƒskie-
go ks. Grzegorza Kucharskiego przedsta-
wiciele 32. Wieliszewskiego Dywizjonu
Rakietowego Obrony Powietrznej z p∏k.
Dariuszem Cichalem na czele oraz Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownacki z∏o˝y-
li wiàzank´ pod znajdujàcà si´ w koÊcie-
le tablicà upami´tniajàcà ̋ o∏nierzy, któ-
rzy oddali ˝ycie w obronie ojczyzny.

Po Mszy Êw., przy dêwi´kach wojsko-
wych marszów, wraz z pocztami sztanda-
rowymi wojska, stra˝y OSP i szkó∏ zebra-
ni przemaszerowali pod znajdujàcy si´
na wieliszewskim cmentarzu pomnik ̋ o∏-
nierzy poleg∏ych we wrzeÊniowych wal-
kach na przyczó∏ku radzymiƒsko-wieli-
szewskim.

Po raz pierwszy w historii Gminy Wie-
liszew uroczystoÊç odby∏a si´ zgodnie
z ceremonia∏em wojskowym. Po wcià-
gni´ciu bia∏o-czerwonej flagi na maszt
(wmurowany przez Urzàd kilkanaÊcie
dni przed uroczystoÊcià) i odegraniu
hymnu paƒstwowego dowódca 32. Wie-
liszewskiego Dywizjonu Rakietowego
Obrony Powietrznej p∏k Dariusz Cichal
odebra∏ meldunek dowodzàcego kompa-
nià honorowà. Potem nadszed∏ czas
na przemówienia. G∏os zabrali p∏k Da-
riusz Cichal i wójt Pawe∏ Kownacki. Obaj
wyrazili radoÊç z obecnoÊci licznie zgro-
madzonej m∏odzie˝y i nadziej´, ˝e ju˝ ni-
gdy polski ˝o∏nierz nie b´dzie musia∏
w obronie ojczyzny sk∏adaç daru najcen-
niejszego – ˝ycia. Ku chwale tych, któ-
rzy w ci´˝kich czasach wojny zgin´li, od-

by∏ si´ apel poleg∏ych zakoƒczony salwà
honorowà.

UroczystoÊci zakoƒczy∏y si´ z∏o˝e-
niem kwiatów pod pomnikiem upa-
mi´tniajàcym tragiczne wydarzenia
sprzed 73 lat.Wymownym symbolem
i wyjàtkowà okolicznoÊcià by∏ udzia∏
w uroczystoÊci potomków jednego
z ˝o∏nierzy, którzy we wrzeÊniu 1939
polegli na terenie naszej Gminy i tu
spocz´li wraz z pozosta∏ymi zabitymi

kolegami. Panie Agnieszka Marcin-
kowska (córka bohatera wrze-
Ênia 1939) i jego wnuczka Gabriela
Marcinkowska przyby∏y na obchody
a˝ z województwa warmiƒsko-mazur-
skiego. W wieliszewskich uroczysto-

Êciach panie wzi´∏y udzia∏ pierwszy
raz. Pani Agnieszka niestety nie pa-
mi´ta taty; gdy poleg∏ by∏a jeszcze
w ∏onie matki. Od dawna pragn´∏a
przyjechaç na obchody rocznicowe
– tym razem jej marzenia si´ spe∏ni-

∏y. Po uroczystoÊci opowiada∏a, jak we
Ênie ojciec prowadzi∏ jà alejà wieli-
szewskiego cmentarza wojskowego.
Podczas uroczystoÊci czu∏a jego obec-
noÊç; czu∏a, ˝e spe∏ni∏a równie˝ jego
marzenie. nn

Tegoroczne
obchody 73. rocznicy
wybuchu II wojny
Êwiatowej, które
odbyły si´
3 wrzeÊnia,
w Wieliszewie, miały
szczególnie
uroczysty charakter.

Mariusz Kraszewski

Gmina Wieliszew rozpoczyna drugà edycj´ projektu Wieliszewska Akademia
Przysz∏oÊci, majàcà na celu aktywizacj´ zawodowà bezrobotnych mieszkaƒców powiatu
legionowskiego i nowodworskiego. Program dofinansowywany jest w kwocie 1.013.630,
80 z∏ ze Êrodków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Spo∏ecznego. 

Wieliszewska Akademia Przysz∏oÊci 2

W ramach projektu „Wieliszewska
Akademia Przysz∏oÊci 2” Gmina
zorganizuje cykl bezp∏atnych szko-
leƒ, kursów i sta˝y zawodowych dla
osób bezrobotnych.W tej edycji, tak
jak i w poprzedniej, b´dzie mo˝na
nauczyç si´ zawodu przedstawiciela
handlowego z mo˝liwoÊcià uzyskania

prawa jazdy kategorii B, skorzystaç
z kursów dla kierowców wózków wi-
d∏owych i na prawo jazdy katego-
rii C. Ponadto cz´Êç uczestników pro-
jektu WAP2 otrzyma szans´ odbycia
rocznego, p∏atnego sta˝u zawodowe-
go w Urz´dzie Gminy Wieliszew oraz
jednostkach podleg∏ych. Program

przewiduje dodatkowo wsparcie
w postaci udzia∏u w warsztatach roz-
wijajàcych kompetencje ogólne,
podczas których mo˝na poznaç mi´-
dzy innymi metody aktywnego po-
szukiwania pracy i radzenia sobie ze
stresem. Uczestnicy b´dà mogli
ubiegaç si´ o stypendia i zwrot kosz-
tów dojazdu. Gmina Wieliszew, jako
realizator projektu zapewni rów-
nie˝ wy˝ywienie podczas zaj´ç
i wszelkie materia∏y szkoleniowe.
Po zakoƒczeniu projektu ka˝dy
otrzyma odpowiednie zaÊwiadczenia
i certyfikaty, potwierdzajàce zdoby-
te umiej´tnoÊci.

– Mam nadziej´, ˝e dzi´ki naszemu
wsparciu ludzie bezrobotni g∏ównie
z terenu naszej gminy, ale te˝ z ca∏e-
go powiatu legionowskiego i nowo-
dworskiego, b´dà mieli wi´kszà pew-
noÊç siebie na rynku pracy. Niezwykle

wa˝ne jest, ˝e osoby bioràce udzia∏
w projekcie nie tylko zdobywajà wie-
dz´ i umiej´tnoÊci, ale te˝ rozwijajà sa-
moÊwiadomoÊç, otwierajà si´ na nowe
doÊwiadczenia. Du˝à rol´ ogrywa fakt,
˝e uczestnicy spotykajà si´ w grupie
o podobnych problemach. Wymienia-
jà swoje doÊwiadczenia, wspierajà si´
i motywujà nawzajem. Udzia∏ w pro-
jekcie ma znaczenie nie tylko na grun-
cie zawodowym, ale tak˝e spo∏ecznym
– mówi sekretarz Gminy Wieliszew
Anna Choma.

Liczba miejsc dla uczestników
jest ograniczona i do „Wieliszew-
skiej Akademii Przysz∏oÊci 2” zakwa-
lifikuje si´ 150 osób, z czego 70 ko-
biet i 80 m´˝czyzn. Priorytetowo b´-
dà traktowane osoby, które
ukoƒczy∏y 45. rok ̋ ycia, sà niepe∏no-
sprawne lub utraci∏y prac´ z przy-
czyn od siebie niezale˝nych. Pierw-

szeƒstwo b´dà mieli tak˝e kandyda-
ci z gmin wiejskich i miast poni-
˝ej 25 tys. mieszkaƒców.

Wieliszewska Akademia Przysz∏o-
Êci startuje ju˝ po raz drugi. Pierw-
sza edycja projektu dobieg∏a w∏a-
Ênie koƒca. Z bezp∏atnych szkoleƒ
i kursów skorzysta∏y 184 osoby, spo-
Êród których 26 osób znalaz∏o prac´,
a 14 zakwalifikowa∏o si´ na p∏atne
sta˝e w Urz´dzie Gminy i jednost-
kach organizacyjnych.

Wszyscy zainteresowani udzia∏em
w nowej edycji programu mogà zg∏a-
szaç si´ osobiÊcie w Biurze Projektu
Wieliszewskiej Akademii Przysz∏o-
Êci 2 przy ul. Modliƒskiej 1 w Wie-
liszewie (pokój nr 10), telefonicznie
pod numerem (22) 782-19-10, lub dro-
gà elektronicznà, wysy∏ajàc zg∏osze-
nie na adres: wap@wieliszew.pl.

nn Anna Sajnog

73. rocznica wybuchu II wojny Êwiatowej
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Historia

Nie ukrywam, wydarzenie bardzo tragicz-
ne w skutkach jest doÊç zawi∏e i do dzi-
siaj, pomimo ogromnego wysi∏ku w∏o-

˝onego w jego wyjaÊnianie i odkrycie praw-
dy historycznej, budzi wiele kontrowersji
oraz niezdrowych emocji. Próbowa∏em równie˝
zainteresowaç Instytut Pami´ci Narodowej,
aby dzi´ki swojemu, profesjonalnemu apara-
towi Êledczemu zosta∏o przeprowadzone Êledz-
two, k∏adàce raz na zawsze kres wszelkim ani-
mozjom naros∏ym przy tej okazji. Niestety, mój
plan nie ziÊci∏ si´ w pe∏ni, a jedynie cz´Êcio-
wo bo skorzysta∏em z archiwów IPN-u, a to jak
si´ okaza∏o prawdziwa skarbnica informacji.

Niestety dok∏adny przebieg tragedii nie
jest dzisiaj mo˝liwy do odtworzenia. W Êrod´
– 16 sierpnia bàdê w sobot´ – 19 sierpnia 1944 r.,
celowo podaj´ obydwie daty bo nie mam ̋ ad-
nej pewnoÊci, która jest zgodna z prawdà, mia-
∏a miejsce tragedia rozstrzelania najprawdo-
podobniej 16 osób na osiedlu Nowopol.W tej
tragedii zgin´li: Jerzy Dymek lat 22, Edward
¸aski lat 18, Jan Làca lat 22, Stanis∏aw Skar-
˝ycki lat 50, Janina Tomalska z domu Macie-
jewska (w 1938 r. zawar∏a ma∏˝eƒstwo z Roma-
nem Kajetanem Tomalskim), Janusz Pacho,
Marian Walczak lat 23 – fryzjer z Zegrza, Ma-
jewski – student z Warszawy, Józef Koz∏owski
z ¸ajsk, Mas∏owski z ¸ajsk, Aleksander Ma-
ciejewski – brat Janiny Tomalskiej, ˚ak imi´
prawdopodobnie Czes∏aw (?) oraz trzy lub czte-
ry nieznane osoby. Dotychczas jeszcze wÊród
rozstrzelanych wymieniany by∏ Seweryn Wit-
kowski – kolejarz, (w aktach stanu cywilnego
parafii Wieliszew z 1942 r. widnieje jako szo-
fer z Wieliszewa lat 46, ˝ona Jadwiga z Grzesz-
ków), ale ostatnio dotar∏em do jego zeznania1

z∏o˝onego przed Komisjà Badania Zbrodni
Niemieckich, znajdujàcego si´ w IPN, z któ-
rego wynika, ˝e nie zosta∏ wówczas rozstrze-
lany a jego zeznania wnoszà wiele do dotych-
czasowej wiedzy na temat przebiegu wyda-
rzeƒ. Przytoczmy je wi´c bo naprawd´
potwierdzajà dotychczasowe niektóre hipote-
zy, które omówi´ posi∏kujàc si´ tymi zeznania-
mi.

Seweryn Witkowski 10 wrzesieƒ 1896 War-
szawa zam. Józefów

Lato 1944 zam. w Wieliszewie osiedle Nowo-
pol. sierpieƒ1944. esesman zatrzyma∏ mnie
przed domem i poleci∏ iÊç ze sobà. Zosta∏em za-
prowadzony pod dom Wolniaków, tam sta∏o kil-
kanaÊcie osób. wÊród nich byli mieszkaƒcy ˚ak,
Rybarczyk, Wolniak, Wolniakowa. StaliÊmy
na placu przed domem Wolnickiej, otoczeni przez
du˝à liczb´ ˝o∏nierzy i Ukraiƒców. Zacz´to nas
prowadziç w stron´ lasu, budynków Tomalskie-
go. Polecieli tam a nam kazali si´ cofnàç pod par-
kan ˚akowej. Potem zaprowadzili do budki oko-
∏o 100 m., w której przed wojnà robiono lalki.Tam
ponownie kazano siàÊç na ziemi. Obok niej kl´-
czeli ze zwiàzanymi r´kami do ty∏u Klimowicz
i drugi m´˝czyzna, którym by∏ jak dowiedzia∏em
si´ póêniej ksià˝´ Radziwi∏∏. M´˝czyzn tych bito
tak˝e w budce. Gdy ich wyprowadzono podszed∏

do nich oficer i szepta∏ na ucho. Doprowadzono
na plac Tomalskà z teczkà papierów i spadochro-
ny. Ona wszystko powiedzia∏a; dla partyzantów
gotowano tak˝e w Niepor´cie. Zatrzymanych oka-
zano tej dwójce, nikogo nie rozpoznali i puszcza-
no nas. Po powrocie do domu s∏ysza∏em strza∏y
pojedyncze i serie. KilkanaÊcie osób by∏o zabitych,
pochowano – Tomalska, ˚ak, Klimowicz... zako-
pano we wspólnym dole.

Za Êrodà 16-tego sierpnia 1944 roku prze-
mawiajà relacje mówiàce, ˝e dnia nast´pne-
go po tragedii ludzie wracali z targu w Legio-
nowie a targi by∏y w czwartki. Mo˝e byç rów-
nie˝, i˝ wracali z Legionowa ale nie z targu,
a z niedzielnej mszy Êw. co by przemawia∏o
za 19-tym sierpnia. Na pewno w niedziel´ nie
by∏o targów. Wówczas przestrzegano dnia
Êwi´tego ale i policja tego skrz´tnie pilnowa-
∏a. Na grobie rozstrzelanego Jerzego Dymka
jest umieszczona data 16 sierpnia, ale to te˝
nie jest w pe∏ni wiarygodny dowód, chocia˝-
by z tych powodów jakie wymienia pan Ber-
dowski.

Seweryn Witkowski zeznawa∏, i˝ zatrzyma-
nym na Nowopolu okazano dwóch m´˝czyzn
– kl´czàcych ze zwiàzanymi do ty∏u r´kami,
a mianowicie sier˝. Micha∏a Klimowicza ps.
„Omar” i Konstantego Radziwi∏∏a „Koraba”.
Zapewne byli oni nieco wczeÊniej zatrzyma-
ni ni˝ inni mieszkaƒcy Nowopola. Zatrzyma-
nie Klimowicza i Radziwi∏∏a mia∏o miejsce
w porze obiadowej, 19 sierpnia 1944 r. w do-
mu tego pierwszego, który znajdowa∏ si´ rów-
nie˝ na osiedlu Nowopol, tu˝ przy strzelnicy.
Fakt ten przemawia∏by za datà tragedii 
– 19 sierpnia.

W archiwach powo∏anej w 1945 roku G∏ów-
nej Komisji Badania Zbrodni Niemieckich
w Polsce obecnie G∏ówna Komisja Âcigania
Zbrodni przeciwko Narodowi Polskiemu Insty-
tutu Pami´ci Narodowej wymieniane sà jeszcze
nazwiska: Klimowicz Leon (w niektórych mate-
ria∏ach jest imi´ Micha∏) l. 36 zam. gm. Niepo-
r´t, Matysiak l. 18, zam. gm. Niepor´t, Sosnow-
ski Jerzy W∏adys∏aw ur. 25.09.1923 r. w Warsza-
wie s. Zdzis∏awa i Zofii zam. Warszawa2.

Z uwagi na du˝à liczb´ ludnoÊci nap∏ywo-
wej, zgromadzonej wówczas na Nowopolu
trudno jest ustaliç nazwiska wszystkich po-
mordowanych.Trzeba pami´taç, ˝e w tym cza-
sie na osiedlu Nowopol znalaz∏o schronienie
wielu mieszkaƒców Warszawy, a nawet Zegrza,
bo tu po prostu by∏o bezpieczniej. W Warsza-
wie toczy∏o si´ powstanie, a w Zegrzu, w ko-
szarach wsz´dzie by∏y niemieckie wojska, co-
fajàce si´ wraz z frontem. Co by∏o powodem,
bàdê powodami zaistnia∏ej kaêni trudno jest
jednoznacznie ustaliç, aczkolwiek powód po-
dawany przez pana Berdowskiego – zwalcza-
nie istniejàcej partyzantki najbardziej prze-
mawia. Równie˝ przebieg wydarzeƒ przedsta-
wiany w relacjach bezpoÊrednich Êwiadków
zawiera du˝o rozbie˝noÊci. Byli wówczas dzieç-
mi i up∏yw wielu dziesiàtek lat zatar∏ w pami´-
ci szczegó∏y pozwalajàce jednoznacznie usta-
liç wspomniany przebieg wydarzeƒ. Dlatego
nawet nie podejmuj´ si´ cytowaç takich czy
innych faktów pochodzàcych z przekazanych
relacji, bo sà po prostu nie potwierdzone ̋ ad-
nymi wiarygodnymi dokumentami êród∏owy-
mi, za wyjàtkiem oczywiÊcie tych które przed-
stawiam.

Przechodzàc do wydarzeƒ ju˝ powojennych

to w dniu 4 sierpnia 1947 r. zosta∏ sporzàdzo-
ny przez Zarzàd Gminy Jab∏onna protokó∏ z ze-
znaƒ Êwiadków potwierdzajàcych Êmierç Sta-
nis∏awa Skar˝yckiego wÊród 16 rozstrzela-
nych 19 sierpnia 1944 r. Co ciekawe, ˝e w tym
protokole, sporzàdzonym zaledwie po trzech
latach od tragedii, jest mowa, ˝e niemiecka for-
macja SS w ramach akcji odwetowej za wy-
buch rozruchów w Legionowie aresztowa∏a 16
osób, które nast´pnie na miejscu zosta∏y roz-
strzelane 19 sierpnia (nast´pny dowód po-
twierdzajàcy dat´ oraz przyczyn´ rozstrzela-
nia).

W lutym 1958 r. przeprowadzono ekshuma-
cj´ zw∏ok i przeniesiono szczàtki na Cmentarz
Powstaƒców Warszawskich na Woli. Szczàtki
zosta∏y przeniesione do wspólnej mogi∏y wraz
z obroƒcami drukarni Arcta na ul. Czerniakow-
skiej 225, którzy zgin´li dnia 13 wrzeÊnia 1944
r. W protokole z ekshumacji znajduje si´ da-
ta tragedii 19 sierpnia 1944 r. i informacja, i˝
byli to ̋ o∏nierze W.P. gr. „Wici” jedn. 722 wraz
z nadanymi pseudonimami konspiracyjnymi.
Jak czytamy w protokole z 12 lutego 1958 r.
informacja ta pochodzi z tablicy na mogile. Ro-
dzi si´ wi´c pytanie czy tablica na grobie by-
∏a wiarygodnym êród∏em informacji? Szkoda,
˝e PCK nie dokona∏o bardziej wnikliwego
Êledztwa i weryfikacji informacji w celu
ustalenia dok∏adniejszej to˝samoÊci ekshumo-
wanych.

Niemniej, czy aby na pewno byli ̋ o∏nierza-
mi Wojska Polskiego i to jednostki 722. Plu-
ton 722 by∏ to pluton wieliszewski dzia∏ajàcy
w ramach 8 kompanii III batalionu Niepor´t
pu∏ku Armii Krajowej noszàcego kryptonim
„Marianowo-Brzozów”.Trudno jest dzisiaj rze-
telnie potwierdziç czy byli ˝o∏nierzami i ich
przynale˝noÊç wojskowà. Na pewno Jerzy Dy-
mek by∏ powstaƒcem warszawskim. Bra∏
udzia∏ w walkach o port lotniczy Ok´cie zaraz
po wybuchu Powstania Warszawskiego w 3
kompanii Maria z 3 batalionu Gar∏uch. Po-
wstaƒcy tego oddzia∏u zgromadzili si´ w do-
mu nr 175 przy al. Krakowskiej w Warszawie.
Niestety dom ten pod obstrza∏em silnego
ognia Niemców sp∏onà∏. Poleg∏ tam równie˝
prawie ca∏y oddzia∏ powstaƒców. Jerzy Dymek
wraz z paroma kolegami skry∏ si´ w piwnicy
i tam ta grupa ocala∏a. Niemcy po spaleniu do-
mu nie sàdzili, aby ktoÊ móg∏ jeszcze si´ tam
ostaç. Pod os∏onà nocy wydostali si´ z goràcej
piwnicy. Jerzy postanowi∏ wydostaç si´ z War-
szawy i udaç si´ w rodzinne strony swojej ro-
dzonej matki. Przep∏ynà∏ Wis∏´ i kluczàc do-
sta∏ si´ do osiedla Nowopol.Tak wi´c jego dzia-
∏alnoÊç powstaƒcza dotyczy∏a Warszawy.
Natomiast w naszej okolicy odpoczywa∏
od tych wczeÊniejszych prze˝yç. Pan Stanis∏aw
Piotrowski ps. „RyÊ” (nie myliç z dowódcà 722
plutonu) ̋ o∏nierz AK 706 plutonu ̧ ajski i Mi-
cha∏ów – Reginów dowodzonego przez ppor.
Jana Kalisiaka ps. „Mister” wskazuje równie˝
Edwarda ̧ askiego uczestniczàcego w dzia∏al-
noÊci konspiracyjnej, ale nie w strukturach
AK. Równie˝ Pan Eugeniusz Mikulski – ˝o∏-
nierz tego samego plutonu informuje o Janie
Làca, który pomimo tego ̋ e nie z∏o˝y∏ przysi´-
gi oznaczajàcej formalne przystàpienie do par-
tyzantów, gdy nadesz∏a godzina „W” stawi∏ si´
na miejscu zbiórki aby ruszyç do walki. Innà
kwestià jest, i˝ domostwo Paƒstwa Tomalskich
znajdowa∏o si´ na skraju lasu i stàd cz´sto za-

glàdali tutaj partyzanci otrzymujàc zapewne
jedzienie, mo˝e te˝ przechowywali swoje rze-
czy. Potwierdza to relacja Henryka Saksa ps.
„Grom” z aresztowania w dniu 19 sierp-
nia 1944 r. trzech mieszkaƒców Zegrza Po∏u-
dniowego, w tym samego autora relacji:

W pierwszych dniach sierpnia 1944r. otrzy-
maliÊmy rozkaz jako ̋ o∏nierze AK, zgrupowania
si´ w lasach niepor´ckich. Nast´pnie braliÊmy
udzia∏ w wypadzie na Stare Bródno – napad
na placówk´ niemieckà stacjonujàcà w folwar-
ku. Dalszymi dzia∏aniami by∏y przygotowania
majàce na celu dywersj´ na ty∏ach niemieckich.
W pobli˝u bazy zostaliÊmy rozbici przez oddzia∏
niemiecki.W zwiàzku z tym wycofaliÊmy si´ ka˝-
dy na swojà r´k´. W godzinach wieczornych te-
go samego dnia tj. 19 sierpnia 1944r. cz´Êç na-
szej grupy zebra∏a si´ ponownie w zabudowa-
niach p. Tomalskiego w Wieliszewie
i po odczekaniu pewnego czasu, poniewa˝ nikt
si´ wi´cej nie zg∏osi∏ zacz´liÊmy si´ rozchodziç.
W drodze do domu we wsi Rybaki zostaliÊmy za-
trzymani przez stra˝ granicznà (Kazimierz Ma-
tysiak, W∏adek Bielecki, Henryk Saks) i odsta-
wiono nas do koszar w Zegrzu Pó∏nocnym (areszt
wojskowy). Nast´pnego dnia po usilnych stara-
niach rodziny zosta∏em wypuszczony na wolnoÊç
i przewieziony do domu. Na terenie koszar za-
uwa˝yliÊmy Konstantego Radziwi∏∏a i jednego
Czecha, który bra∏ udzia∏ w naszych akcjach. Co
sta∏o si´ z moimi kolegami Matysiakiem i Bie-
leckim nie wiem, przypuszczam, ˝e zostali roz-
strzelani.

Z wczeÊniej przedstawionych zeznaƒ Wit-
kowskiego mo˝na domniemywaç, i˝ w domo-
stwie Tomalskich gotowano posi∏ki dla party-
zantów, którzy tak˝e przetrzymywali u nich na-
wet swoje jakieÊ dokumenty w teczce oraz
pozosta∏y ze zrzutów spadochron.

We wspomnianych ju˝ archiwach G∏ównej
Komisji Badania Zbrodni Niemieckich znaj-
duje si´ informacja, i˝ rozstrzelanym zarzuca-
no dzia∏alnoÊç partyzanckà oraz cia∏a ich za-
kopano w miejscu egzekucji, a po ekshuma-
cji pochowano na cmentarzu w Legionowie.

Natomiast Roman Tomalski pozostawi∏
oÊwiadczenie z 20.10.1956 r. skierowane
do Zwiàzku Bojowników o WolnoÊç i Demokra-
cj´ w Legionowie, w którym wyjaÊnia, i˝ Gru-
pa „Wici” pierwotnie by∏a w strukturach KOP
– Komenda Obroƒców Polski (Korpus Obroƒ-
ców Polski, Obroƒcy Polski, Organizacja
Obroƒców Polski, Komitet Obywatelsko-Patrio-
tyczny), a w pierwszych dniach sierpnia 1944
r. wesz∏a dobrowolnie w struktury AK 722 plu-
tonu i zosta∏a zaprzysi´˝ona przez Tokaja do-
wódc´ III Batalionu AK.

W oÊwiadczeniu jako zamordowane wymie-
nione zosta∏y nast´pujàce osoby: Tomalska Ja-
nina „Mirta”, Maciejewski Aleksander
„Krzak”, Pacho Janusz „Cichy”, Skar˝ycki Sta-
nis∏aw „Galameja”, Koz∏owski Józef „Skryty”,
¸aski Edward „Ferdek”, Wardak Piotr „Kro-
wa”, Radziwi∏∏ Konstanty „Korab”, Klimowicz
Leon „Omar”. Konstanty Radziwi∏∏ na pewno
nie zosta∏ rozstrzelany na Nowopolu, a w Ze-
grzu.

Nie znalaz∏em ˝adnych dokumentów po-
twierdzajàcych przynale˝noÊç zamordowanych
na Nowopolu do ostatniego, najd∏u˝ej walczà-
cego oddzia∏u AK w naszym rejonie dowodzo-
nego przez por. Konstantego ks. Radziwi∏∏a
„Koraba”. Ciekawe jest te˝, i˝ nazwiska pole-

Z du˝ym zaciekawieniem
przeczyta∏em w ostatnim
numerze Gazety
Wieliszewskiej artyku∏
autorstwa pana Mieczys∏awa
Berdowskiego „Powrót
wydarzeƒ sierpniowych 1944
roku”. Autor swojà publikacjà
wyr´czy∏ mnie w ubieg∏ym
miesiàcu, ale za to teraz
postanowi∏em nieco uzupe∏niç
opis wydarzenia zawarty
w wy˝ej wymienionym
artykule o informacje zebrane
w trakcie moich badaƒ.
RównoczeÊnie chcia∏bym z ca∏à
stanowczoÊcià zaznaczyç, ˝e
jedynym moim celem jest
przedstawienie wszelkich
posiadanych materia∏ów
êród∏owych i z kronikarskiej
powinnoÊci zaprezentowanie
faktów w nich zawartych.

Krzysztof Klimaszewski

g∏ych jako ̋ o∏nierzy AK nie wymieniajà w ˝ad-
nych swoich relacjach wspó∏towarzysze po-
wstaƒczych walk.Wymieniç tu nale˝y Andrze-
ja Paszkowskiego, ˝o∏nierza AK, zast´pc´ do-
wódcy Oddzia∏u Dywersji Bojowej, który
do swojej Êmierci – 4 maja 2003 r. gromadzi∏
materia∏y i dokumenty zwiàzane z historia
AK VII Obwodu „Obro˝a” oraz prowadzi∏ pra-
ce nad sporzàdzeniem wykazu uczestników
walk Powstania Warszawskiego w I Rejonie
– Legionowo3, do którego nale˝a∏y organizacyj-
nie plutony AK z naszych miejscowoÊci
w tym 722 pluton z Wieliszewa, czy te˝
zast´pc´ dowódcy oddzia∏u „Koraba” – por.
Zygmunt Mirecki „Zim”4. Nie bez znaczenia
jest, i˝ Andrzej Paszkowski by∏ w konspiracji
od 1940 r. i to poczàtkowo równie˝ w KOP a na-
st´pnie w Armii Krajowej – VII Obwód „Ob-
ro˝a” (powiat warszawski) Warszawskiego
Okr´gu Armii Krajowej – 1 Rejon „Brzozów”
(Legionowo) – 2. kompania. Na liÊcie uczestni-
ków Powstania Warszawskiego w I Rejonie
„Marianowo – Brzozów”VII Obwodu „Obro˝a”
Okr´gu Warszawskiego Armii Krajowej opra-
cowanej przez Paszkowskiego znajduje si´ je-
dynie Jan Làca ps. „Tadeusz”, spoczywajàcy
na cmentarzu w Wieliszewie5.

Z uwagi na up∏yw czasu nie ma ju˝ mo˝li-
woÊci wyjaÊnienia wszystkich faktów. Nieza-
le˝nie czy byli partyzantami czy te˝ nie, czy
zgin´li w skutek zmasowanej akcji odwetowej
Niemców, likwidujàcych jakikolwiek ruch
oporu, nawet potencjalny, czy te˝ w skutek nie-
przemyÊlanego, bezmyÊlnego czynu jednego
z mieszkaƒców Nowopola, jednak zgin´li tra-
gicznie, pomordowani i oddali swoje ̋ ycie. Po-
kój ich duszom!!! 

Chcia∏bym równie˝ zapewniç, i˝ w przypad-
ku pojawienia si´ nowych informacji nie
omieszkam podzieliç si´ nimi z Paƒstwem.
Na koniec chcia∏bym zwróciç uwag´ na jesz-
cze innych – tragicznie pomordowanych.
Na cmentarzu wieliszewskim spoczywa 17-let-
ni Kazimierz Burza, ps. „Grom” harcerz Sza-
rych Szeregów, rozstrzelany przez hitlerowców
równie˝ 19 sierpnia 1944 roku.Tak˝e warte za-
interesowania jest rozstrzelanie w Wielisze-
wie 28 paêdziernika 1944 roku 31-letniego
Franciszka Kado oraz 29-letniego Henryka Ka-
do. Mo˝e ktoÊ z czytelników zechcia∏by wspo-
móc mnie i podzieliç si´ informacjami na te-
mat rozstrzelania Kadów. nn

1 IPN, Zbrodnie hitlerowskie na terenie pow No-
wy Dwór Mazowiecki, 56/2 Zh S 6/93, t. 1
2 Rejestr miejsc i faktów zbrodni pope∏nionych
przez okupanta hitlerowskiego na ziemiach pol-
skich 1939 – 1945, województwo sto∏eczne war-
szawskie, Warszawa 1988, s. 291-292
3 A. Paszkowski – Walczyli za wolnoÊç, uczestnicy
walk Powstania Warszawskiego I Rejonu „Maria-
nowo – Brzozów” VII Obwodu „Obro˝a” Okr´gu
Warszawskiego AK, Legionowo 1997 r.
4 Z. Mirecki – Ostatni dzieƒ kompani bojowej „Ko-
rab”, praca zbiorowa – Wspomnienia by∏ych ˝o∏-
nierzy Armii Krajowej zamieszka∏ych w Australii,
wydanie drugie 1986 r.
5 Powstanie Warszawski Legionowo, Jab∏onna, Nie-
por´t, publikacja tygodnika „Mazowieckie To
i Owo” przy wspó∏pracy Ko∏a nr 1 Âwiatowego
Zwiàzku ̊ o∏nierzy Armii Krajowej iTowarzystwa
Przyjació∏ Legionowa z okazji 60 rocznicy wybu-
chu Powstania Warszawskiego

Pomnik na Cmentarzu Powstaƒców Warszawskich na Woli, gdzie po ekshumacji
w lutym 1958 r. przeniesiono cia∏a pomordowanych na Nowopolu.

Tragedia na Nowopolu raz jeszcze

18 sierpnia 1996 r.
odby∏a si´ uroczystoÊç
poÊwi´cenia przez
ksi´dza proboszcza
Marka Janickiego
kamienia z wmurowanà
p∏ytà, upami´tniajàcà
miejsce kaêni.
Kamieƒ – pomnik
stanà∏ z inicjatywy
kombatantów,
mieszkaƒców oraz
ówczesnych w∏adz
gminy (ze zbiorów
W∏odzimierza
B∏awdziewicza)
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AktualnoÊci

TTrraaddyyccyyjjnniiee  jjaakk
ccoo  rrookkuu  jjuu˝̋
oodd wwiieelluu  llaatt
ww MMiicchhaa∏∏oowwiiee--
RReeggiinnoowwiiee,,  ooddbbyy∏∏
ssii´́  ww oossttaattnniiàà
ssoobboott´́  ssiieerrppnniiaa
FFEESSTTYYNN
RROODDZZIINNNNYY  „„NNAA
ZZAAKKOO¡¡CCZZEENNIIEE
LLAATTAA””..

W spotkaniu organizacyjnym z wi-
cewójtem Zenonem Pop∏awskim
wzi´li udzia∏: dyrektor GCK Da-
riusz Skrzydlewski, Weronika
Dzi´gielewska z dzia∏u promocji
UG i przedstawiciele Micha∏owa-
-Reginowa: so∏tys Janina Przyby∏,
radny Edwin Zezoƒ, prezes Kó∏ka
Rolniczego Maciej Glandzberg,
przewodniczàca KGW Danuta Bo-
janowska, prezes Towarzystwa
Przyjació∏ Micha∏owa-Reginowa
Teresa Chrzanowska i wiceprezes
Mieczys∏aw Berdowski. Powy˝sze
gremium ustali∏o wszystkie szcze-
gó∏y dotyczàce organizacji im-
prezy, które na sporzàdzonym
protokole wszyscy obecni parafo-
wali swoim podpisem. Ustalono
tradycyjnà nazw´ oraz ̋ e gospoda-
rzami imprezy b´dà so∏tys i wójt,
a pozostali b´dà uczestnikami
organizacyjnymi.Wydawaç by si´
mog∏o, ˝e ju˝ ˝adnych niedomó-
wieƒ nie ma. Jak si´ jednak oka-
za∏o, to so∏tys Janina Przyby∏
i radny Edwin Zezoƒ, na zwo∏anej
póêniej radzie so∏eckiej ustalili,
nowy porzàdek imprezy, a miano-
wicie, ˝e nazywaç si´ b´dzie „NA
ZAKO¡CZENIE WAKACJI”
i wszystkie plakaty i zaproszenia
rozes∏ano o zmienionej treÊci.

Nie jest to wielka ró˝nica
i praktycznie nie zaszkodzi∏a od-
bytej imprezie, ale pozostawi∏a pe-
wien niesmak. Bo np. niektórzy
goÊcie, pokazywali dwa ró˝ne za-
proszenia, na ró˝ne godziny i na tà
samà imprez´, pytajàc o powody
takiego nieporozumienia. Nie
wiem, czym si´ autorzy kierowali
dokonujàc takich zmian (pomimo
akceptacji ustaleƒ spotkania
w gminie), byç mo˝e chodzi∏o
o pokazanie, kto tu rzàdzi, a mo-
˝e te˝ (jak nieoficjalnie mówiono)
chcà zorganizowaç jeszcze jeden
festyn, do∏àczajàc do niego piknik
motorowy stowarzyszenia Etyka
i Prawo, korzystajàc powtórnie
z funduszy gminnych. Jedno jest
pewne, ˝e takie dzia∏ania nie
tworzà dobrego wizerunku organi-
zatorom.

Wracajàc do imprezy, która od-
by∏a si´ pod nieobecnoÊç so∏tys Ja-
niny Przyby∏ i radnego Edwina Ze-
zonia, to pozostali dzia∏acze i or-
ganizacje stan´∏y na wysokoÊci
zadania i zrobili wszystko, ˝e im-

preza by∏a Êwietna, dostarczajàca
dobrej zabawy dla wszystkich, któ-
rzy jà odwiedzili. Na poczàtek od-
by∏ si´ konkurs kulinarny potraw
z ziemniaka, dobrze zorganizowa-
ny przez Mazowiecki OÊrodek Do-
radztwa Rolniczego w Skrzesze-
wie i Ko∏o Gospodyƒ przy Kó∏ku
Rolniczym w Micha∏owie-Regino-
wie. Zwyci´˝y∏y gospodynie z Su-
chocina w gm. Jab∏onna zbierajàc
wszystkie g∏ówne nagrody. Za-
prezentowa∏y si´ równie˝ Kó∏ko
Rolnicze iTowarzystwo Przyjació∏
Micha∏owa-Reginowa, przyjmujàc
goÊci w rozstawionych namiotach,
gdzie cz´stowano ró˝nymi przy-
smakami w∏asnego wyrobu.

Âwietnie rozbawi∏ publicznoÊç,
zaproszony przez TPM-R chór
M¸ODZIE˚ 50 +, z sàsiedniego
Stanis∏awowa Drugiego, który
w dwóch d∏ugich wyst´pach zapre-
zentowa∏ pokaênà cz´Êç swojego
Êwietnego repertuaru, Êpiewajàc
utwory klasyczne i w∏asne rozryw-
kowe. Po wyst´pie chórzyÊci zosta-
li ugoszczeni przez cz∏onków TPM-
-R i bawili si´ ze wszystkimi
do póêna.

Nale˝y równie˝ zauwa˝yç, ˝e
przez ca∏y czas trwania imprezy,
towarzyszy∏a dobra muzyka elek-
troniczna, zapewniona przez GCK,
przy której parking spe∏niajàcy
rol´ parkietu, by∏ ciàgle zape∏nio-
ny taƒczàcymi. Nie zapomniano
te˝ o najm∏odszych, którzy ̋ ywio-
∏owo korzystali z dmuchawca, wa-
ty cukrowej, s∏odyczy i innych
uciech, jakich dostarczy∏y im roz-
stawione stragany. By∏a równie˝
mo˝liwoÊç przeja˝d˝ki na kucyku.
Pokaênej wielkoÊci stoisko kuli-
narne oferowa∏o napoje i ró˝ne
dania, równie˝ z grilla.

Dopisali nam te˝ goÊcie tacy
jak: Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏
Andrzej Kownacki, Prezydent
Miasta Legionowo Roman Smogo-
rzewski, przedstawiciel Zarzàdu
Powiatu Janusz Kubicki, Sekretarz
Gminy Jab∏onna El˝bieta Ra-
dwan, przedstawicielka Miasta
i Gminy Serock Anna Socha, oraz
wielu radnych Gminy Wieliszew
z przewodniczàcym Marcinem Fa-
bisiakiem na czele. Ugoszczeni
przez organizacje gospodarzy ba-
wili si´ z nami d∏ugo.

nn Mieczys∏aw Berdowski

Sołectwo Skrzeszew
zdobyło nagrod´
głównà i nagrod´
publicznoÊci
podczas III Festiwalu
AktywnoÊci Społecznej
i Kulturalnej Sołectw.

Katarzyna Ignaciuk
Mariusz Kraszewski

Podczas imprezy, która odby∏a si´
na terenie Szko∏y Podstawowej w Jó-
zefowie (gmina Niepor´t) – w trzech

kategoriach: prezentacja stoiska, zanika-
jàcy zawód; smaki kuchni regionalnej
oraz wyst´p sceniczny – wystartowa∏o 7
so∏ectw z gmin: Dàbrówka, Jab∏onna, Ra-
dzymin, Serock, Somianka, Wieliszew
i Niepor´t. Zarówno pe∏ne lokalnych
przysmaków stoiska, jak i emocjonujà-
ce wyst´py sceniczne cieszy∏y si´ olbrzy-
mim zainteresowaniem publicznoÊci.
Na stoisku reprezentujàcego Gmin´
Wieliszew Skrzeszewa ka˝dy móg∏ spró-
bowaç wyÊmienitej grochówki oraz ˝ur-
ku, grillowanej kie∏basy i kaszanki,
szynki, skosztowaç nalewek panów Kar-
kowskiego i Grzybowskiego. Niecodzien-
nym specja∏em okaza∏y si´ genialne „Za-
wijaski so∏tysowej”, a tak˝e rozp∏ywajà-
ce si´ w ustach rogaliki El˝biety
Kowalik. Dodatkowo wielkim powodze-
niem cieszy∏ si´ w∏asnej produkcji chleb
oraz smalec z dodatkiem ogórków lub
grzybków. Du˝à uwag´ przyciàgn´∏a
prezentacja lokalnych artystów takich
jak: Benedykt Pod∏udzki (rzeêba),
Agnieszka KluÊkiewicz (decupage), Ju-
styna Urgacz (prace szyde∏kowe -bluzki,
sukienki), Zenobia Kowalik (koronki fry-
wolitkowe). Specjalnà ofert´ dla dzieci
(bajki i kolorowanki) oraz doros∏ych (po-
wieÊci kryminalne) przygotowa∏a Hur-
townia Taniej Ksià˝ki Agaty Kiszy
MC Kwadrat.

Wyst´p sceniczny Skrzeszewa rozpo-
czà∏ si´ doÊç niepozornie. Dwoje m∏odych
artystów (Tomek Waliszkiewicz, Mateusz
Sierawski) w przebraniu profesorów
przedstawi∏o histori´ Skrzeszewa
od XIV w. a˝ do czasów wspó∏czesnych.
Po nich nastàpi∏ brawurowy koncert ze-
spo∏u (Martyna Barszczewska, Natalia

Barszczewska, Dominika Bo˝ym,Wiktoria
Sochocka, Wiktoria D∏utek, Natalia Ro-
man, Dominika Modzelewska, Ola Sarna),
który m.in. zaprezentowa∏ taniec do pio-
senki La Bomba. Wielkim hitem okaza∏
si´ taniec YMCA w wykonaniu stra˝aków.
Reakcja publicznoÊci by∏a wspania∏a,
czeÊç poderwa∏a si´ do taƒca, inni Êpie-
wali, bili brawo, bawili si´ wyÊmienicie.

W kategorii ciekawy cz∏owiek zapre-
zentowa∏a si´ w∏aÊcicielka Stajni Klucz
Gra˝yna Kojro, która opowiada∏a o swo-
jej pracy, historii Stajni, koniach, prezen-
towa∏a i rozdawa∏a foldery. Pani Gra˝y-
na jest jednym z najwi´kszych spo∏ecz-
ników w Gminie Wieliszew.

Jury mia∏o twardy orzech do zgryzie-
nia. Po niezwykle wyrównanej walce
okaza∏o si´, ˝e najwi´cej punktów zgro-
madzi∏o so∏ectwo Skrzeszew, które rów-
nie˝ zaskarbi∏o sobie sympati´ uczestni-
ków imprezy, co pozwoli∏o mu zdobyç na-
grod´ publicznoÊci.

G∏ówne trofeum – poza presti˝em, sa-
tysfakcjà i zastrzykiem gotówki – daje
zwyci´scy zaszczyt wspó∏organizowania
kolejnej edycji Festiwalu AktywnoÊci
Spo∏ecznej i Kulturalnej So∏ectw. Zatem
gratulujàc wielkiego sukcesu, w imieniu
so∏ectwa Skrzeszew, ju˝ dzisiaj zaprasza-
my mieszkaƒców Gminy na przysz∏orocz-
nà edycj´ Festiwalu.

DZI¢KUJEMY
Wójtowi Gminy Wieliszew 
Paw∏owi Kownackiemu,
So∏tysowi Skrzeszewa 

Maciejowi Kowalikowi,
Radzie So∏eckiej,

Radnym, mieszkaƒcom, sponsorom,
wszystkim uczestnikom festiwalu,

organizatorom.
So∏ectwo Skrzeszew

Festyn rodzinn „Na zakoƒczenie
lata” czy „wakacji”? Główne nagrody

dla Skrzeszewa

Zaanga˝owali si´
wszyscy
SSkkrrzzeesszzeeww  ookkaazzaa∏∏oo  ssii´́  nnaajjlleeppsszzee
nnaa IIIIII FFeessttiiwwaalluu  AAkkttyywwnnooÊÊccii  SSppoo∏∏eecczznneejj
ii KKuullttuurraallnneejj  SSoo∏∏eeccttww..  OO ttyymm,,  jjaakk
pprrzzeebbiieeggaa∏∏yy  pprrzzyyggoottoowwaanniiaa  ddoo uuddzziiaa∏∏uu
ii nnaa ccoo  zzoossttaanniiee  pprrzzeezznnaacczzoonnaa  nnaaggrrooddaa
ffiinnaannssoowwaa,,  rroozzmmaawwiiaammyy  zz ssoo∏∏ttyysseemm

MMAACCIIEEJJEEMM  KKOOWWAALLIIKKIIEEMM..  
– Jak wspomina Pan udzia∏ w Festiwalu So-
∏ectw?
– Udzia∏ w Festiwalu AktywnoÊci Spo∏ecz-
nej wspominam bardzo dobrze, tym bar-
dziej, ˝e uda∏o nam si´ zdobyç kilka cennych
nagród i pozostawiç po sobie, mam nadziej´,
dobre wra˝enie.
– W jaki sposób so∏ectwo Skrzeszew przy-
gotowywa∏o si´ do udzia∏u w festiwalu?
– W przygotowywania oprócz Rady So∏eckiej
i radnych uda∏o nam si´ zaanga˝owaç gru-
p´ przyjació∏ i mieszkaƒców, a tak˝e pozyskaç
Êrodki finansowe od sponsorów, którym bar-
dzo dzi´kujemy. Pieniàdze przeznaczyliÊmy
na zakup niezb´dnych rzeczy do obs∏ugi sto-
iska. SpotykaliÊmy si´ kilkakrotnie, aby po-
dzieliç obowiàzki i ustaliç strategi´ na prezen-
tacj´ stoiska.Do przygotowaƒ zaprosiliÊmy
tak˝e grup´ artystów, którzy prezentowali swe
prace na stoisku i na scenie.
– Jak wykorzystajà Paƒstwo Êrodki finan-
sowe, wygrane przez so∏ectwo?
– Pieniàdze, które wywalczy∏ zespó∏ Kanta-
do Koro pod kierownictwem pani Kasi Igna-
ciuk zamierzamy przeznaczyç na potrzeby te-
go zespo∏u, a pozosta∏e Êrodki przeznaczyç mi´-
dzy innymi na zakup du˝ego namiotu.
MyÊl´, ˝e pozosta∏e potrzeby okreÊli Zebranie
Wiejskie.

nn Rozmawia∏a Anna Sajnog

Mieszkaniec
Legionowa
20 wrzeÊnia
znalazł
na terenie
naszej Gminy,
w okolicach
Komornicy,
dorodnego
prawdziwka.

KADR Z ˚YCIA GMINY KAROLINA SOKO¸OWSKA
i ROBERT JASI¡SKI
zawarli zwiàzek ma∏˝eƒski
22 wrzeÊnia 2012r. 

ZZ tteejj  sszzcczzeeggóóllnneejj  ookkaazzjjii  wwsszzyyssttkkiieeggoo
nnaajjlleeppsszzeeggoo  nnaa nnoowweejj  ddrrooddzzee  ˝̋yycciiaa,,
zzggooddyy  ii nniieess∏∏aabbnnààcceejj,,  wwzzaajjeemmnneejj
mmii∏∏ooÊÊccii ˝̋yycczzàà::

WWóójjtt  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww  
PPaawwee∏∏  KKoowwnnaacckkii  

oorraazz  pprraaccoowwnniiccyy  UUrrzz´́dduu  GGmmiinnyy
ii  BBaannkkuu  SSppóó∏∏ddzziieellcczzeeggoo
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Porzàdki/Inwestycje

Gmina coraz bardziej uporzàdkowana
Gmina Wieliszew
stale pi´knieje
i rozkwita.
Poprawiane jest
tak˝e
bezpieczeƒstwo
mieszkaƒców.
Wszystko to
za sprawà
drobnych,
aczkolwiek
niezwykle wa˝nych
prac, jakie
pracownicy Urz´du
przeprowadzajà
w terenie ka˝dego
dnia.

Anna Sajnog

Pracownicy Gminy skosili traw´
na skwerze Pàczkowskigo,
na terenie przy Urz´dzie Gmi-

ny i w Janówku Pierwszym, a tak-
˝e na osiedlu 600-lecia w Wielisze-
wie, przy ul. Nowodworskiej i wo-
kó∏ boiska w Wieliszewie.
Dodatkowo wyci´li krzaki na ul.
Pi´knej w Micha∏owie-Reginowie.

Pomalowali tak˝e prz´s∏a ogro-
dzenia przedszkola w Wieliszewie,
dzi´ki czemu placówka sta∏a si´
jeszcze pi´kniejsza.W Krubinie od-
nowili wiat´ przystankowà oraz
s∏upki znaków drogowych.Wykona-
li równie˝ Êcie˝k´ od boiska „Mewy

Krubin” do nowo wybudowanego
Centrum Sportowo-Kulturalnego.

Wa˝nym zadaniem, jakie wyko-
nali pracownicy jest ustawienie
bramek zabezpieczajàcych na
skrzy˝owaniu Przedpe∏skiego ze
Spokojnà w Wieliszewie, co bez
wàtpienia poprawi bezpieczeƒstwo
zarówno kierowców, jak i pieszych.
W prace na rzecz Gminy w∏àczy∏ si´
tak˝e so∏tys wsi Olszewnica Nowa,
Mieczys∏aw Twardo, który wraz
z mieszkaƒcami zabezpiecza∏ drew-
niane elementy placu zabaw. Prze-
wodniczàcy Rady Gminy Marcin Fa-
bisiak tak˝e aktywnie dzia∏a∏

na rzecz mieszkaƒców i zainicjowa∏
prace na terenie wsi Krubin. Odre-
staurowano m.in. przydro˝nà fi-
gurk´ i uruchomiono hydrofor
w starym budynku OSP Krubin.

Wcià˝ trwa remont szatni
w Szkole Podstawowej w Skrzesze-
wie, a obok placu zabaw w Górze
montowany jest peron do nowego
przystanku autobusowego.

Gmina Wieliszew podpisa∏a tak-
˝e umow´ na zakup nowych lamp
na ul. Warszawskà w Micha∏owie-
-Reginowie. Lampy pojawià si´
na ulicy z koƒcem wrzeÊnia.

nn

Modernizacja pla˝y w Wieliszewie rozpocznie si´ ju˝ w marcu
przysz∏ego roku. Gmina pozyska∏a na ten cel dofinansowanie
w kwocie oko∏o 150 000 z∏ w ramach dzia∏ania „Wdra˝anie
lokalnych strategii rozwoju” Programu Rozwoju Obszarów
Wiejskich 2007-2013. 

Dobiegajà koƒca roboty budowlano-monta˝owe zwiàzane z wykonaniem
przy∏àczy kanalizacji sanitarnej do dzia∏ek po∏o˝onych przy ulicy KoÊcielnej
na osiedlu D´bowa w ¸ajskach.

W ramach inwestycji Gmina planuje bu-
dow´ Êcie˝ek dla pieszych, placyków, bo-
iska do siatkówki pla˝owej, ogrodzone-
go placu zabaw dla najm∏odszych dzie-
ci oraz renowacj´ schodów wejÊciowych.
Na zlecenie urz´du wykonane zostanà
miejsca ogniskowe, a tak˝e zamontowa-
ne sto∏y do ping-ponga, ∏awki, kosze
na Êmieci, stojaki rowerowe i tablice
z regulaminem. Plan zagospodarowania
pla˝y jest zgodny z wymogami ustawy
o bezpieczeƒstwie osób przebywajàcych
na obszarach wodnych oraz rozporzàdze-
niem Ministra Spraw Wewn´trznych
w sprawie wymagaƒ dotyczàcych wypo-
sa˝enia wyznaczonych obszarów wod-
nych w sprz´t ratunkowy i pomocniczy,
urzàdzenia sygnalizacyjne i ostrzegaw-
cze oraz sprz´t medyczny, leki i artyku-
∏y sanitarne.

Wykonawc´ inwestycji Urzàd Gminy
Wieliszew wy∏oni∏ w procedurze przetar-
gowej. Ca∏kowity koszt modernizacji
pla˝y oszacowany zosta∏ na kwo-

t´ 209 973,30 z∏. Prace rozpocznà si´ 4
marca 2013 r., a z nowej wieliszewskiej
pla˝y mieszkaƒcy b´dà mogli korzystaç
ju˝ w drugiej po∏owie maja 2013r.

– Przyznanie nam dofinansowania ze
Êrodków PROW na modernizacj´ wieli-
szewskiej pla˝y to du˝y sukces Gminy
Wieliszew. Dzi´ki tej inwestycji komfort
osób tam odpoczywajàcych b´dzie nie-
porównywalnie lepszy. Wierz´, ˝e przy-
czyni si´ to do poprawy atrakcyjnoÊci tu-
rystycznej ca∏ej gminy i powiatu legio-
nowskiego – powiedzia∏ wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki.

Pla˝a w Wieliszewie to bez wàtpienia
jedna z najwi´kszych i najpi´kniejszych
pla˝ publicznych nad Jeziorem Ze-
grzyƒskim.W okresie letnim odpoczywa-
jà tu tysiàce turystów, a wÊród nich tak-
˝e liczni mieszkaƒcy powiatu. Dzi´ki
dzia∏aniom Gminy Wieliszew w przy-
sz∏ym roku miejsce to stanie si´ jeszcze
bardziej atrakcyjne.

nn Anna Sajnog

Zakres zleconych przez Gmin´
prac obejmuje wykonanie odcin-
ków przy∏àczy od kana∏u g∏ównego
w ulicy do studni zlokalizowa-
nych na posesjach, zgodnie z za-
twierdzonym projektem technicz-
nym oraz pozwoleniem na budow´.
¸àczny koszt zleconych robót
to 95 000 z∏, umowny termin za-
koƒczenia robót – 15 listopada.

Po zakoƒczeniu prac przez Wy-
konawc´, w celu podpisania umo-
wy na odbiór Êcieków
z MPWiK S.A. w m.st. Warszawie,
mieszkaƒcy b´dà zobligowani we
w∏asnym zakresie wykonaç doku-
mentacj´ projektowà i wybudowaç
odcinek przy∏àcza od studni na po-
sesji do budynku, zgodnie z warun-

kami technicznymi wydanymi
przez MPWiK S.A. Zak∏ad Kanali-
zacji Obrze˝a Jeziora Zegrzyƒ-

skiego w Wieliszewie, mieszczàce-
go si´ przy ulicy 600-lecia 20.

nn MZ

Przy∏àcza kanalizacyjne na osiedlu D´bowa
w ¸ajskach

OÊwietlenie w Topolinie
Gmina Wieliszew ukoƒczy∏a
kolejnà inwestycj´, jakà jest
budowa oÊwietlenia drogo-
wego ulicy ˚abi Chór oraz
na cz´Êci ulicy Retmaƒskiej
z zau∏kiem wTopolinie. Inwe-
stycja polega∏a na instalowa-
niu urzàdzeƒ (punktów
Êwietlnych z napowietrznym
przewodem zasilajàcym)
o wysokoÊci powy˝ej 3 m

na obiektach budowlanych
– s∏upach napowietrznej
energetycznej sieci dystrybu-
cyjnej – obiekt budowalny
kategorii XXVI.

Koszt inwestycji to
51 537 z∏ brutto. Ca∏oÊç kosz-
tów zwiàzanych z inwestycjà
pokry∏a Gmina Wieliszew.

nn WD

Dofinansowanie na modernizacj´
pla˝y w Wieliszewie

Krzy˝ w Krubinie

Filtr wody
OSP Krubin

Malowanie ogrodzenia
przedszkole

w Wieliszewie

Piel´gnacja

terenu

wokó∏

Urz´du

Gminy

Koszenie skweru Paczkowskiego Malowanie na placu zabaw
w Olszewnicy Nowej

Remont wiaty 
w Krubinie

Remont szatni SP 
w Skrzeszewie

Âcie˝ka na terenie 
AKS Mewa Krubin

W poniedzia∏ek, 27 sierpnia dobieg∏y koƒca roboty
zwiàzane z budowà oÊwietlenia w Topolinie.
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Edukacja

NNaasszzee  PPrrzzeeddsszzkkoollee  SSaammoorrzzààddoowwee  ww ¸̧aajjsskkaacchh  mmaa  zzaasszzcczzyytt
uucczzeessttnniicczzyyçç  ww pprrooggrraammiiee  ppoollsskkoo––sszzwwaajjccaarrsskkiimm,,  kkttóórreeggoo  mmyyÊÊllàà
pprrzzeewwooddnniiàà  jjeesstt  pprrooppaaggoowwaanniiee  zzddrroowweeggoo  ssttyylluu  ˝̋yycciiaa,,  aakkttyywwnnooÊÊccii
ffiizzyycczznneejj  ii zzaappoobbiieeggaanniiaa  oottyy∏∏ooÊÊccii  wwÊÊrróódd  ddzziieeccii..

Marchewka zamiast cukierka

Ca∏y program odbywa si´ pod pa-
tronatem Instytutu ˚ywienia
i ˚ywnoÊci w Warszawie. Zosta∏ po-
dzielony na kilka etapów, które
stopniowo mamy zamiar realizo-
waç.

Pierwszy z nich odby∏ si´
14 wrzeÊnia w naszej placówce,
którà odwiedzi∏a dietetyczka Joan-
na Gràczewska. Dzieci powita∏y go-
Êcia gromkimi brawami, a pani Jo-
anna w sposób niezwykle profesjo-
nalny, ale te˝ zrozumia∏y dla
przedszkolaków, t∏umaczy∏a istot´
spo˝ywania warzyw i owoców – co
wp∏ywa zbawiennie na uk∏ad tra-
wienny, równie˝ spo˝ywanie pro-
duktów mlecznych bogatych
w wapƒ i bia∏ko – co z kolei zapew-
nia przedszkolakom mocne i zdro-
we z´by oraz koÊci. Du˝o uwagi
dietetyczka poÊwi´ci∏a równie˝
tak popularnej i ka˝demu dobrze
znanej witaminie C, która wzmac-
nia organizm, uodparnia i chroni
przed infekcjami.

Pani Joanna przygotowa∏a po-
nadto zagadki dla milusiƒskich,
za rozwiàzanie których (w nagro-
d´) dostawa∏y zamiast cukierka
– czàstk´ zdrowej, chrupiàcej mar-
chewki. Na koniec spotkania
przedszkolaki z∏o˝y∏y uroczyste
Êlubowanie – przysi´g´, i˝ b´dà
stara∏y si´ ˝yç zdrowo i aktywnie
nie ulegajàc niezdrowym pokusom
˝ywieniowym. Pogadank´ zakoƒ-
czy∏a mini dyskoteka przy akom-
paniamencie owocowych nutek.

W imieniu ca∏ego przedszkola
sk∏adamy serdeczne podzi´kowania
dietetyczce Joannie Gràczewskiej
za pouczajàcà lekcj´ oraz ch´ç dal-
szej wspó∏pracy z naszym przed-
szkolem. Cieszymy si´, ˝e mamy tak
serdecznà sàsiadk´. Osobom zain-
teresowanym uzyskaniem fachowej
pomocy od pani Joanny, podajemy
kontakt mailowy: www.dietety-
ka.szs.pl

nn mgr Ksenia M´zia
Koordynator programu

Stró˝e prawa przyjechali do nas ra-
diowozem policyjnym po to, by
opowiedzieç dzieciom, co oznacza
has∏o „byç bezpiecznym przed-
szkolakiem”.

Przypomnieli zasady obowiàzu-
jàce przy korzystaniu z chodnika,
przejÊç dla pieszych oraz dróg ro-
werowych. W swej pogadance du-
˝y nacisk po∏o˝yli na bezpiecznà
jazd´ dzieci w fotelikach. Poza tym

po krótce scharakteryzowali,
na czym polega niezwykle niebez-
pieczna praca policjanta. Zade-
monstrowali wyposa˝enie, które
ma przy sobie ka˝dy funkcjona-
riusz. Milusiƒscy z zapartym tchem
i lekkim przera˝eniem w oku oglà-
dali: kajdanki, pa∏k´ policyjnà, tar-
cz´ odblaskowà zwanà potocznie li-
zakiem, amunicj´, radiostacj´
– dzi´ki której po∏àczyli si´ z po-

bliskim komisariatem, przymierza-
li czapk´ policyjnà. Przedszkolaki
zadawa∏y funkcjonariuszom prze-
myÊlane pytania np.: czy policjan-
ci pracujà nocà? czy chodzà na si-
∏owni´? czy kajdanki zak∏adajà
równie˝ dzieciom? czy przychodzi
do nich Âwi´ty Miko∏aj?

Gdy ̋ egnani gromkimi brawami
policjanci opuÊcili przedszkole,
dzieci zosta∏y zaproszone na dru-
gà cz´Êç programu. Polega∏a ona
na obejrzeniu filmu dokumental-
nego dotyczàcego bezpieczeƒstwa
dzieci na drogach (nagranego
przez Komend´ Sto∏ecznà Policji
w Warszawie).

Pragniemy serdecznie podzi´ko-
waç ca∏emu Komisariatowi w Wie-
liszewie oraz Komendantowi Artu-
rowi Bartczakowi za zrozumienie
potrzeby przeprowadzenia i wagi
tej˝e lekcji szczególnie teraz, gdy
dzieci i m∏odzie˝ ruszy∏a do szkól
i przedszkoli. Niechaj ta droga b´-
dzie zawsze maksymalnie bez-
pieczna.

nn Ksenia M´zia, Agnieszka Policewicz
Koordynatorki programu

W czwartek, 13 wrzeÊnia Przedszkole Samorzàdowe w ¸ajskach odwiedzili policjanci:
asp. Katarzyna Karaszewska, sier˝. sztab. Agnieszka Marchlewska oraz sier˝. Krzysztof Marjaƒski.

Zarówno nowa dyrekcja z wie-
liszewskich szkó∏, jak i awan-
sowane nauczycielki obecni

byli 13 wrzeÊnia, podczas XXIII
sesji Rady Gminy Wieliszew,. To
w∏aÊnie tego dnia, w obecnoÊci
radnych i w∏adz Gminy, a tak˝e
dyrektora Samorzàdowej Admini-
stracji Placówek OÊwiatowych
Jacka Banaszka, nauczycielki,
które sprosta∏y wymogom egzami-
nacyjnym i otrzyma∏y awans za-
wodowy, z∏o˝y∏y uroczyste Êlubo-
wanie, po czym odebra∏y akty
mianowania. Bez wàtpienia by∏y
to chwile emocjonujàce. Stopieƒ
nauczyciela mianowanego uzy-

ska∏y: Agnieszka Mierzejewska ze
Szko∏y Podstawowej im. K. Maku-
szyƒskiego w Skrzeszewie, El˝bie-
ta Tomaniak ze Szko∏y Podstawo-
wej im. K. Makuszyƒskiego
w Skrzeszewie, Virginia Stafiej
z Zespo∏u Szkó∏ w ¸ajskach oraz
Iwona St´pieƒ z Zespo∏u Szkó∏ Po-
nadgimnazjalnych w Komornicy
dawne TGW D´be, obecnie Ze-
spó∏ Szkó∏ w Wieliszewie.

Obrady Rady Gminy sta∏y si´
te˝ doskona∏à okazjà do zaprezen-
towania nowych dyrektorów pla-
cówek oÊwiatowych. Jako pierw-
sza zabra∏a g∏os Beata Skoczylas,
dyrektor Przedszkola nr 1 w Wie-
liszewie: – Jestem nauczycielem
z zami∏owania i pasji, ze stopniem
awansu nauczyciel dyplomowany.
Moja wizja funkcjonowania
przedszkola to przedszkole przy-
jazne dziecku, otwarte na inicja-
tyw´ nauczycieli i rodziców, a tak-
˝e kreatywne i twórcze. Oczywi-
Êcie nie mo˝na zapominaç
o wspó∏pracy ze Êrodowiskiem lo-
kalnym. MyÊl´, ze nie zawiod´
paƒstwa zaufania – zwróci∏a si´
do radnych i przedstawicieli Urz´-
du Gminy.

Nowà dyrektor zyska∏a te˝
Szko∏a Podstawowa im. B. Soko∏a
w Olszewnicy Starej. T´ funkcj´
obj´∏a nauczycielka dyplomowa-
na z 29-letnim sta˝em, Ma∏gorza-
ta Wyszyƒska. – Przez ostatnich

5 lat pe∏ni∏am funkcj´ dyrektora
szko∏y w dosyç du˝ej szkole pod-
stawowej, gdzie by∏o 15 oddzia∏ów
i zatrudnionych 34 nauczycieli.
Od 1 wrzeÊnia jestem dyrektorem
w ma∏ej, kameralnej, prawie ro-
dzinnej szkole. Ze swojej strony
pragn´ z∏o˝yç deklaracj´, ˝e b´d´
stara∏a si´ jak najlepiej wype∏-
niaç moje statutowe obowiàzki
– zapewni∏a nowa dyrektor.

Miros∏aw Sieradzki, jako jedy-
ny m´˝czyzna w tym pedagogicz-
nym gronie, objà∏ stanowisko dy-
rektora Zespo∏u Szkó∏ w Wielisze-
wie. W swoim wystàpieniu
w du˝ym skrócie przybli˝y∏ swo-
je 20-letnie zawodowe doÊwiad-
czenie w oÊwiacie. – Mam nadzie-
j´, ˝e pok∏adane we mnie zaufa-
nie b´dzie procentowa∏o i b´dà
paƒstwo dumni z osiàgni´ç szko-
∏y. Chcia∏bym, aby szko∏a by∏a
otwarta na gmin´, a tak˝e na in-
ne, okoliczne miejscowoÊci – do-
da∏ na zakoƒczenie.

Zanim radni przeszli do swoich
zwyk∏ych obowiàzków, czyli g∏oso-
wania nad uchwa∏ami przewi-
dzianymi w porzàdku obrad, prze-
wodniczàcy Marcin Fabisiak
w imieniu ca∏ej rady ˝yczy∏ wy-
trwa∏oÊci i samych sukcesów no-
wym dyrektorom i nauczyciel-
kom, które odebra∏y awans zawo-
dowy. Pedagodzy zostali tak˝e
nagrodzeni brawami. nn

Wrzesieƒ przyniósł
w szkołach gminnych
w Wieliszewie kilka
zmian kadrowych.
A˝ trzy placówki majà
nowych dyrektorów,
a cztery nauczycielki
otrzymały z ràk wójta
Pawła Kownackiego
akty nadania stopnia
nauczyciela
mianowanego.

Anna Sajnog

Zmiany kadrowe 
w wieliszewskiej oÊwiacie

Droga maksymalnie bezpieczna

Virginia
Stafiej

Agnieszka
Mierzejewska

ws
zy

stk
ie 

fo
t.

M
K

Od lewej: El˝bieta Tomaniak, wójt Pawe∏ Kownacki,
dyrektor SAPO Jacek Banaszek

Iwona
St´pieƒ

Ma∏gorzata
Wyszyƒska

Miros∏aw
Sieradzki

Beata
Skoczylas
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Gmina Wieliszew
wybudowa∏a kolejny
plac zabaw. Tym
razem szczególne
powody do radoÊci
majà dzieci z osiedla
PAN Góra
i okolicznych
miejscowoÊci.
Uroczyste otwarcie
obiektu odby∏o
si´ 19 wrzeÊnia. 

Anna Sajnog

UÊmiech na buziach dzieci
zrekompensowa∏ wszyst-
kim brak s∏onecznej pogo-

dy. Ka˝dy z niecierpliwoÊcià czeka∏
na symboliczne przeci´cie wst´gi,
którego dokona∏y dyrektor placó-
wek oÊwiatowych z Janówka
Pierwszego – Dyrektor Szko∏y Pod-
stawowej Ma∏gorzata Górzyƒska
i Dyrektor Przedszkola Samorzà-
dowego Renata Grzybowska.
Na uroczystoÊci obecny by∏ rów-
nie˝ so∏tys Góry Andrzej Kowalik.
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kow-
nacki i Przewodniczàcy Rady Gmi-
ny Wieliszew Marcin Fabisiak za-
prosili dzieci do wspólnej zabawy.
Na nasze pociechy, oprócz nowych
sprz´tów do zabaw, czeka∏y rów-
nie˝ drobne upominki, ufundowa-
ne przez Urzàd Gminy. Zbierajàce
si´ nad g∏owami chmury mali
u˝ytkownicy placu rozp´dzili
gromkimi okrzykami.

Budowa placu zabaw w Górze
w ca∏oÊci zosta∏a sfinansowana z bu-

d˝etu Gminy. Koszt inwestycji opie-
wa∏ na kwot´ 39 087,25 z∏. Umowa
podpisana 20 sierpnia, zobowiàza∏a
wy∏onionego w przetargu wyko-
nawc´ do zakupu, dostawy i monta-
˝u urzàdzeƒ do zabawy dla dzieci
w wieku od 3 do 12 lat.WÊród urzà-
dzeƒ na placu zabaw znalaz∏y si´:
du˝y zestaw ze zje˝d˝alnià, karuze-
la, wielofunkcyjny szeÊciokàt spraw-
noÊciowy, dwa bujaki spr´˝ynowe
w postaci koniczynki i konika oraz
huÊtawka wa˝ka. W ramach inwe-
stycji wyposa˝ono plac w elemen-
ty ma∏ej architektury takie, jak ∏aw-
ka i kosz na Êmieci, a tak˝e wyko-
nano ogrodzenie. Plac zabaw
w Górze jest ogólnodost´pny
i otwarty ca∏à dob´.

nn

OtworzyliÊmy 
plac zabaw w Górze

Mamy dobrà wiadomoÊç dla wszystkich dzieci z Gminy Wieliszew. W pi´knà,
s∏onecznà niedziel´, 16 wrzeÊnia wójt Pawe∏ Kownacki w asyÊcie dzieci z terenu gminy
otworzy∏ nowy, ogólnodost´pny plac zabaw. Inwestycja znajduje si´ tu˝ obok hali
sportowej, przy ulicy Modliƒskiej.

Otwarcie placu zabaw w Wieliszewie
Oficjalne otwarcie placu zabaw odby-
∏o si´ zaraz po niedzielnej Mszy Êwi´-
tej dla dzieci. W tym radosnym wyda-
rzeniu, oprócz w∏adz samorzàdowych
z wójtem Paw∏em Kownackim na cze-
le, udzia∏ wzi´∏y dziesiàtki maluchów
wraz ze swoimi rodzicami. Nie zabrak∏o
symbolicznego przeci´cia wst´gi, które-
go w znacznej mierze dokona∏y, najwa˝-
niejsze w tym dniu, nasze pociechy. Ka˝-
de dziecko chcia∏o przeciàç chocia˝ nie-
wielki fragment bia∏o-czerwonej szarfy,
przewiàzanej nad furtkà wejÊciowà.

Zanim jednak dzieci rozpocz´∏y za-
baw´, ks. Grzegorz Kucharski pro-
boszcz parafii pw. Przemienienia Paƒ-
skiego w Wieliszewie poÊwi´ci∏ nowe
miejsce zabaw i szaleƒstw na Êwie˝ym
powietrzu, by mali u˝ytkownicy byli
tam bezpieczni i nikomu nie sta∏o si´
nic z∏ego. Dzieci ch´tnie przetestowa-
∏y plac zabaw, zw∏aszcza ˝e Urzàd
Gminy Wieliszew przygotowa∏ na ten

dzieƒ specjalny konkurs dla najaktyw-
niejszych. Ka˝de dziecko otrzyma∏o
specjalny kupon z miejscami na znacz-
ki potwierdzajàce skorzystanie z zain-
stalowanej na placu zabawki.W roli ju-
rorów, uznajàcych wykonanà aktyw-
noÊç, wystàpili tym razem rodzice.
Wype∏nione karteczki, podpisane imie-
niem i nazwiskiem dziecka, wylàdowa-
∏y w specjalnie przygotowanej do tego
celu urnie.Wszystkie kupony bra∏y bo-
wiem udzia∏ w losowaniu drobnych na-
gród. KilkanaÊcie zwyci´skich kupo-
nów wyciàgnà∏ wójt Pawe∏ Kownacki,
a nagrody szcz´Êliwcom wr´cza∏ prze-
wodniczàcy rady Marcin Fabisiak.

– To niezwyk∏e doÊwiadczenie two-
rzyç coÊ dla najm∏odszych mieszkaƒ-
ców Gminy. Ka˝dy plac zabaw to kolej-
ne miejsce, w którym maluchy b´dà
sp´dza∏y swój czas, nawiàzywa∏y przy-
jaênie, rozwija∏y swojà sprawnoÊç fi-
zycznà. RadoÊç dzieciaków, jakà mie-

liÊmy okazj´ obserwowaç na placu
w niedziel´, jest dla mnie najwi´kszà
nagrodà. Na tym placu zabaw nie po-
przestajemy. Ju˝ niebawem otworzymy
kolejny – zapowiedzia∏ wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki.

Wieliszewski plac zabaw kosztowa∏
blisko 39 500 z∏, z czego 22 000 z∏ po-
chodzi ze Êrodków Samorzàdu Woje-
wództwa Mazowieckiego przyznanego
w ramach dzia∏ania „Wdra˝anie lokal-
nych strategii rozwoju dla ma∏ych pro-
jektów”, obj´tego Programem Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich 2007-2013. No-
we miejsce zosta∏o ogrodzone
i wyposa˝one w: szeÊciokàt wielofunk-
cyjny, karuzel´, huÊtawk´ wahad∏owà,
huÊtawk´ wa˝k´, Êciank´ wspinaczko-
wà, bujaki w postaci konika i koniczyn-
ki. Z jego dobrodziejstw b´dzie mo˝na
korzystaç bezp∏atnie w godzinach
otwarcia hali sportowej.

nn Anna Sajnog
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Wydarzenie

Po cz´Êci oficjalnej przyszed∏ czas
na zabaw´. Dru˝yny so∏ectw rozpocz´-
∏y rywalizacj´ sportowà na boisku.

Zmaganiom w ró˝nych konkurencjach to-
warzyszy∏y okrzyki kibicujàcych so∏tysów
i pozosta∏ych mieszkaƒców. Najlepsi oka-
zali si´ zawodnicy z Olszewnicy Starej, dru-
gie miejsce przypad∏o Ka∏uszynowi, trze-
cie zaÊ Krubinowi, a ostatnie, ju˝ poza po-
dium, so∏ectwu ¸ajski. Symboliczny
puchar wr´czy∏ zwyci´zcom wójt Pawe∏
Kownacki, a pozosta∏ych zawodników wraz
z przewodniczàcym Rady Gminy odznaczy∏
medalami.

Po wr´czeniu wyró˝nieƒ na scenie po-
jawili si´ lokalni artyÊci. Przed publiczno-
Êcià zaprezentowa∏a si´ m∏odzie˝ ze skrze-
szewskiego Gminnego Zespo∏u Wokalne-
go Kantado Koro oraz dzieci z Zespo∏u
Taƒca Ludowego „Promyki”.

Tymczasem przy stoiskach odbywa∏ si´
konkurs kulinarny Smaki Gminy Wieli-
szew. Jury mia∏o twardy orzech do zgryzie-
nia, bo wszystkie przygotowane potrawy
by∏y wyÊmienite. Jednak nagroda Grand
Prix i miano oficjalnej potrawy regional-

nej Gminy Wieliszew w latach 2012-2013
trafi∏a do ¸ukasza Smyka za okonia z pa-
telni w pomidorowym puree. W kategorii
„zupa” I miejsce zdoby∏o Towarzystwo
Przyjació∏ Micha∏owa-Reginowa za zup´
grzybowà z ∏azankami.W kategorii „danie
g∏ówne” I miejsce jury przyzna∏o Miros∏a-
wie Przybysz zTowarzystwa Przyjació∏ Mi-
cha∏owa-Reginowa za pierogi z kapustà
i grzybami. Z kolei w kategorii „de-
ser” I miejsce zdoby∏o so∏ectwo Topoli-
na za Topoliƒskie Rikardino. W kategorii
„inne” równorz´dne I miejsce zdoby∏y Sto-
warzyszenie Aktywnych Olszewnica Sta-
ra za bab´ na zimno oraz so∏ectwo Topoli-
na za nalewk´ z pigwy.

Nagrody w licznych tego dnia konkur-
sach da∏y wiele satysfakcji zwyci´zcom,
jednak najwa˝niejszà konkurencjà Gmin-
nych Do˝ynek by∏a rywalizacja w ramach
Turnieju So∏ectw. Jury ocenia∏o estetyk´
stoisk promocyjnych oraz wyst´py repre-
zentantów na scenie.W ogólnej klasyfika-
cji liczy∏y si´ równie˝ punkty zdobyte w ry-
walizacji sportowej. A te wyraênie pomo-
g∏y bezkonkurencyjnemu tego dnia

so∏ectwu Olszewnica
Stara wspierane-
mu przez coraz
szerzej roz-
wijajàce
skrzyd∏a
S t o w a -
rzyszenie
A k t y w -
nych Ol-
szewnica
Stara.

Mo˝na powiedzieç, ˝e ka˝dy, kto pod-
czas Do˝ynek Gminnych w Krubinie za-
prezentowa∏ siebie i swoje talenty, otrzy-
ma∏ zas∏u˝onà nagrod´. Zatem powodów
do Êwi´towania by∏o wiele. Nic dziwne-
go, ˝e podczas koncertu muzyki biesiad-
nej w wykonaniu Kamratów i coverowej
zespo∏u G-Bang ch´tnych do taƒca nie
brakowa∏o. Emocjonujàcym przerywni-
kiem okaza∏ si´ pokaz panowania
nad ogniem, który uczestnikom imprezy
zaprezentowa∏a grupa kuglarzy Children
of Fire.

nn

W imieniu mieszkaƒców wsi Krubin,
Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej
w Krubinie oraz Amatorskiego
Klubu Sportowego „Mewa” Krubin,
pragn´ serdecznie podzi´kowaç
za przekazanie nam tego okazałego
budynku.
Dzi´kujemy wszystkim
zaanga˝owanym w inwestycj´
władzom oraz pracownikom Urz´du
Gminy Wieliszew, przewodniczàcemu
Rady Gminy, radnym wsi Krubin oraz
pozostałym radnym Gminy Wieliszew. 
Dzi´kujemy wspólnocie wsi Krubin
za przekazanie gruntu pod budow´,
rodzinie paƒstwa Szamaƒskich
za wsparcie i okazanà pomoc oraz

wszystkim pozostałym osobom, które
brały udział przy realizacji tego
budynku. 
Ponadto dzi´kujemy 
ksi´˝om proboszczom parafii
pw. Êw. Bartłomieja Apostoła
w Janówku Pierwszym 
ks. Janowi Gołembiewskiemu, 
parafii pw. Jana Marii
Vianney’a w Skrzeszewie
ks. Krzysztofowi Krupie 
oraz parafii pw. Przemienienia Paƒskiego
ks. Grzegorzowi Kucharskiemu
za odprawienie Mszy Êwi´tej polowej
i poÊwi´cenie budynku. 

SOŁTYS WSI KRUBIN

Rada Sołecka i Sołtys wsi Topolina dzi´kujà wszystkim, dzi´ki którym mogliÊmy
zaprezentowaç po raz pierwszy nasze Sołectwo na Gminnych Do˝ynkach. 
Nasza wspólna praca zaowocowała II miejscem w konkursie Sołectw i czekiem
na 300zł.

Podzi´kowanie
Stowarzyszenie Ludzi Aktywnych
„PrzyszłoÊç” w Olszewnicy Starej bardzo
dzi´kuje wszystkim mieszkaƒcom wsi oraz:
– sołtysowi Sławomirowi Kwiatkowskiemu,
– radnemu Janowi CieÊliƒskiemu,
– panu Edwardowi Głazowskiemu,
– grupie młodzie˝y z Olszewnicy Starej,
sponsorom:
– El˝biecie i Andrzejowi Bonieckim
– właÊcicielom firmy „Abel”,
– Magdalenie i Robertowi

Krawczykowskim – właÊcicielom sklepu
„Margo”,

– Jarosławowi Lewandowskiemu
– Bo˝enie i Janowi Szydlikom
– sympatykom „Stowarzyszenia Ludzi

Aktywnych”,
za wsparcie finansowe i rzeczowe, wkład
wniesiony w organizacj´ prezentacji wsi
(stoisko, wieniec do˝ynkowy),
zaprezentowanie programu artystycznego
na Do˝ynkach Gminnych
w Krubinie 8 wrzeÊnia 2012 roku.
Dzi´ki Waszej hojnoÊci i ofiarnoÊci wieÊ
odniosła sukces i zaj´ła I miejsce 
w konkursie „Smaki Gminy” w kategorii
„Inne”, I miejsce w zawodach sportowych
oraz otrzymała nagrod´ publicznoÊci.

Członkowie Stowarzyszenia

Produkty, które zaprezentowaliÊmy
w Smakach Gminy zaj´ły:
• I miejsce w kategorii Inne – nalewka

na pigwie i w kategorii deser Topoliƒskie
Rikardino. 

Na naszym stoisku prezentowaliÊmy:
• Zaprz´g psów Haskich (Maszerka)

– Paƒstwo Krystyna i Piotr Lewnadowscy
• Malarstwo olejne i Pastele 

– Pan Janusz Dom˝ała 
• Malarswo sakralne – Pani Sylwia

Dobrowolska-Portasiewicz

• Wyroby szydełkowe i inne 
– Panie Maria Sawicka i Urszula Sikorska

• Gastronomia – Izabela Âwiàtek i Alicja
Turska, Zenon Lewandowski.

• Nalewka z pigwy – Maria Baƒbura
• Topoliƒskie Rikardino – Ryszard

Andruszaniec
Wyjàtkowe podzi´kowania dla Pracowników
OÊrodka Kultury w Wieliszewie, wszystkich
sponsorów oraz mieszkaƒców Topoliny
(szczególnie dla rodziny Urszuli i Roberta
Tobiaszów) dzi´ki którym mo˝na było godnie
zaprezentowaç Sołectwo. 

Góra KałuszynJanówek Krubin

Łajski Michałow-Reginów Olszewnica Nowa

Tegoroczne Do˝ynki mieszkaƒcy
Gminy Wieliszew i przybyli
goÊcie obchodzili 8 wrzeÊnia,
w sołectwie Krubin. Tradycyjne
Êwi´to plonów połàczone było
z poÊwi´ceniem i uroczystym
przeci´ciem wst´gi
przed nowo wybudowanym
Centrum Sportowo-Kulturalnym. 

Anna Sajnog, Mariusz Kraszewski

Do˝ynki w Gminie Wieliszew
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Towarzystwo Przyjaciół Michałowa-Reginowa

Mieczys∏aw Berdowski

Grand Prix 
konkursu
Smaki 
Gminy 
Wieliszew

Olszewnica Stara wygra∏a Nagrod´ PublicznoÊci i ca∏y Turniej So∏ectw



WERONIKA DZI¢GIELEWSKA: Kiedy
powsta∏ pomys∏ na za∏o˝enie Stowarzysze-
nia?
CZ¸ONKINIE STOWARZYSZENIA: Po odniesio-
nym sukcesie przez naszà wieÊ na „Festiwa-
lu So∏ectw” powiatu legionowskiego
w 2011r. zorganizowa∏a si´ grupa kobiet,
która postanowi∏a podjàç dzia∏ania spo∏ecz-
ne na rzecz wsi. Jesienià, spotykajàc si´
w prywatnych domach, opracowa∏yÊmy li-
st´ mo˝liwych zadaƒ do wykonania w ro-
ku 2012.Wiosnà tego roku opracowaliÊmy
statut i grupa przekszta∏ci∏a si´ w stowa-
rzyszenie, które zarejestrowa∏yÊmy w Sta-
rostwie Powiatowym w Legionowie.
WD: Ilu cz∏onków liczy Stowarzyszenie?
CS: W dniu rejestracji by∏o 12 osób, dziÊ jest
nas 15. Stowarzyszenie ma równie˝ wielu
sympatyków. Sà to osoby, które nie nale˝à
do organizacji, ale bardzo jà wspierajà
ogromnym wk∏adem osobistej pracy, udo-
st´pnieniem prywatnego lokalu i sprz´tów
gospodarstwa domowego.
WD: Jakie cele stawia przed sobà Stowa-
rzyszenie? 
CS: G∏ównym celem Stowarzyszenia jest za-
praszenie i zach´cenie rdzennych i nowych
mieszkaƒców do wspólnej pracy majàcej
na celu o˝ywienie ˝ycia spo∏ecznego i kul-
turalnego naszej wsi.
WD: Jakie zadania uda∏o si´ zrealizowaç
w ramach dzia∏alnoÊci Stowarzyszenia? 
CS: Pierwszym zadaniem by∏o ukwiecenie
Skweru 11-Listopada. Jest to miejsce szcze-
gólne. Stoi tam pomnik „10 rocznicy odzy-
skania niepodleg∏oÊci przez Polsk´”, który
ufundowali w 1930r. ówczeÊni mieszkaƒcy
Olszewnicy Starej. Poniewa˝ Skwer jest cen-
tralnym miejscem we wsi, przy g∏ównej dro-
dze, widocznym dla tysi´cy przeje˝d˝ajà-
cych, postaramy si´, by sta∏ si´ reprezenta-
cyjny.

Stowarzyszenie w∏àczy∏o si´ równie˝ do or-
ganizacji uroczystoÊci Âwi´ta Wojska Pol-
skiego i Bitwy Warszawskiej poprzez wyko-
nanie dekoracji kwiatowej o∏tarza i pomni-
ka. Zaprosi∏yÊmy chór „Smile” z Kasià
Ignaciuk, który na koniec oficjalnej cz´Êci
da∏ krótki koncert pieÊni patriotycznych,
a podczas pikniku na placu szkolnym za-
prezentowa∏ godzinny program artystycz-
ny.Wzi´∏yÊmy równie˝ udzia∏ w Do˝ynkach
Gminnych. Razem z so∏tysem S∏awomirem
Kwiatkowskim, radnym Januszem Cie-
Êliƒskim i Radà So∏eckà przygotowaliÊmy
stoisko wystawowe z ró˝nymi potrawami,
ciastami, owocami i nalewkami (1000 pie-
rogów, 50L czerwonego barszczu, 20L zu-
py z dyni, 200 jab∏ek pieczonych z bità
Êmietanà, faszerowane pomidory, kie∏baski
z grilla, swojska kie∏baska i kaszanka, sma-
lec, ogórki, 5 rodzajów nalewek i 10 blach
ciasta). Dzi´ki wsparciu finansowemu
sponsorów i mieszkaƒców naszej wsi wyko-
na∏yÊmy wieniec do˝ynkowy oraz przygo-
towa∏yÊmy potrawy na stoisko promujàce
Olszewnic´ Starà.WieÊ odnios∏a sukces: za-
j´∏a I miejsce w „Smakach Gminy Wieli-
szew” w kategorii „Inne”, otrzyma∏a „Na-
grod´ PublicznoÊci” w Turnieju So∏ectw,
oraz zaj´∏a I miejsce w konkurencji sporto-
wej.
WD: Podobno Stowarzyszenie zajmuje si´
równie˝ prowadzeniem kroniki Olszew-
nicy Starej?
CS: Powsta∏y dwie kroniki Olszewnicy
Starej. Pierwsza kronika tzw. „bie˝àca”, któ-
ra za∏o˝ona zosta∏a w 2011r. Powsta∏a z ini-
cjatywy Rady So∏eckiej. Prowadzeniem kro-
niki na poczàtku zajmowa∏a si´ jedna
z mieszkanek, a obecnie kronika zosta∏a
przekazana so∏tysowi naszej wsi.
Powsta∏a równie˝ druga kronika, która
prezentuje stare zdj´cia, opisy, relacje, oso-

biste wspomnienia, przedstawia pi´knà hi-
stori´ naszej miejscowoÊci i jej mieszkaƒ-
ców. Du˝y udzia∏ w jej powstanie mia∏a
grupa m∏odzie˝y (byli to: Ewa Kwiatkow-
ska, Patryk Zychowicz, Mateusz Sieraw-
ski, Martyna Szarow, Oliwia G∏ownia, Na-
talia Mostowiec i Natalia Roman). Nasza
m∏odzie˝ bardzo zaanga˝owa∏a si´ zbiera-
jàc materia∏y, przepisujàc i drukujàc tek-
sty oraz fotografujàc obiekty sakralne. Ze
sk∏adek cz∏onkowskich Stowarzyszenia
pokryte zosta∏y koszty wywo∏ania zdj´ç,
zakupu papieru oraz tuszu do drukarki.
Poza tym w ramach Stowarzyszenia po-
wstaje druga praca przedstawiajàca po-
przez fotografie i opisy histori´ zabytko-
wego, parafialnego cmentarza z Chotomo-
wie. B´dzie w niej zamieszczony dzia∏
„Nagrobki Olszewnicy Starej”. Prac´ two-
rzy jedna z naszych dziewczyn wraz
z grupà m∏odzie˝y.
WD: Jakie kolejne zadania stawia
przed sobà Stowarzyszenie?
CS: Pomys∏ów na naszà dzia∏alnoÊç mamy
bardzo du˝o, ale w najbli˝szym czasie pla-
nujemy kontynuowanie prac majàcych
na celu piel´gnowanie Skweru 11 Listopa-
da. Ponadto chcia∏ybyÊmy zorganizowaç
wspólne sprzàtanie Olszewnicy Starej oraz
nawiàzanie wspó∏pracy ze Szko∏à przy or-
ganizacji pikniku rodzinnego.
WD: Kto mo˝e wstàpiç do Stowarzysze-
nia?
CS: Serdecznie zapraszamy wszystkich za-
interesowanych, majàcych pomys∏y na o˝y-
wienie ˝ycia spo∏ecznego w naszej miejsco-
woÊci i ch´tnych do pracy na jej rzecz. Spo-
tykamy si´ w ka˝dà ostatnià niedziel´
miesiàca, o godz. 15.
WD: Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏a 
Weronika Dzi´gielewska
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Nasze Talenty

W tym numerze
Gazety spotykamy
si´ z cz∏onkiniami
„Stowarzyszenia
Ludzi Aktywnych-
Przysz∏oÊç”
z Olszewnicy Starej. 

Z wakacyjnego ˝ycia Klubu Seniora w ¸ajskach
PostanowiliÊmy zwiedzaç Mazowsze i
21 lipca 2012r. wybraliÊmy si´ do Mu-
zeum Romantyzmu w Opiniogórze, po-
siad∏oÊci rodu Krasiƒskich, 22-hektaro-
wego parku krajobrazowego. Zwiedzi-
liÊmy koÊció∏ z kryptà grobowà,
w której pochowany jest Zygmunt
Krasiƒski i cz∏onkowie jego rodziny. Du-
˝e wra˝enie zrobi∏ na nas „bajkowy”,
neogotycki pa∏acyk z ekspozycjà po-
Êwi´conà Zygmuntowi Krasiƒskiemu.
ZajrzeliÊmy do dworu i oficyny, gdzie
zgromadzono eksponaty, Êwiadczàce
o pot´dze rodu Krasiƒskich. W trakcie
spaceru po parku przysiedliÊmy na „∏a-
weczce mi∏oÊci”. Na niej Anna Za∏uska
dla Zygmunta poleci∏a wykuç napis
„Niech pami´ç moja zawsze ci b´dzie
mi∏a.” Niejeden z nas, siadajàc na niej,
uÊmiecha∏ si´ do swoich wspomnieƒ. In-
ni marzyli, ˝e mo˝e si´ cos jeszcze przy-
darzy, bo na mi∏oÊç nigdy nie jest
za póêno. Naszym spacerom przypatry-
wa∏ si´ ze swojego fotela Zygmunt Kra-
siƒski – jest to jego jedyny pomnik
w Polsce – i zach´ca∏ do podziwiania pe-
re∏ki Ziemi Mazowieckiej. W miejsco-
wej karczmie smakowa∏y nam pierogi.
By∏o coÊ dla ducha niezb´dne – jest coÊ
dla cia∏a.

Potem udaliÊmy si´ do Go∏otczyzny
– posiad∏oÊci Aleksandry Bàczkowskiej,

za∏o˝ycielki ̋ eƒskiej szko∏y.Tu równie˝
pracowa∏ Aleksander Âwi´tochowski
za∏o˝yciel szko∏y dla ch∏opców. Zaimpo-
nowa∏y nam wystrojem ich szlacheckie
dwory. W muzeum rolnictwa przypo-
mnieliÊmy sobie, jakich maszyn u˝ywa-
li nasi dziadkowie. Niektórzy pami´ta-
li je ze swoich rodzin.W drodze powrot-
nej pospacerowaliÊmy po rynku
w Pu∏tusku.Wracajàc ka˝dy mia∏ ocho-
t´ zanuciç „O Mazowsze jakie cudne...”
i ka˝dy cieszy∏ si´, ˝e tu ˝yje.

W sierpniu w Gminnym OÊrodku
Kultury w ¸ajskach zorganizowaliÊmy
spotkanie z najstarszymi mieszkaƒca-
mi ̧ ajsk. Sta∏o si´ to ju˝ tradycjà.Wie-
le s´dziwych osób czeka na t´ chwil´,
kiedy w pogodnej atmosferze sp´dzi
czas ze swoimi rówieÊnikami i m∏odszy-
mi od nich seniorami z klubu. Z bie-
giem lat lepiej si´ rozumie jak wa˝ne
jest dla starszych, ˝e si´ o nich pami´-
ta, wys∏ucha wspomnieƒ, pogaw´dzi.To
jest najlepszy prezent – zainteresowa-
nie i szacunek, jakim mo˝na starszych
ludzi obdarzyç. Czekamy na kolejne
spotkanie, by „siedzieç przy kominku,
popijaç s∏odkie winko”.

Na wycieczk´ do ¸odzi wybraliÊmy
si´ 25 sierpnia 2012 r. ChcieliÊmy zoba-
czyç, jakie zmiany zasz∏y w tym robot-
niczym mieÊcie. ZwiedziliÊmy miejsce

pami´ci Radegast, gdzie wo˝ono ludzi
z getta do obozów. Has∏em ¸odzi jest
„Przesz∏oÊç dla jutra”. Widaç dok∏ad-
nie jak si´ je realizuje. Bajeczna jest
wr´cz ulica Piotrowska, gdzie mo˝na
przejÊç alejà gwiazd, przysiàÊç obok Tu-
wima, czy „grajàcego na fortepianie”
Rubinstaina. Tu jakby zatrzyma∏ si´
czas, czuç dawne klimaty. ZajrzeliÊmy
równie˝ do Skansenu ¸ódzkiej Archi-
tektury Drewnianej. To bardzo urokli-
wy zakàtek. W dawnej fabryce Sche-
iblera sà luksusowe apartamenty i ro-
bi to wra˝enie. Imponuje swoim
wyglàdem manufaktura, obiekty, gdzie
w dawne odrestaurowane budynki fa-
bryki Izraela Poznaƒskiego wkompono-
wane nowe budowle. Tak powsta∏o
centrum handlowo-rekreacyjne. Zwie-
dzaliÊmy równie˝ Muzeum ¸odzi, usy-
tuowane w pa∏acu Izraela Poznaƒskie-
go, magnata bawe∏ny. Panuje tu klimat
bogactwa i przepychu. ByliÊmy równie˝
Êwiadkami produkcji tkaniny. ¸ódê to
miasto, dla którego warto jeszcze zaj-
rzeç, gdy˝ ma naprawd´ wiele do zaofe-
rowania turystom.

Wycieczk´ pod has∏em „Tak blisko
mieszkamy, a twierdzy Modlin nie zna-
my” odbyliÊmy 15 wrzeÊnia 2012r. By-
liÊmy zdziwieni, jak wiele do zaoferowa-
nia ma to miejsce. ZwiedziliÊmy Mu-

zeum Obroƒców Modlina, cytadel´,
twierdz´ napoleoƒskà, twierdz´ tatar-
skà, cmentarz. UczciliÊmy pami´ç pole-
g∏ych, sk∏adajàc pod pomnikiem kwia-
ty.To by∏a prawdziwa lekcja historii na-
szego regionu. Polecamy ja tym, którzy
jej jeszcze nie znajà.Wyjazd zakoƒczy-
liÊmy ogniskiem na polanie. Âpiewem
i taƒcem po˝egnaliÊmy lato na rok.

nn Irena Osiecka

Talenty z naszej Gminy PODZI¢KOWANIA:
„Stowarzyszenie Ludzi Aktywnych-PrzyszłoÊç” serdecznie dzi´kuje 
Wójtowi Gminy Wieliszew Pawłowi Kownackiemu za pozytywne rozpatrzenie
wniosku Stowarzyszenia i ufundowanie studni abisynki na Skwerze 11 Listopada. 

Stowarzyszenie eMka na Podlasiu – dzieƒ drugi
Przedzierajàce si´ przez przys∏oni´te okna Gminnego OÊrodka Kul-
tury, podlaskie s∏oƒce k∏ad∏o ∏agodne ciep∏o na naszych Êpiàcych twa-
rzach. Na sàsiednim podwórku zaspany jeszcze kogut og∏osi∏, ˝e dzieƒ
drugi pobytu w Krynkach czas zaczàç. Rozrzuconymi promieniami
s∏oƒce otworzy∏o nasze powieki, czajnik sycza∏ g∏oÊno zwiastujàc roz-
kosz ciep∏ej, porannej kawy i ju˝ po chwili byliÊmy gotowi otworzyç
si´ na niezaprzeczalne pi´kno Podlasia. Za namowà lipcowego upa-
∏u, wyposa˝eni w butelki z wodà, w towarzystwie cz∏onków Stowa-
rzyszenia Drabina, wybraliÊmy si´ do niedalekiej wsi Kruszyniany.
Naszym celem by∏ meczet tatarski oraz cmentarz muzu∏maƒski (mi-
zar), znajdujàcy si´ obok meczetu. Na miejscu przywita∏ nas polski
Tatar, Pan D˝emil Gembicki, którego rodzina jest jednà z czterech
zamieszkujàcych do dziÊ na terenie Kruszynian i kultywujàcych tra-
dycje tatarskie w duchu Islamu. Has∏em do przekroczenia progu me-
czetu by∏o zdj´cie butów, czemu wszyscy zgodnie si´ poddaliÊmy.
Wn´trze budynku przywita∏o nas przyjemnym ch∏odem i mi´kkim
dywanem pod stopami. Po drewnianych, ciemno bràzowych Êcianach
taƒczy∏y cienkie promienie s∏oƒca, pot´gujàc z∏ocenia koranicznych
tekstów zawieszonych w zdobionych ramach. Usadziwszy nas
na pod∏odze, Pan D˝emil, z ogromnym ∏adunkiem humoru i wiedzy,
zabra∏ nas w podró˝ w g∏àb historii powstania meczetu, przybycia
tatarów na te ziemie, ich obrz´dów i tradycji. Meczet zosta∏ wznie-
siony w 1795 r. Budynek, zgodnie z muzu∏maƒskim uk∏adem, podzie-
lony jest na 6 cz´Êci, gdzie oprócz wydzielonej cz´Êci dla kobiet znaj-
duje si´ mihrab (wn´ka wskazujàca kierunek Mekki) oraz minbar
(mównica, z której imam g∏osi kazania). Wed∏ug Islamu wierni mo-
dlà si´ 5 razy dziennie oraz obchodzà Êwi´ta 9 razy w roku. Pan D˝e-
mil opowiedzia∏ nam przede wszystkim o rodzinnych tradycjach mu-
zu∏maƒskich, zaczynajàc od narodzin dziecka, nadania mu imienia,
obrzezaniu ch∏opców, Êlubie i pochówku zmar∏ych.

Po przyj´ciu sporej dawki cennych wiadomoÊci, poszliÊmy
na cmentarz, pozostawiajàc meczet pod opiekà wiszàcych w ciszy
modlitw niestrudzonych ust wiernych i czarownoÊci zas∏yszanych
w nim opowieÊci polskiego Tatara.

Do cmentarza poprowadzi∏a nas pi´kna, lipowa aleja.W milcze-
niu mijaliÊmy przykryte cieniem prastare, kamienne nagrobki, z któ-
rych czas zmaza∏ litery. Towarzyszàcy nam Pan D˝emil zwróci∏ na-
szà uwag´ na najstarszy z nich, pochodzàcy z 1699 roku. Sam cmen-
tarz, otoczony kamiennym murem, zosta∏ za∏o˝ony
w II po∏owie XVII wieku przez spo∏ecznoÊç tatarskà. Obok grobów
pami´tajàcych owe czasy, wzniesione sà równie˝ wspó∏czesne pomni-
ki, bogato ozdabiane z∏otymi, dla nas tajemniczo wyglàdajàcymi or-
namentami i koranicznymi znakami.

Opuszczajàc cmentarz, rozstaliÊmy si´ z naszym tatarskim prze-
wodnikiem ale, jak si´ wkrótce okaza∏o, nie z tatarskà tradycjà. Zo-
staliÊmy bowiem zaproszeni do gospodarstwa po∏o˝onego niemal na-
przeciw meczetu, agroturystyki „Tatarska Jurta” prowadzonej przez
rdzennych Tatarów – D˝enett´ i Miros∏awa Bogdanowiczów oraz ich 3
córki. SpecjalnoÊcià tego miejsca, oprócz ciep∏a i otwartoÊci Pani
D˝enetty, z jakimi sà witani goÊcie, jest tradycyjna kuchnia tatar-
ska.Wyrabiane r´cznie potrawy od wejÊcia pachnà, kuszà i n´cà wi´c
nie dajàc si´ za d∏ugo prosiç zasiedliÊmy przy wielkim, drewnianym,

rodzinnym stole, dogadzajàc podniebieniom w przemi∏ej atmosfe-
rze domowego ogniska. Wielu z nas d∏ugo wspomina∏o smak piere-
miaczy, pierekaczewnika, jeczpomaków czy ko∏dunów tatarskich.
Chwile w Jurcie Tatarskiej up∏yn´∏y nam pod znakiem dotykalnej
i zjadalnej tradycyjnoÊci, odpoczynku i ogarniajàcego nas lenistwa
po kulinarnych specja∏ach ale czas stanà∏ za naszymi plecami i nie-
Êmia∏o lecz stanowczo pociàgnà∏ nas za r´k´ ku drzwiom wyjÊcio-
wym. Po˝egnaliÊmy si´ z gospodynià serdecznie i najedzeni, przez
co szcz´Êliwi, ruszyliÊmy w dalszà podró˝. Z g∏ównej, asfaltowej dro-
gi, skr´ciliÊmy w przepi´kny, g´sty las i jechaliÊmy tym lasem, je-
chaliÊmy, zostawiajàc Kruszyniany ju˝ tylko w pami´ci.

JechaliÊmy, a las si´ nie koƒczy∏, za to droga tak. Zaciekawie-
ni wypatrywaliÊmy kresu tej leÊnej przygody, a˝ w koƒcu dotarli-
Êmy do celu. By∏a nim, ukryta w wysokich trawach, pozosta∏oÊç po wsi
Wierszalin. Pani Cecylia Bach Szczeliƒska, która w tym miejscu prze-
j´∏a rol´ przewodnika, poprowadzi∏a nas w okolic´ trzech drewnia-
nych budynków, które sta∏y tam podparte ju˝ raczej paj´czynami
i dalekim wspomnieniem. Jednak po kilku pierwszych zdaniach Pa-
ni Cecylii owe miejsce zacz´∏o nam si´ jawiç jako kolejny, zapomnia-
ny klejnot pogranicza.Wierszalin by∏ miejscem dzia∏alnoÊci Eliasza
Klimowicza, zwanego prorokiem Iljà. Ta charyzmatyczna i kontro-
wersyjna postaç wpisa∏a si´ w histori´ przede wszystkim budujàc
cerkiew prawos∏awnà w niedalekim sàsiedztwie od Wierszalina, dzi-
siejsza cerkiew p.w. Âw. Jana Chrzciciela.W samym Wierszalinie mo-
gliÊmy oglàdaç dom, w którym Ilja odprawia∏ msze, po tym, jak prze-
kaza∏ cerkiew w r´ce katolików. Dzieje tego cz∏owieka, niepiÊmien-
nego ch∏opa, sà niezwykle bogate i otoczone aurà legendy.
Po opowieÊciach Pani Cecylii, zrujnowane budynki przy których sta-
liÊmy, zab∏ys∏y dla nas zupe∏nie innym, nowym, tajemniczym Êwia-
t∏em. Nikt z nas nie przypuszcza∏, ˝e ukryte sà w nich niespe∏nione
pragnienia tysi´cy pielgrzymów, ˝e krà˝à wokó∏ nas zawieszone w cza-
sie i okupione modlitwà ludzkie marzenia...

Z wierszalinowego, pachnàcego poziomkami lasu, wyjechaliÊmy
pok∏adajàcym si´ ju˝, lepkim popo∏udniem. Ostatnim przystankiem
tego dnia by∏a Cerkiew ZaÊni´cia NajÊwi´tszej Maryi Panny po∏o-
˝ona w Ostrowiu Pó∏nocnym. Przy wejÊciu przywita∏a nas matusz-
ka, Pani Ludmi∏a Klimuk. która otwierajàc pot´˝ne drzwi, od razu
urzek∏a nas poczuciem humoru i charakterystycznym dla tego re-
gionu ludowym zaÊpiewem. Wn´trze cerkwi, pochodzàcej z 1596 r.
okaza∏o si´ byç przepi´knie zdobionà oazà spokoju i Êwiat∏a, odbi-
jajàcego si´ blaskiem od nowego ikonostasu i ikon napisanych zgod-
nie z kanonami sztuki ikonograficznej. Pani Ludmi∏a, opowiedziaw-
szy nam histori´ powstania cerkwi, zaprosi∏a nas chór, nad którym
sprawuje kierownictwo. Stamtàd rozciàga∏ si´ widok na ca∏e lÊnià-
ce z∏otem wn´trze budynku. Z blaskiem z∏oceƒ poupychanym pod po-
wiekami, opuÊciliÊmy cerkiewne mury, machajàc na po˝egnanie Pa-
ni Ludmile i sàsiadujàcym z cerkwià ∏àkom i polom.W towarzystwie
milczàcego zm´czenia dotarliÊmy na kolacj´ do zaprzyjaênionej Re-
stauracji Pod Modrzewiem w Krynkach. I tak zakoƒczy∏ si´ drugi
dzieƒ naszego pobytu na Podlasiu. Na relacj´ z trzeciego, ju˝ nie-
stety ostatniego dnia naszej przygody, zapraszamy w nast´pnym nu-
merze Gazety Wieliszewskiej. nn Anna Or∏owska

Stoisko Stowarzyszenia podczas Do˝ynek Gminnych 2012
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Matematyka jeszcze nigdy nie by∏a tak ekscytujàca! „The Guardian”
Matematyka w formie komiksu – to po∏àcze-
nie intrygujàce i niekonwencjonalne,
a na dodatek dajàce wyÊmienite rezultaty.
Dowodem na to jest „Logikomiks. W poszu-
kiwaniu prawdy”, czyli biografia genialnego
matematyka i filozofa Bertranda Russela za-
pisana w obrazkach.W postaci powieÊci gra-
ficznej w pasjonujàcy sposób przedstawio-
ny zosta∏ Êwiat wielkich matematyków
– osób genialnych, ale te˝ mocno ekscen-
trycznych i cz´sto majàcych problemy ze swo-
imi nieprzeci´tnymi zdolnoÊciami.

Bertrand Russell (1872 – 1970) by∏ bry-
tyjskim filozofem, logikiem oraz matema-
tykiem, a tak˝e dzia∏aczem spo∏ecznym
i eseistà. Urodzi∏ si´ w arystokratycznej ro-
dzinie – Russellowie nale˝eli do najbardziej
wp∏ywowych i najszacowniejszych w Impe-
rium Brytyjskim, z tytu∏em ksià˝´cym i wie-

lowiekowà historià.W roku 1950 zosta∏ Lau-
reatem Nagrody Nobla w dziedzinie lite-
ratury (w uzasadnieniu napisano: „dla jed-
nego z najb∏yskotliwszych przedstawicieli
racjonalizmu i humanizmu, nieustraszone-
go bojownika o wolnoÊç s∏owa i wolnoÊç my-
Êli na Zachodzie”). Zainicjowa∏ w 1954 ro-
ku kampani´ pokojowà Pugwash – ruch
uczonych na rzecz rozbrojenia i pokoju, któ-
ry popiera∏ m.in.Albert Einstein. Nazwa po-
chodzi od miejsca pierwszego posiedzenia,
kanadyjskiej miejscowoÊci Pugwash, gdzie
amerykaƒscy i rosyjscy naukowcy utworzy-
li t´ organizacj´.

Wielkim ˝yciowym celem Bertranda
Russella by∏o stworzenia ponadczasowego
dzie∏a opisujàcego fundamenty matematy-
ki – Principia Mathematica. Pracowa∏
nad nim z innym znanym naukowcem Alfre-

dem Whiteheadem. Z planowanych czterech
tomów powsta∏y trzy.

Russell by∏ tak˝e jednym z najwybitniej-
szych filozofów XX wieku. Jako pacyfista
przeciwstawia∏ si´ wszelkim dzia∏aniom wo-
jennym, w okresie I wojny Êwiatowej zosta∏
skazany na szeÊç miesi´cy wi´zienia za pu-
blikacje na temat oddzia∏ów amerykaƒskich
stacjonujàcych w Anglii. Ponownie w wiezie-
niu Russell znalaz∏ si´ w latach pi´çdziesià-
tych XX w. za zaanga˝owanie si´ w kampa-
ni´ przeciwko nuklearnym zbrojeniom.

Twórcy „Logikomiksu” zwiàzani sà z Gre-
cjà.Apostolos Doxiadis studiowa∏ matema-
tyk´ w USA i Francji. Po studiach wróci∏
do Grecji, gdzie zajà∏ si´ re˝yserià teatral-
nà i filmowà. Jest autorem czterech powie-
Êci przet∏umaczonych na ponad trzydzieÊci
j´zyków. Fascynujà go zwiàzki mi´dzy lite-

raturà a matematykà. Christos Papadimi-
triou to informatyk, studiowa∏ na Politech-
nice w Atenach, a nast´pnie na Uniwersy-
tecie Princeton.Wyk∏ada∏ na wielu znanych
i presti˝owych amerykaƒskich uniwersyte-
tach. Za odkrycia informatyczne zosta∏
uhonorowany Nagrodà Knutha. Oprócz prac
naukowych opublikowa∏ równie˝ powieÊç
„Turing” o ˝yciu wielkiego matematyka Ala-
na Turinga. Alecos Papadatos studiowa∏
ekonomi´, ale porzuci∏ finanse na rzecz pra-
cy w dziedzinie animacji filmowej. Gdy po-
wróci∏ do Grecji, razem z ˝onà, Annie Di
Donnà, za∏o˝y∏ w∏asne studio zajmujàce si´
produkcjà filmów, seriali animowanych,
reklam oraz komiksów.

„Logikomiks” to fascynujaca opowieÊç,
ambitny i pasjonujàcy utwór o dà˝eniu na-
ukowca do stworzenia wielkiego, ponadcza-

sowego dzie∏a.W czasie prac nad jego stwo-
rzeniem Russel styka si´ z najwybitniejszy-
mi matematykami i logikami tamtych cza-
sów: Gottlobem Fregem, Georgem Canto-
rem, Kurtem Gödlem, czy Ludwigiem
Wittgensteinem. Akcja komiksu dzieje si´
w burzliwych czasach – od prze∏o-
miu XIX i XX wieku po I i II wojn´ Êwiato-
wà. Dlatego pe∏no w nim trudnych pytaƒ
o cz∏owieka i jego natur´, na które nie da
si´ uzyskaç jednoznacznej odpowiedzi. „Lo-
gikomiks” to màdre, zastanawiajàce dzie∏o
w atrakcyjnej, komiksowej oprawie – zde-
cydowanie polecam! 

n Piotr K
Apostolos Doxiadis i Christos Papadimitriou (tekst), Alecos
Papadatos i Annie Di Donna (rysunki),
„Logikomiks. W poszukiwaniu prawdy”, Wydawnictwo
W.A.B., Warszawa 2011

Od 25 czerwca
do 1 lipca we
Włoszech przebywała
delegacja Przedszkola
nr 1 w Wieliszewie:
Anna Budniak, 
Maria Szacha
– Głuchowicz 
i Alina Gałàzka.

Alina Gałàzka
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Piosenka Majki Je˝owskiej
pod tytu∏em „D∏onie” by∏a g∏ów-
nym motywem muzycznym,
przy którym m∏odzi tancerze od-
naleêli si´ doskonale, wyra˝ajàc
przy tym swoje spontaniczne re-
akcje. Barwnym t∏em tego rado-
snego wydarzenia by∏ wykonany
przez dzieci plakat propagujàcy
akcj´. Idea propagowania mi∏o-
Êci, przyjaêni i pokoju wÊród naj-
m∏odszych jest tym bardziej war-

ta podkreÊlenia bo mi´dzynaro-
dowy projekt „Comenius” w ra-
mach, którego na terenie przed-
szkola nr 1 realizowana by∏a ak-
cja zakoƒczy∏ si´ w czerwcu.
Mamy nadziej´, ˝e nasze tanecz-
ne przes∏anie pokoju dla Âwiata
b´dzie trwaç nadal przekonujàc
ma∏ych i du˝ych o tym, ˝e wspól-
ny taniec zmienia nas na lepsze.

nn Alina Ga∏àzka

Taniec Pokoju nadal ˝ywy

DoMontoro Inferiore przyje-
chali równie˝ przedstawi-
ciele paƒstw bioràcych

udzia∏ w programie tj. delegacje ¸o-
twy, Hiszpanii, Niemiec, Rumunii,
Czech, Grecji i Cypru. G∏ównym ce-
lem dziewiàtego, a zarazem ostatnie-
go spotkania by∏o podsumowanie
pracy nad projektem, dyskusje na te-
mat ewaluacji oraz fina∏owego rapor-
tu programu Comenius. Odby∏a si´
równie˝ prezentacja ksià˝ek przygo-
towanych przez delegacje z Czech
„Spotkania w projekcie” i ¸otwy
– „2–letnia praca w projekcie Come-
nius”. Nauczyciele wymienili si´ tak-

˝e p∏ytami DVD z nagraniem przed-
stawienia „Podró˝ dooko∏a Europy”.
Na spotkaniu z burmistrzem Monto-
ro Inferiore wr´czony zosta∏ list
od wójta Paw∏a Kownackiego oraz
upominki przygotowane przez Refe-
rat Informacji i Promocji Gminy
Wieliszew. Partnerzy projektu pozna-
li szko∏´ i przedszkole w Montoro In-
feriore. Wizyta w przedszkolu zakoƒ-
czy∏a si´ wspania∏ym wyst´pem w∏o-
skich dzieci, które zataƒczy∏y m.in.
tarantell´, a po nich odby∏y si´ warsz-
taty z rodzicami i dzieçmi – robienie
pizzy. Na zakoƒczenie wszyscy partne-
rzy wymienili si´ p∏ytami DVD ze

zdj´ciami ze wszystkich spotkaƒ wy-
jazdowych w Comeniusie.

O projekcie – dla upami´tnienia
naszego udzia∏u w projekcie zagospo-
darowana zosta∏a jedna ze Êcian na-
szego przedszkola, na której umieÊci-
liÊmy tablic´ oraz gablot´ ze zdj´cia-
mi i informacjami z realizacji zadaƒ
w ramach Comeniusa. Dzi´ki temu,
mimo zakoƒczenia projektu, stworzy-
liÊmy trwa∏à pamiàtk´, która b´dzie
nam nie tylko przypomina∏a nasze
dzia∏ania, ale równie˝ b´dzie informa-
cjà dla kolejnych przedszkolaków i ro-
dziców, którzy przyjdà do naszego
przedszkola. nn

Dziewiàte spotkanie Comeniusa
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Referat Gospodarki NieruchomoÊciami

– Przygotowano dokumentacj´ niezb´dnà do pod-
pisania aktu notarialnego dot. sprzeda˝y przez
Gmin´ Wieliszew dzia∏ek nr ew. 49/2 i nr
ew. 49/3 w Podd´biu.

– Przeprowadzono 50 post´powaƒ i wydano 5 de-
cyzji w sprawie ustalenia op∏aty adiacenckiej
z tytu∏u wzrostu wartoÊci nieruchomoÊci na sku-
tek jej podzia∏u.

– Rozpocz´to post´powanie dot. sprzeda˝y dotych-
czasowemu najemcy lokalu b´dàcego w∏asnoÊcià
Gminy.

– Wydano 58 zawiadomieƒ o nadaniu nr porzàd-
kowego, 2 zaÊwiadczenia o istniejàcych 3 nume-
rach oraz 2 odmowy ustalenia numeru porzàd-
kowego.

– Uczestniczono w negocjacjach w sprawie odszko-
dowaƒ za dzia∏ki przej´te pod drogi gminne.

– Wy∏oniono wykonawc´ podzia∏u geodezyjnego
dz. nr ew. 368/3 obr´b ¸ajski i podpisano umo-
w´.

– Przeprowadzono licytacj´ dz. ew.
nr 46/14, 46/91, 46/97, 46/103 obr´b Wieliszew
PGR wraz z obiektem hotelowym.

– Wszcz´to procedur´ dot. przej´cia ul. Szkolnej
w m. Skrzeszew i Ka∏uszyn, ul. D∏ugiej i Wiej-
skiej w Olszewnicy Starej oraz ul. Akacjowej,
Grzybowej, Choinowej, Polnej, LeÊnej, i Sikor-
skiego w ¸ajskach, ul. Krótkiej, Polnej i S∏onecz-
nej w Wieliszewie.

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu
i Usług i Urzàd Stanu Cywilnego

– Zameldowano na pobyt sta∏y 70 osób, czasowy
– 13 osób.

– Wymeldowano 40 osób z pobytu sta∏ego i 40 z po-
bytu czasowego.

– Zameldowano na pobyt czasowy 3 cudzoziemców
i wystàpiono o nadanie numeru PESEL.

– Zameldowano na pobyt sta∏y 30 noworodków
i wystàpiono o nadanie numeru PESEL.

– Przyj´to 250 wniosków o wydanie dowodu oso-
bistego.

– Wydano 180 nowych dowodów osobistych i 18 za-
Êwiadczeƒ o utracie dowodu.

– Udzielono odpowiedzi na 72 wnioski o udost´p-
nienie danych z ewidencji ludnoÊci.

– Wydano 25 zaÊwiadczeƒ o zameldowaniu.
– Wszcz´to 4 post´powania administracyjne o wy-

meldowanie z miejsca pobytu sta∏ego i wydano 2
decyzje.

– Wydano 2 decyzje w sprawie zmiany nazwisk.
– Sporzàdzono 10 aktów ma∏˝eƒstwa, 25 aktów

zgonu i 3 akty urodzenia.
– Wydano 120 odpisów skróconych.
– Przyj´to 95 wniosków CEIDG dotyczàcych dzia-

∏alnoÊci gospodarczej.
– Przeprowadzono 3 post´powania administracyj-

ne i wydano 3 decyzje w sprawie o sprostowa-
nie aktów stanu cywilnego.

– Wydano 15 zezwoleƒ na sprzeda˝ napojów alko-
holowych.

Referat Gospodarki Przestrzennej
i Geodezji

– Wydano 98 wypisów z miejscowego planu zago-
spodarowania przestrzennego i 24 zaÊwiadcze-
nia o braku miejscowego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego.

– Wydano 7 decyzji o ustaleniu lokalizacji inwe-
stycji celu publicznego.

– Wydano 12 decyzji i 12 projektów decyzji o wa-
runkach zabudowy i zagospodarowania terenu.

– Wydano 19 decyzji zatwierdzajàcych projekt po-
dzia∏u nieruchomoÊci i 14 postanowieƒ opiniu-
jàcych wst´pny projekt podzia∏u.

– Przeanalizowano 36 aktów notarialnych, wszcz´-
to 4 procedury naliczania op∏aty planistycznej
i wydano 7 decyzji.

– Zarejestrowano 86 decyzji dot. wydania pozwo-
leƒ na budow´.

– Przygotowano projektu uchwa∏ w sprawie
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowa-
nia przestrzennego dot. cz´Êci wsi Skrzeszew
oraz miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego dot. cz´Êci wsi Janówek Pierwszy.

– Uczestniczono w spotkaniu w RDOÂ w sprawie
ograniczenia korytarza ekologicznego w Krubi-
nie.

Referat Ochrony Ârodowiska 
i Rolnictwa

– Wydano 34 decyzje na wyci´cie drzew.
– Interweniowano w sprawie nielegalnej wycinki

drzew w Micha∏owie Reginowie
– Skierowano do Komisariatu Policji proÊb´

o ustalenie sprawcy wyrzucenia odpadów w Pod-
d´biu.

– Interweniowano w sprawie wyrzucenia odpadów
na ∏àkach w Ka∏uszynie, ustalono sprawc´ i na-
kazano usuni´cie odpadów.

– Wspó∏pracowano z gabinetami weterynaryjny-
mi i Schroniskiem dla Zwierzàt w kwestii wy∏a-
pywania bezdomnych zwierzàt.

– Wszcz´to post´powanie administracyjne w spra-
wie wydania decyzji o Êrodowiskowych uwarun-
kowaniach dla rozbudowy budynków na hotel
i sale weselne w Olszewnicy Nowej.

– Wydano 2 decyzje na Êwiadczenie us∏ug w zakre-
sie opró˝niania zbiorników bezodp∏ywowych
i transport nieczystoÊci ciek∏ych z terenu gmi-
ny Wieliszew.

– Wydano 3 zaÊwiadczenia o wpisie do rejestru dzia-
∏alnoÊci regulowanej zakresie odbierania odpadów
komunalnych od w∏aÊcicieli nieruchomoÊci.

Referat bud˝etu i finansów

– Sporzàdzono6 zarzàdzeƒ Wójta Gminy Wieliszew
w sprawie zmian i przesuni´ç mi´dzy rozdzia∏a-
mi w planie wydatków i dochodów bud˝etowych.

– Przygotowano projekt uchwa∏y bud˝etowej
na dzieƒ 13 wrzeÊnia 2012 w sprawie zmian
w planie wydatków i dochodów.

– Przygotowano projekt uchwa∏y w sprawie zmian
w planie dochodów i wydatków Wieloletniej Pro-
gnozy Finansowej.

– Przygotowano miesi´czne sprawozdania z wyko-
nania dochodów i wydatków Gminy.

– Przygotowano kwartalne sprawozdania do RIO,
Mazowieckiego Urz´du Wojewódzkiego, Krajo-
wego Biura Wyborczego, GUS.

– Sporzàdzono sprawozdanie opisowe z dochodów
i wydatków za I pó∏rocze dla RIO.

Referat Podatków

– Wydano 181 decyzji podatkowych, 26 postano-
wieƒ, 42 zaÊwiadczenia i 50 wezwaƒ.

– Udzielono odpowiedzi na 18 wniosków o udo-
st´pnienie danych osobowych dla OPS i KRUS.

– Wydano 52 decyzje o wysokoÊci zwrotu podat-
ku akcyzowego producentom rolnym.

– Aktualizowano podstawy opodatkowania
w zwiàzku ze zmianami w ewidencji gruntów
i budynków, prowadzonej przez Starostwo Powia-
towe.

– Zweryfikowano podstaw´ opodatkowania budyn-
ków na terenie gminy Wieliszew.

– Przygotowano 34 upomnienia o uregulowanie za-
leg∏ych podatków i 39 wezwaƒ do uregulowania
zaleg∏oÊci z tytu∏u u˝ytkowania wieczystego
gruntów.

– Wstawiono 310 tytu∏ów wykonawczych do urz´-
dów skarbowych na zaleg∏oÊci podatkowe doty-
czàce I i II raty podatku za 2012 rok.

Referat Gospodarki Komunalnej 
i Inwestycji

– Wydano 25 decyzji dot. lokalizacji w pasie dro-
gowym dróg gminnych urzàdzeƒ infrastruktury
technicznej niezwiàzanych z potrzebami zarzàdza-
nia drogami lub potrzebami ruchu drogowego.

– Wydano 35 oÊwiadczeƒ dot. mo˝liwoÊci po∏àcze-
nia dzia∏ki z drogà publicznà.

– Wydano 15 uzgodnieƒ projektów budowlanych
dotyczàcych budowy urzàdzeƒ infrastruktury
technicznej w pasie drogowym.

– Uzgodniono 2 lokalizacje zjazdów z drogi pu-
blicznej i 9 zjazdów z dróg wewn´trznych.

– Wydano 26 decyzji na zaj´cie pasa drogowego
oraz 23 decyzje na korzystanie z dróg w sposób
szczególny

– Koordynowano prace projektowe modernizacji
sali widowiskowo – konferencyjnej.

– Koordynowano projekt zagospodarowania prze-
strzeni publicznej w Olszewnicy Starej.

– Koordynowano projekt kompleksu boisk na te-
renie osiedla 600-lecia w Wieliszewie.

– Podpisano umow´ na zaprojektowanie oraz wy-
konanie obiektów sportowych, placu zabaw dla
dzieci wraz z terenem rekreacyjnym w Micha-
∏owie Reginowie.

– Podpisano umow´ i koordynowano prace
nad opracowaniem koncepcji rozbudowy budyn-
ku OSP w Janówku Pierwszym.

– Wykonano przy∏àcza kanalizacyjne w pasach
dróg gminnych w ¸ajskach.

– Koordynowano prace projektowe cmentarza
komunalnego w Wieliszewie przy ul. Przedpe∏-
skiego.

– Odebrano wodociàg w ulicy dojazdowej do uli-
cy Suwalnej w ¸ajskach.

– Zg∏oszono w Starostwie Legionowskim zamiar
zagospodarowania pla˝y gminnej. Wykonawc´
wy∏oniono w przetargu.

– Zakoƒczono prace wykoƒczeniowe w obiekcie
sportowym w Krubinie.

– Zatwierdzono wniosek o dofinansowanie na ope-
racj´ „Rozwój publicznej infrastruktury rekre-
acyjnej poprzez budow´ placu zabaw dla dzie-
ci w miejscowoÊci Wieliszew”.

– Wykonano place zabaw w Górze i Wieliszewie.
– W przetargu wy∏oniono wykonawc´ na dowóz

uczniów niepe∏nosprawnych z terenu gminy
do Powiatowego Zespo∏u Szkó∏ Specjalnych
w Legionowie.

– Wy∏oniono wykonawc´ na wykonanie dokumen-
tacji technicznej przebudowy nawierzchni jezd-
ni drogi gminnej nr 180535 ulicy KoÊcielnej
w Skrzeszewie na odcinku d∏. 2,2 km.

– Zlecono wykonanie remontu nawierzchni chod-
ników, ciàgów pieszo-rowerowych i Êcie˝ek rowe-
rowych na terenie Gminy Wieliszew.

– Wy∏oniono wykonawc´ na budow´ chodnika
na odcinku 200m w ramach zadania pn.: „Budo-
wa Al. SolidarnoÊci w Wieliszewie – chodnik
do hali sportowej”.

– Uczestniczono w spotkaniu z w∏aÊcicielami
dzia∏ek rekreacyjnych w sprawie wyjaÊnienia no-
wej sta∏ej organizacji ruchu na drogach dojaz-
dowych do pla˝y i kàpieliska nad Narwià
w Wieliszewie.

– Uczestniczono w spotkaniu z przedstawicielami
Mazowieckiej Spó∏ki Gazownictwa w Warszawie
w sprawie zaopatrzenia miejscowoÊci gminy Wie-
liszew w paliwo gazowe – gaz ziemny.

– Przekazano do MZDW w Warszawie pomoc fi-
nansowà w formie dotacji na rozbudow´ skrzy-
˝owania ul. Nowodworskiej z ul. Dworcowà i dro-
gà gminnà w Górze i janówku Pierwszym.

– Uczestniczono w naradzie na temat likwidacji
przejazdu kolejowego w ul Granicznej w Górze.

– Interweniowano u dyrekcji MZDW w Warsza-
wie Rejonu Drogowego w Wo∏ominie w spra-
wie zwi´kszonego nat´˝enia ruchu ci´˝kich po-
jazdów na drogach woj. nr 631 i 632 przebie-
gajàcych przez teren gminy Wieliszew
w zwiàzku z objazdem spowodowanym za-
mkni´ciem przejazdu kolejowego w Pomie-
chówku.

Referat Informacji i Promocji Gminy

– Przygotowano 58/59 numeru „Gazety Wieliszew-
skiej”

– Wydano folder turystyczny Gminy Wieliszew.
– Opracowywano stron´ BIP, kopiowano dane ze

strony starej na nowà.
– Aktualizowano interaktywnà map´ Gminy Wie-

liszew
– Zorganizowano Festiwal Szanty nad Zalewem,

Do˝ynki Gminne.
– Wspó∏organizowano samochodowy rajd Âwiato-

wid, pikniki w Skrzeszewie, Olszewnicy Starej
i Micha∏owie-Reginowie, obchody 73. rocznicy
wybuchu II wojny Êwiatowej w Wieliszewie oraz
maraton rowerowy Mazovia 24H.

– Koordynowano projekt Workcamp, start so∏ec-
twa Skrzeszew w powiatowym Turnieju So∏ectw,
a tak˝e w – ramach wspó∏pracy mi´dzynarodo-
wej – udzia∏ grupy wolontariuszy reprezentujà-
cych Gmin´ Wieliszew w projekcie WILL.

– Promowano Gmin´ podczas legionowskich Tar-
gów Przedsi´biorczoÊci, otwarcia lotniska w Mo-
dlinie.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego

– Monitorowano wyst´powanie niekorzystnych
zjawisk pogodowych.

– Wystàpiono z wnioskiem do MON o przekazanie
sprz´tu przeciwpowodziowego, in˝ynieryjno
–saperskiego oraz ratowniczego, po zlikwidowa-
nych jednostkach wojskowych

– Wspólnie z Lotniczym Pogotowiem Ratunkowym
dokonano wizji w terenie, w celu stworzenia pro-
fesjonalnego làdowiska dla Êmig∏owców ratow-
niczych.

– Uzgodniono projekty organizacji ruchu dla
przystanków w miejscowoÊci Góra. Przystanki
w obu kierunkach zostanà uruchomione od paê-
dziernika.

– Wprowadzono nowy rozk∏ad jazdy linii L-9.

Referat Sportu i Hala Sportowa
w Wieliszewie 

– Koordynowano zaj´cia i wydarzenia sportowe
zgodnie z harmonogramem.

– Przygotowano kalendarz imprez w Hali Sporto-
wej IX 2012 – VI 2013.

– Przeprowadzono kompleksowe prace porzàdko-
we w hali i na terenie przyleg∏ym.

– Zakupiono siatki na bramki na boisku „Orlik”
w Skrzeszewie.

OÊrodek Kultury

– W ramach oferty wakacyjnej przygotowano bo-
isko wielofunkcyjne, amatorska lig´ tenisa
ziemnego, wystaw´ „Dooko∏a Êwiata”.

– Przygotowano wyjazd zespo∏u „Promyki”
na Mi´dzynarodowy Festiwal Taƒca i Folkloru
w Lloret de Mar w Hiszpanii, X Mi´dzynarodo-
wy i XIV Ogólnopolski Turniej Taƒców Polskich
„O Podlaskà Szyszk´ – Siemiaty-
cze 2012”, XIX Ogólnopolski Konkurs Taƒców
Polskich WARMIA 2012 oraz XX Mi´dzynarodo-
wy Festiwal Folkloru w Nowej Rudzie.

– Wspó∏organizowano gminne uroczystoÊci patrio-
tyczne, 8. Wieliszewski Festiwal Folkowo-Szan-
towy, Do˝ynki Gminne,

– Pozyskano Êrodki zewn´trzne na organiza-
cj´ XII edycji Festiwalu PieÊni i Taƒców Pol-
skich 2012.

– Przygotowano nowà ofert´ zaj´ç w Gminnym
Centrum Kultury w ¸ajskach.

– Wspó∏organizowano konkurs fotograficzny „Nie-
zapomniane chwile”.

OÊrodek Pomocy Społecznej

– Realizowano bie˝àce dzia∏ania w statutowe,
w tym wyp∏aty Êwiadczeƒ i zasi∏ków.

– Realizowano projekt systemowy „Równe szan-
se” wspó∏finansowany ze Êrodków UE.

– Przeprowadzono 12 wywiadów Êrodowiskowych
na wniosek innych instytucji.

– Koordynowano prace Zespo∏u Interdyscypli-
narnego, do którego wp∏yn´∏o 7 Niebieskich
Kart.

Samorzàdowa Administracja 
Placówek OÊwiatowych

– Przeprowadzono konkurs na dyrektora Szko∏y
Podstawowej im. B. Soko∏a w Olszewnicy Starej.

– Rozpocz´to dzia∏ania zwiàzanych z Rzàdowym
Programem Pomocy Uczniom- Wyprawka szkol-
na 2012.

– Uzyskano dofinansowanie na zaj´cia pozalekcyj-
ne w ramach projektu „Dzieci´ca Akademia
Przysz∏oÊci”.

– Przeprowadzono 5 post´powaƒ na stopieƒ na-
uczyciela mianowanego.

– Z∏o˝ono wnioski o dofinansowanie m.in. na za-
j´cia dodatkowe dla uczniów gimnazjum, na do-
datkowe Êrodki dla Biblioteki Publicznej.

– Opracowano ankiet´ Kuratorium OÊwiaty dot.
liczby szeÊciolatków rozpoczynajàcych nauk´
w klasie I szko∏y podstawowej.

– Przygotowano projekty porozumieƒ z sàsiedni-
mi gminami na zwrot kosztów dotacji udzielo-
nych publicznym przedszkolom.

– Og∏oszono przetarg na zaj´cia edukacyjne w ra-
mach projektu „Szko∏a malucha- mój lepszy
start”.

Biuro Projektu Wieliszewska 
Akademia PrzyszłoÊci

– Wyd∏u˝ono okres realizacji projektu
do 30.09.2012 r.

– Przeprowadzono kurs na prawo jazdy kat. C dla
dodatkowych 10 osób.

– Rozpocz´to realizacj´ projektu „Wieliszewska
Akademia Przysz∏oÊci 2” i kampani´ promo-
cyjnà.

nn Opracowa∏a Anna Sajnog
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Praca Urz´du
Informacja o pracy w Urz´dzie Gminy w okresie mi´dzysesyjnym od  23 czerwca 2012 r. do 7 wrzeÊnia 2012 r.
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ww Z∏odziej spowodowa∏
kolizj´
W czwartek, 6 wrze-
Ênia 2012r. funkcjonariu-
sze Komendy Powiatowej
Policji w Legionowie zo-
stali wezwani na miejsce
kolizji drogowej, która wy-
darzy∏a si´ na terenie sku-
pu z∏omu w Legionowie.
Funkcjonariusze policji
zostali powiadomieni
przez zg∏aszajàcych koli-
zj´, ˝e sprawdza kolizji
dokona∏ wczeÊniej z inny-
mi, nieznanymi m´˝czy-
znami kradzie˝y bramy
metalowej, dwuskrzyd∏o-
wej oraz dwóch metalo-
wych gara˝y. Zatrzyma-
nym m´˝czyznà okaza∏ si´
zamieszka∏y w Legiono-
wie Micha∏ S, lat 25, który
okaza∏ si´ byç pod wp∏y-
wem alkoholu. W trakcie
dalszych czynnoÊci stwier-
dzono, i˝ m´˝czyzna wspól-
nie z nieznanymi m´˝czy-
znami usi∏owali równie˝
dokonaç kradzie˝y bramy
dwuskrzyd∏owej z terenu
by∏ego komisariatu policji
w Skrzeszewie, w Gminie
Wieliszew. Sprawa jest
w toku. Post´powanie pro-
wadzi Komenda Policji
Wieliszew pod nadzorem
Prokuratury Rejonowej
w Legionowie.

ww W niedziel´, 2 wrze-
Ênia 2012r. spacerujàcy
w∏aÊciciele dzia∏ki letni-
skowej pomi´dzy miejsco-
woÊciami Sikory i K´pa
Kikolska, spostrzegli
w wyschni´tym zbiorniku
wodnym, le˝àce na ple-
cach, z twarzà skierowanà
ku niebu, zw∏oki ludzkie.
Na miejsce zosta∏y we-
zwane s∏u˝by specjali-
styczne w postaci techni-
ka kryminalistycznego
z KPP Legionowo, stra˝
po˝arna oraz prokuratura.
Po dokonaniu wst´pnych
czynnoÊci, zw∏oki zosta∏y
przetransportowane przez
specjalistycznà grup´
z Paƒstwowej Stra˝y Po-
˝arnej w Legionowie
na suchy brzeg, gdzie
stwierdzono, i˝ jest to
m´˝czyzna. Funkcjonariu-
sze kryminalni z KPP Le-
gionowo, znajdujàcy si´
na miejscu, po ujawnio-
nych na ciele tatua˝ach,
rozpoznali w m´˝czyênie
osob´, której zagini´cie
zg∏osi∏a rodzina w KPP Le-
gionowo 8 sierpnia 2012r.
Okaza∏o si´, ˝e znalezio-
nym m´˝czyznà by∏ Stani-
s∏aw B., lat 82. Zw∏oki
po okazaniu rozpozna∏ syn
zaginionego. Cia∏o zosta∏o
przewiezione do Zak∏adu
Medycyny Sàdowej w ce-
lu dokonania dalszych
czynnoÊci. Âledztwo nad-
zoruje Prokuratura Rejo-
nowa w Legionowie.

nn Na podstawie
informacji 
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Chuligani skradli kosz na Êmieci!
Na zgłoszonà
za poÊrednictwem
facebooka proÊb´
Mieszkanki Gminy
Wieliszew pracownicy
Urz´du 13 wrzeÊnia
zamontowali kosz
na Êmieci na peronie
PKP w Michałowie-
Reginowie. Niestety
pojemnik nie posłu˝ył
długo naszym
Mieszkaƒcom, poniewa˝
został skradziony! 

Anna Sajnog

Pani Magdalena w okresie
wakacyjnym zg∏osi∏a Wójto-
wi Gminy Wieliszew pro-

blem braku koszy na Êmieci
na peronach.W odpowiedzi na t´
informacj´ wójt Pawe∏ Kownacki
zleci∏ pracownikom Urz´du Gmi-
ny postawienie pojemnika na sta-
cji w Micha∏owie–Reginowie. No-
wy kosz pojawi∏ si´ na stacji 13
wrzeÊnia. Niestety d∏ugo tam nie

posta∏, poniewa˝ ju˝ 20 wrzeÊnia
wójt zauwa˝y∏, ˝e kosz zosta∏
skradziony! Na stacji pozosta∏y
jedynie s∏upek i rozrzucone do-
oko∏a Êmieci.

Spo∏ecznoÊç lokalna oburzona
jest takim aktem wandalizmu.
Wszyscy powinniÊmy dbaç o to,
by nasza Gmina wyglàda∏a coraz
pi´kniej, by∏a czysta i uporzàdko-
wana. nn  

Jak bardzo jesteÊmy uzale˝nieni od dost´pu
do energii elektrycznej pracownicy Urz´du oraz
klienci mogli przekonaç si´ 18 wrzeÊnia. 

Awaria pràdu w Urz´dzie

Tego dnia ca∏y budynek, w któ-
rym mieszczà si´ Urzàd Gminy
Wieliszew, Bank Spó∏dzielczy
oraz Poczta Polska by∏ odci´ty
od pràdu. Nie dzia∏a∏y telefony,
Poczta Polska z uwagi na brak
mo˝liwoÊci podniesienia ˝ela-
znej kurtyny zabezpieczajàcej
nie przyjmowa∏a, ani nie wyda-
wa∏a przesy∏ek, Bank Spó∏dziel-
czy s∏u˝y∏ pomocà jedynie w za-
kresie doradztwa, w Urz´dzie bez

przeszkód mog∏o dzia∏aç jedynie
Biuro Obs∏ugi Klienta.

Takie same utrudnienia wystà-
pi∏y równie˝ w Êrod´, 19 wrze-
Ênia, do po∏udnia. Potem w try-
bie kryzysowym instalacja elek-
tryczna Urz´du, Banku i Poczty
zosta∏a pod∏àczona do agregatu,
co pozwoli∏o opanowaç trudnà sy-
tuacj´. Awari´ ca∏kowicie uda∏o
si´ usunàç 20 wrzeÊnia.

nn MK

WW ssiieerrppnniiuu  iinnffoorrmmoowwaalliiÊÊmmyy  PPaaƒƒssttwwaa  oo wwyyrrzzuucceenniiuu  pprrzzeezz  wwaannddaallaa
dduu˝̋eejj  iillooÊÊccii  ooddppaaddóóww  nnaa ∏∏ààkkaacchh  ww KKaa∏∏uusszzyynniiee..  PPoolliiccjjaa  zz WWiieelliisszzeewwaa
wwyykkrryy∏∏aa  sspprraawwcc´́  ii uukkaarraa∏∏aa  ggoo  wwyyssookkiimm  mmaannddaatteemm..  DDooddaattkkoowwoo
mmuussiiaa∏∏  oonn  uupprrzzààttnnààçç  mmiieejjssccee,,  kkttóórree  zzaammiieennii∏∏  ww ÊÊmmiieettnniikk..

W poniedzia∏ek, 13 sierpnia pracownicy
Referatu Ochrony Ârodowiska przyj´li
telefoniczne zg∏oszenie od dzia∏kowicza
ze Skrzeszewa o wyrzuceniu du˝ej iloÊci
odpadów na ∏àkach w Ka∏uszynie.

Po przybyciu na miejsce pracownicy
stwierdzili, ˝e cz´Êç odpadów pochodzi z go-
spodarstwa domowego, jednak w wi´kszoÊci
sà to odpady z warsztatu samochodowego.
Na miejscu znaleziono dokument zawierajà-
cy dane osobowe domniemanego sprawcy.
Z przykroÊcià musimy stwierdziç, ˝e osobà,
która pozby∏a si´ w nielegalny sposób tak du-
˝ej iloÊci odpadów, jest posiadajàcy warsztat
samochodowy mieszkaniec naszej Gminy.

Z wizji lokalnej zosta∏ sporzàdzony pro-
tokó∏ oraz dokumentacja fotograficzna.
Urzàd Gminy przekaza∏ spraw´ Policji wWie-
liszewie. Sprawca zosta∏ w drodze decyzji zo-
bowiàzany do usuni´cia odpadów z miejsca

ich wyrzucenia oraz do okazania Wójtowi
Gminy Wieliszew dokumentu potwierdzajà-
cego ich odbiór przez przedsi´biorc´ majà-
cego stosowne zezwolenie na odbiór odpa-
dów. Dodatkowà karà by∏ wysoki mandat.

Mamy nadziej´, ˝e ta historia b´dzie sku-
tecznym ostrze˝eniem dla tych, którzy do-
puszczajà si´ podobnych przest´pstw, co
wp∏ynie na popraw´ stanu naszego natural-
nego Êrodowiska, tym bardziej, ˝e Urzàd
Gminy Wieliszew do∏o˝y wszelkich staraƒ,
aby sankcje w stosunku do osób, które za-
Êmiecajà naszà pi´knà okolic´ by∏y jak naj-
surowsze. Rozwa˝any jest pomys∏ zakupu ka-
mery, która mo˝e byç instalowana i przeno-
szona w dowolne miejsce, gdzie powstajà
nielegalne wysypiska Êmieci. Takie rozwià-
zania pozwalajà ju˝ w wielu miejscach na-
szego kraju skutecznie Êcigaç wandali.

nn WD/MK

Sprawca zaÊmiecenia ukarany

GGmmiinnaa  WWiieelliisszzeeww  ppoo  rraazz  kkoolleejjnnyy  uucczzeessttnniicczzyy∏∏aa  ww  aakkccjjii  „„SSpprrzzààttaanniiee
ÊÊwwiiaattaa””,,  bb´́ddààcceejj  cczz´́ÊÊcciiàà  mmii´́ddzzyynnaarrooddoowweeggoo  rruucchhuu  nnaa  rrzzeecczz
oocchhrroonnyy  ÊÊrrooddoowwiisskkaa..  AAkkccjjaa  ttaa  rrookk  rroocczznniiee  ooddbbyywwaa  ssii´́  ww  ttrrzzeeccii
wweeeekkeenndd  wwrrzzeeÊÊnniiaa..  

Sprzàtamy razem Êwiat!
W akcji „Sprzàtanie Êwiata”
uczestniczy∏y wszystkie szko∏y
i przedszkola z terenu Gminy Wie-
liszew. Podczas prac porzàdko-
wych zu˝yto 1600 r´kawiczek jed-
norazowych, ponad 200 worków
o pojemnoÊci 120 litrów, 70 mniej-
szych worków o pojemnoÊci 35 li-
trów, a tak˝e 70 worków na Êmie-
ci segregowane.

Szko∏a w Komornicy zaj´∏a si´
sprzàtaniem terenu wokó∏ szko∏y
i okolic przystanku autobusowego.
Uczniowie Gimnazjum w Wielisze-
wie posprzàtali ul. KoÊcielnà i la-
sek pod ¸ajskami.W Janówku zaÊ
porzàdkami zaj´li si´ nie tylko
uczniowie Szko∏y Podstawowej,
ale te˝ ca∏a wspólnota wsi. Razem
posprzàtali teren nad ˝wirownià.

Dzieci ze Szko∏y Podstawowej
w ¸ajskach zebra∏y Êmieci z tere-
nu szko∏y, ul. KoÊcielnej na odcin-
ku od terenu szko∏y do ronda,
a tak˝e od szko∏y w kierunku Le-
gionowa a˝ do granicy ¸ajsk. Po-
nadto w porozumieniu z leÊnikiem
wysprzàta∏y las w Poniatowie.
Uczniowie Szko∏y Podstawowej
z oddzia∏ami przedszkolnymi
w Skrzeszewie zaj´∏y si´ porzàdko-
waniem terenu szko∏y i fragmen-
tu lasu przy ul. Szkolnej w kierun-
ku Chomontowa. Pozosta∏e placów-
ki oÊwiatowe tak˝e mia∏y swój
wk∏ad w tegoroczne „Sprzàtanie
Êwiata”. Do akcji w∏àczy∏y si´
równie˝ dwa so∏ectwa: Komornica
i Sikory.

nn Anna Sajnog

Podzi´kowanie
Serdecznie dzi´kuj´ MIESZKA¡COM i DZIAŁKOWICZOM SIKOR
i K¢PY KIKOLSKIEJ za wzi´cie udziału w akcji jesiennego
sprzàtania naszego sołectwa, która odbyła si´ w dniach 
22-23 wrzeÊnia. Sołtys Ewa Kiepurska
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XXIIIRady Gmi-
ny Wieli-
szew rozpo-

cz´∏a si´ mi∏ym akcentem mianowa-
nia czterech nauczycielek.
Âlubowanie Agnieszki Mierzejew-
skiej i El˝biety Tomaniak ze Szko∏y
Podstawowej w Skrzeszewie oraz Vir-
ginii Stafiej ze Szko∏y Podstawowej
w ¸ajskach oraz Iwony St´pieƒ ze
Szko∏y Ponadgimnazjalnej w Komor-
nicy przyjà∏ wójt Pawe∏ Kownacki.
O tym wydarzeniu oraz nowych dy-
rektorach: Beacie Skoczylas (Przed-
szkole Samorzàdowe nr 1), Ma∏gorza-
cie Wyszyƒskiej (Szko∏a Podstawowa
w Olszewnicy Starej) i Miros∏awie
Sieradzkim (Zespó∏ Szkó∏ w Wieli-
szewie) piszemy na str. 7 Gazety.

Jednak praca Rady Gminy to nie
tylko uroczyste chwile. Jednym z za-
daƒ tego gremium jest rozwiàzywa-
nie palàcych problemów spo∏ecz-
nych.W poprzednich numerach „Ga-
zety Wieliszewskiej” informowaliÊmy
o du˝ych zmianach w Towarzystwie
Budownictwa Spo∏ecznego, które za-
powiada∏ jego prezes Wojciech Piàt-
kowski. Odpowiedzi na pytania, w ja-

kim kierunku pójdzie spó∏ka, mia∏a
udzieliç kontrola zewn´trzna. Na wy-
niki jej prac – a szczególnie intere-
sujàce wydawa∏y si´ te odnoszàce si´
do strony finansowej – nie musieli-
Êmy czekaç d∏ugo. Wnioski i zarzuty
uznano za na tyle powa˝ne, ˝e o wy-
wo∏ujàcych niepokój zdarzeniach
zwiàzanych z dzia∏alnoÊcià TBS w la-
tach 2010-12 postanowiono poinfor-
mowaç Prokuratur´ Rejonowà w Le-
gionowie. Âledztwo jest w toku.

Takie sensacyjne t∏o mia∏a dys-
kusja o taryfach dla zbiorowego za-
opatrzenia w wod´ i odprowadzenia
Êcieków na terenie Gminy Wieli-
szew z urzàdzeƒ b´dàcych w eksplo-
atacji TBS „Wieliszew”. Debat´ roz-
poczà∏ zast´pca wójta Zenon Po-
p∏awski rekomendujàc Radzie
Gminy zwi´kszenie taryf dla zbio-
rowego zaopatrzenia w wod´ i od-
prowadzenia Êcieków na terenie
Gminy Wieliszew z urzàdzeƒ b´dà-
cych w eksploatacji TBS „Wieli-
szew”. Swoje stanowisko argumen-
towa∏ przeprowadzonà w TBS kal-
kulacjà rzeczywistych kosztów,
w których nale˝y uwzgl´dniç te

zwiàzane ze zu˝yciem energii elek-
trycznej potrzebnej do funkcjono-
wania urzàdzeƒ obs∏ugujàcych
g∏ównie sieç kanalizacji podciÊnie-
niowej. Zast´pca wójta dowodzi∏, ˝e
t´ w∏aÊnie cz´Êç kosztów pokrywa-
∏a dotychczas w ca∏oÊci Gmina. G∏os
w dyskusji zabra∏ równie˝ by∏y kie-
rownik TBS Józef Borzewski, który
zgodzi∏ si´, i˝ system eksploatacji
sieci podciÊnieniowej jest jednym
z najdro˝szych, zajmujàc mimo to
stanowisko proponujàce utrzyma-
nie ceny wody na dotychczasowym
poziomie, natomiast nieznaczne
podniesienie stawek za odprowa-
dzanie Êcieków. Zast´pca wójta Ze-
non Pop∏awski zwróci∏ uwag´ rad-
nych, ˝e w tym przypadku nie ma
miejsca na poÊrednie rozwiàzania
– Rada albo przyjmuje dotyczàcy
rzeczywistych kosztów raport TBS,
albo go odrzuca w ca∏oÊci. Podkre-
Êli∏, i˝ cena wody i odprowadzania
Êcieków w konkretnej sytuacji „tu
i teraz” jest uzale˝niona od mate-
matycznych wyliczeƒ – nie majà
naƒ wp∏ywu ani intencje poszcze-
gólnych osób, ani polityka gminna.

Przed podj´ciem decyzji radni
chcieli zapoznaç si´ z kolejnà prze-
s∏ankà – kosztem odprowadzenia 1 m3
Êcieków eksploatowanych przez Miej-
skie Przedsi´biorstwo Wodociàgów
i Kanalizacji. Zenon Pop∏awski poin-
formowa∏, ˝e koszt ten wynosi 7 z∏.

Dyskusj´ podsumowa∏ wójt Pawe∏
Kownacki przyznajàc, i˝ Rada Gmi-
ny mo˝e zignorowaç sytuacj´ finan-
sowà Gminy oraz wyniki obliczeƒ de-
cydujàc si´ tym samym na nie pod-
wy˝szanie stawek dotyczàcych
Towarzystwa Budownictwa Spo∏ecz-
nego „Wieliszew” i dop∏acanie przez
Gmin´ do eksploatacji sieci kanali-
zacji podciÊnieniowej. Istotnym ar-
gumentem za urealnieniem stawek
by∏ fakt, ˝e z dop∏at czynionych przez
Gmin´ mog∏aby skorzystaç tylko
cz´Êç mieszkaƒców. W ten sposób
reszta, p∏acàca dotàd pe∏ne, realne
stawki, by∏aby pokrzywdzona.W g∏o-
sowaniu Rada popar∏a stanowisko
wójta stosunkiem g∏osów 12-2.

Drugim tematem omawianym
podczas XXIII sesji Rady Gminy,
który wywo∏a∏ stosunkowo wiele
emocji, by∏a kwestia statutów so-

∏ectw. Jednà z wàtpliwoÊci by∏ zapis
odnoszàcy si´ do uprawnieƒ Rady
So∏eckiej. Radca prawny Jacek Nie-
Êcior wyjaÊni∏, ˝e jest ona cia∏em do-
radczym funkcjonujàcym przy urz´-
dzie so∏tysa; jej opinia nie jest wià-
˝àca. So∏tys Góry Andrzej Kowalik
zwróci∏ uwag´ na koniecznoÊç po-
nownego przeprowadzenia konsul-
tacji spo∏ecznych, poniewa˝ treÊç
uchwa∏ przedstawianych do g∏oso-
wania ró˝ni si´ od tej podanej
do opinii publicznej. Stanowisko to
popar∏ so∏tys Olszewnicy Starej S∏a-
womir Kwiatkowski wnioskujàc
o zdj´cie z porzàdku obrad uchwa-
lenia statutów so∏ectw. Wiceprze-
wodniczàcy Artur Mi´tek wyrazi∏
obaw´, ˝e takie rozwiàzanie bardzo
wyd∏u˝y proces uchwalania rzeczo-
nych dokumentów, jednak po d∏u-
giej dyskusji radni osiàgn´li kom-
promis – przewodniczàcy Marcin Fa-
bisiak podda∏ pod g∏osowanie
wniosek o zdj´cie z porzàdku obrad
uchwalenie statutów so∏ectw i prze-
kazanie ich do konsultacji spo∏ecz-
nych do 31 paêdziernika 2012.Wnio-
sek ten przyj´to jednog∏oÊnie 13
g∏osami.

W sprawach ró˝nych koƒczàcych
obrady Artur Mi´tek odniós∏ si´
do opublikowanego w jednym z le-
gionowskich tygodników artyku∏u
Edwina Zezonia. Wiceprzewodni-
czàcy wyrazi∏ zdziwienie, ˝e w mate-
riale prasowym radny zaprzecza so-
bie krytykujàc zapisy umieszczone
w statutach, które jako ówczesny
cz∏onek Komisji Statutowej sam
proponowa∏.Tonujàcym emocje koƒ-
cowym akcentem sesji by∏o wystà-
pienie przewodniczàcego Marcina
Fabisiaka, który podzi´kowa∏ pra-
cownikom OÊrodka Pomocy Spo-
∏ecznej w Wieliszewie za sprawne
i profesjonalne dzia∏anie podczas ak-
cji odebrania dzieci matce alkoho-
liczce i przekazanie ich ojcu, który
mieszka w Janówku Pierwszym.

Szczegó∏owy protokó∏ z XXIII se-
sji Rady Gminy Wieliszew b´dzie do-
st´pny, po zatwierdzeniu na kolejnej
sesji, na stronie internetowej
www.bip.wieliszew.pl nn
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Z ˝ycia Gminy

Mieszkaƒcy Gminy nie pod∏àcze-
ni do ˝adnego systemu kanaliza-
cji muszà spe∏niaç wymogi sani-
tarne z w∏asnych Êrodków doty-
czy to budowy szamba i jego
eksploatacji. Wywóz 1m3 przez
asenizacyjny to kwota od 20
do 30z∏ za m3. Czy Radni zapro-
ponujà proporcjonalnà dop∏at´
dla mieszkaƒców nie majàcych
dost´pu do kanalizacji? 
Kanalizacja podciÊnieniowa jest
jednym z najnowoczeÊniejszych

systemów. To ˝e zosta∏a zastoso-
wana na terenie Naszej Gminy
by∏o dok∏adnie przemyÊlane
i przedyskutowane.
Nie prawdà jest, ˝e koszt budowy
by∏ podstawowym kryterium za-
stosowania. Nie wdajàc si´
w szczegó∏owe rozwiàzania tech-
niczne przypomn´, ˝e g∏ównym
kryterium by∏y uwarunkowa-
nia Êrodowiskowe. Tylko ten sys-
tem kanalizacji móg∏ byç zasto-
sowany na naszym wodonoÊnym

i o wysokim poziomie wód grun-
towych terenie. Jest ̋ elaznà – bar-
dzo logicznà zasadà, ˝e najpierw
buduje si´ kanalizacj´ a potem
wodociàg. Prosz´ sobie przypo-
mnieç jakà wod´ mieli mieszkaƒ-
cy korzystajàcy obecnie z kana-
lizacji podciÊnieniowej.
Powy˝sze ku przypomnieniu
Mieszkaƒcom Janówka i Krubi-
na i pod rozwag´ Radnym.

nn S∏awomir Baƒbura

POLEMIKA..

Czy 9 z∏ za m3 Êcieków komunalnych to za du˝o? 
SSpprraawwaa  ddoottyycczzyy  ooddbbiioorruu  ÊÊcciieekkóóww  bbyyttoowwyycchh  ww kkaannaalliizzaaccjjii  ppooddcciiÊÊnniieenniioowweejj..  SSàà  RRaaddnnii,,  kkttóórrzzyy  ttwwiieerrddzzàà,,
˝̋ee  sskkoorroo  GGmmiinnaa  oobbddaarrzzyy∏∏aa  mmiieesszzkkaaƒƒccóóww  ttaakkiicchh  pprreezzeenntteemm  ttoo  ppoowwiinnnnaa  ddoottoowwaaçç  tteerraazz  ooddbbiióórr  ÊÊcciieekkóóww..  

Zmiany kwot kryteriów dochodowych oraz wysokoÊç
zasi∏ku rodzinnego
OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej
wWieliszewie informuje, ˝e zgod-
nie z rozporzàdzeniem Rady Mi-
nistrów z dnia 10 sierpnia 2012r.
w sprawie wysokoÊci dochodu ro-
dziny albo dochodu osoby uczà-
cej si´ stanowiàcych podstaw´
ubiegania si´ o zasi∏ek rodzinny
oraz wysokoÊci Êwiadczeƒ ro-
dzinnych od dnia 1 listopa-
da 2012r. zmieniajà si´ kwoty
kryteriów dochodowych oraz wy-
sokoÊç zasi∏ku rodzinnego.

Kwoty kryteriów dochodowych
b´dà wynosi∏y:
• W okresie od 1 listopada 2012r.

do 31 paêdziernika 2014r.
– 539,00 z∏ na osob´ w rodzinie;
– 623,00 z∏ na osob´ w rodzinie,

w której jest dziecko niepe∏-
nosprawne;

Kwoty zasi∏ku rodzinnego od dnia
1 listopada 2012r. b´dà wynosiç:
• 77,00 z∏ – na dziecko w wieku

do ukoƒczenia 5 roku ˝ycia;

• 106,00 z∏ – na dziecko w wieku
powy˝ej 5 roku ˝ycia do ukoƒ-
czenia 18 roku ˝ycia;

• 115,00 z∏ – na dziecko w wieku
powy˝ej 18 roku ̋ ycia do ukoƒ-
czenia 24 roku ˝ycia; 

Kwoty dodatków do zasi∏ku ro-
dzinnego, jednorazowej zapomo-
gi z tytu∏u urodzenia si´ dziecka,
Êwiadczenia piel´gnacyjnego
oraz zasi∏ku piel´gnacyjnego po-
zostajà bez zmian. nn OPS

Dyskusja o taryfach
dla zbiorowego
zaopatrzenia w wod´
i odprowadzenia
Êcieków na terenie
Gminy Wieliszew
z urzàdzeƒ b´dàcych
w eksploatacji
TBS „Wieliszew” oraz
o nowych statutach
sołeckich
zdominowała
obrady XXIII sesji
Rady Gminy.

Mariusz Kraszewski

Kanalizacja pod ciÊnieniem

Nowa taryfa dla zbiorowego zaopatrzenia
w wod´ na sezon 2012/2013
Przy ustalaniu tary dla zbiorowego od-
prowadzenia Êcieków w poprzednim se-
zonie 2011/2012 rok TBS nie uwzgl´d-
ni∏ kosztów energii elektrycznej, która
jest zu˝yta w procesie zarówno dostar-
czenia Êcieków, jak i ich oczyszczenia.To
istotny, wysoki koszt. Gdy ca∏y proces od-
prowadzania i doprowadzania Êcieków
kosztuje 305 tys. z∏. rocznie, 101 tys. z∏.
poch∏ania wykorzystanie energii elek-
trycznej. Do 31 grudnia 2011 roku rze-
czone koszty pràdu pokrywa∏a Gmina
Wieliszew.

W nowych taryfach na se-
zon 2012/2013 urealniliÊmy cen´ m3
Êcieków uwzgl´dniajàc interes spo∏ecz-
ny. GdybyÊmy chcieli osiàgnàç sytuacj´,
w której Gmina nic nie dok∏ada do kosz-
tów zbiorowego odprowadzenia Êcieków,
koszty m3 wynosi∏yby ponad 10 z∏. Mi-
mo osiàgni´cia kompromisu (TBS na-
dal b´dzie dop∏aca∏, ale ju˝ nie tak du-
˝o) oraz poczynionych oszcz´dnoÊci
w sferze wynagrodzeƒ (zmniejszenie za-
trudnienia, co daje rocznie ponad 30
tys. z∏ oszcz´dnoÊci) nie mo˝na by∏o
uniknàç podwy˝ki.

Nale˝y w tym miejscu zaznaczyç, ˝e
zastosowany system sieci kanalizacji

podciÊnieniowej jest systemem bardzo
drogim zarówno w budowie, jak i eks-
ploatacji, co ma znaczny wp∏yw na ce-
n´.Takie kosztowne rozwiàzania stosu-
je si´ w terenach, gdzie ze wzgl´du
na ukszta∏towanie terenu lub bardzo du-
˝e odleg∏oÊci dzielàce odbiorców nie ma
mo˝liwoÊci zastosowania taƒszych me-
tod. W Gminie Wieliszew sà korzystne
warunki, aby w∏aÊnie takie metody (ko-
rzystne cenowo dla Gminy i mieszkaƒ-
ców) stosowaç.

Nowa taryfa dla zbiorowego zaopa-
trzenia w wod´ na sezon 2012/2013
uwzgl´dnia wzrost kosztów eksploatacji,
które w wi´kszoÊci generuje bardzo no-
woczesna stacja uzdatniania wody
w Janówku. Realizujàc w ubieg∏ych la-
tach tak znacznà i zapewne wa˝nà in-
westycj´ dla mieszkaƒców nie zapewnio-
no odpowiedniego rozbioru wody po-
przez wi´kszà rozbudow´ sieci
wodociàgowej, który jest na poziomie
od 5 ÷ 10 % Przychody nie pokrywajà
kosztów eksploatacji i utrzymania sta-
cji uzdatniania wody. Przychody by∏y-
by równe kosztom, gdyby ze stacji mo-
g∏o korzystaç znacznie wi´cej odbiorców.

nn

Komentarz 
WOJCIECHA
PIÑTKOWSKIEGO,
Prezesa TBS „Wieliszew”
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nn nieruchomoÊci
• Biura,Magazyny i Plac Wynajm´ Tel. 512100483
• Do sprzedania działki w Łajskach. Bli˝sze informa-

cje pod nr. Telefonu 797-126-618. 
• Kupi´ działk´ na terenie Gminy Wieliszew

pod warsztat samochodowy kontakt: 694 57 57 79
• Mieszkanie w Wieliszewie M5 tanio sprzedam

tel.: 504838620
• Pokoje Ekipom Budowlanym Wynajm´

Tel. 512100483
• Sprzedam bezpoÊrednio działk´ w Sikorach 793 m2.

Cena 130 zł/m2. Tel. 0-518-090-242, dzialkasiko-
ry@wp.pl 

• Sprzedam dom parterowy w Skrzeszewie Powierzch-
nia u˝ytkowa 130m2, działka 1200m2. Rok budo-
wy 2005. Cena 550 000 zł. tel.: 531 116 198

• Sprzedam dom w Warszawie o pow.400 m kw.,
na działce o pow. 500 m kw. Tel 22 678 53 07

• Sprzedam działk´ budowlanà o pow. 1323 m2

w Skrzeszewie, przy ul. Polnej tel. 603 911 154
• Sprzedam działk´ budowlanà o pow. 1 0687 ha

w miejscowoÊci Wieliszew od ul. Polnej do Podgór-
nej, tel. 512 206 859.

• Sprzedam działk´ budowlanà 636 m kw w Pułtusku-
atrakcyjna lokalizacja. Kontakt: 513154636

• Sprzedam działk´ w Wieliszewie, budowlano-usłu-
gowa z zatwierdzonym projektem na budow´ do-
mu z usługami, np. apteka, przy drodze wojewódz-
kiej i Êcie˝ce rowerowej; w sàsiedztwie osiedle miesz-
kaniowe, osiedle domów jednorodzinnych, sklep,
szkoła, koÊciół, pierwsza linia zabudowy, ogrodzo-
na. Tel. 695 659 049

• Wieliszew, ul. Modliƒska, m-3 zadbane, doskonale
wyposa˝one wynajm´ tel. 512 752 179

• Wynajm´ mały domek, 2-pokojowy (do kwoty 600 zł
miesi´cznie) w okolicach Łajsk, Michałowa-Regino-
wa lub Wieliszewa.

• Zamieni´ mieszkanie własnoÊciowe Wodociàg Pół-
nocny. Szczegóły pod nr tel. (22) 782-39-23

nn usługi ró˝ne
• Cyklinowanie parkiety, kompleksowo

tel.: 505 300 308
• Cyklinowanie parkiety podłogi drewniane.

tel.: 513871377
• Elektryk nr tel.: 604-465-680
• Geodeta. Wykonujemy podziały działek, wskazania

granic, mapy do celów projektowych, inwentaryza-
cje. Konkurencyjne ceny. Tel.: 531 935 000,
tel.: 502 109 208

• Hydraulika – pełny zakres tel.: 0 888 889 927
• Korepetycje j. angielski, j. francuski. Tel.: 692-430-996
• Korepetycje matematyka, fizyka poziom – szkoła

podstawowa, gimnazjum. Kontakt pod numerem
tel. 665 502 103

• Masa˝ leczniczy Wieliszew, KoÊcielna 9,
tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885, od poniedział-
ku do Êrody – od godz. 16, czwartek, sobota
– od godz. 9

• Nauczyciel udzieli korepetycji z j´zyka francuskiego
i j´zyka angielskiego. Mo˝liwy dojazd do ucznia.
tel.: 796 888 283

• Poszukuj´ korepetytora z biologii/chemii dla ucznia
klasy pierwszej gimnazjum. Zaj´cia mogà odbywaç
si´ wyłàcznie w soboty lub niedziele. Kontakt: Do-
rota 604 560 719.

• Potrzebujesz szybko niewielkich pieni´dzy. Masz nie-
spodziewane wydatki. Pomo˝e Po˝yczka Okazjonal-
na do 1000zł (min. formalnoÊci – max zadowolenia).
Szczegóły – tel.: 604 057 281 Dzwoƒ Êmiało! 

• Przyjm´ pralk´ automatycznà w dobrym stanie, nie-
odpłatnie. Tel. 667 438 244

• Rollmasa˝ przy ul. Modliƒskiej 110-114 w Wielisze-
wie zaprasza wszystkich dbajàcych o zdrowie i uro-
d´. Pierwsza wizyta gratis. Ceny konkurencyjne, za-
dzwoƒ 0 668-181-359.

• Sprzedam cegł´ Silica, rozmiar 15/33 kon-
takt: 507 980 012

• Sprzedam lub zamieni´ na mniejsze mieszkanie
na os. 600-lecia o pow. 49,2 m3. Tel.: 0 22 782 39 23

• Studentka filologii angielskiej udzieli korepetycji. Za-
kres nauki: szkoła podstawowa. Tel.: 504 641 840

• Usługi Hydrauliczne INSTAL-JAR Jarosław Bo˝ym
ogrzewanie podłogowe instalacje solarne i gazowe
tel. 606 620 762

• Usługi remontowe, wykoƒczeniowe, hydraulika, elektry-
ka, glazura, gipsy, malowanie – tel. 508 421 103.

• Wycinka drzew w miejscach trudno dost´pnych me-
todà alpinistycznà. Tel.: 511134573

• Wycinka, przycinka drzew metodà alpinistycznà
i z podnoÊnika OdÊnie˝anie Dachów kontakt pod nu-
merem telefonu 511 134 573

• Wykopy, rozbiórki, piach, ̋ wir, ziemia, niwelacje, wy-
wrotka 5 t, HDS. Solidnie. tel.: 501 065 045.

O G Ł O S Z E N I A
D R O B N E
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Gmina Wieliszew
na Targach
Przedsi´biorczoÊci
W weekend 
25-26 sierpnia,
w legionowskiej
Arenie odbyły si´
Targi
Przedsi´biorczoÊci,
w których równie˝
udział wzi´ła Gmina
Wieliszew,
wystawiajàc si´
ze swoim stoiskiem.

WLegionowskich Targach
Przedsi´biorczoÊci wzi´∏o
udzia∏ 80 wystawców. Ka˝-

dy z nich oferowa∏ na swoim stoisku
porady, informacje na temat pro-
duktów i us∏ug, mo˝na by∏o nego-
cjowaç warunki przysz∏ej wspó∏pra-
cy. Nie zabrak∏o te˝ prezentacji te-

renów inwestycyjnych na terenie
powiatu legionowskiego, by∏a lek-
cja j´zyka angielskiego z lektorem
ze szko∏y We'll, panie ze Studia Uro-
dy w DH Maxim dba∏y o w∏osy i ma-
lowa∏y paznokcie. O g∏odne brzuchy
zwiedzajàcych i wystawców zadba-
∏a pizzeria Da Grasso, która co chwi-
l´ dostarcza∏a kolejnà porcj´ pysz-
nej pizzy, stoiska wystawców ugina-
∏y si´ pod ci´˝arem ciastek, ciast,
a nawet chleba ze smalcem.

WÊród wszystkich stoisk najbar-
dziej wyró˝nia∏o si´ przygotowane
przez Miasto i Gmin´ Serock, któ-
re oferowa∏o pyszne serockie owo-
ce i precle. To w∏aÊnie Serock zdo-
by∏ nagrod´ dla naj∏adniejszego sto-
iska wystawowego.

Na stoisku Gminy Wieliszew
mo˝na by∏o otrzymaç foldery i ma-
py promocyjne oraz uzyskaç rzeczo-
wà informacj´, na temat tego co
warto obejrzeç w naszej Gminie.

nn èród∏o: www.legionowo.pl
oprac. WD

WW  UUrrzz´́ddzziiee  GGmmiinnyy  WWiieelliisszzeeww  pprraaccoowwnniiccyy  RReeffeerraattuu  OOcchhrroonnyy
ÂÂrrooddoowwiisskkaa  ii  RRoollnniiccttwwaa  zzoorrggaanniizzoowwaa∏∏  zzbbiióórrkk´́  zzuu˝̋yyttyycchh  ooppoonn
ssaammoocchhooddoowwyycchh..  SSttaarree,,  nniieeppoottrrzzeebbnnee  ooppoonnyy  zzuuttyylliizzoowwaa∏∏aa
ssppeeccjjaallnniiee  ddoo  tteeggoo  cceelluu  wwyynnaajj´́ttaa  ffiirrmmaa..  

Zbiórka prowadzona by∏a w dniach
21 – 24 wrzeÊnia. Mieszkaƒcy mogli
bezp∏atnie pozbywaç si´ zalegajà-
cych u nich opon zarówno od samo-
chodów osobowych, jak i ci´˝aro-
wych. Wystarczy∏o dostarczyç je
do tymczasowego miejsca sk∏adowa-
nia, zlokalizowanego tu˝ przy budyn-

ku Urz´du Gminy.Akcja cieszy∏a si´
du˝ym zainteresowaniem spo∏eczno-
Êci lokalnej. Przez zaledwie cztery
dni uda∏o si´ zebraç a˝ cztery tony
odpadów, które 24 wrzeÊnia odebra-
∏a firma, zajmujàca si´ gospodarkà
i utylizacjà opon samochodowych
i ci´˝arowych. nn Anna Sajnog

ZebraliÊmy 4 tony opon

To ju˝ ostatnie dni na z∏o˝enie prac fotograficznych w konkursach gminnych „Moja Gmina w obiektywie” i „Niezapomniane chwile”.

Konkursy fotograficzne
Termin nadsy∏ania prac na organizowany
przez OÊrodek Kultury w Wieliszewie kon-
kurs „Niezapomniane chwile”, którego te-
matem sà minione wakacje, up∏ywa ju˝
28 wrzeÊnia. Mo˝na wystartowaç w trzech
kategoriach: fotograficznej (z podzia∏em
na tematy: cz∏owiek, pejza˝, przyroda), lite-
rackiej i fotograficzno-literackiej. Zaprasza-
my do przesy∏ania swoich zdj´ç i reporta˝y

na adres: kultura@wieliszew.pl lub dostar-
czenia osobiÊcie / pocztà do naszej siedzi-
by – Gminnego Centrum Kultury w ¸aj-
skach (ul. Moniuszki 2/róg Nowodwor-
skiej, 05-119 Legionowo), do koƒca
wrzeÊnia 2012.

Trwa równie˝ organizowany przez Refe-
rat Informacji i Promocji Gminy konkurs fo-
tograficzny „Moja Gmina w obiektywie”,

do którego przyjmowane sà prace wed∏ug
kategorii uporzàdkowanych zgodnie z pora-
mi roku. Do rozstrzygni´cia pozosta∏y foto-
grafie prezentujàce lato (prace nale˝y do-
starczyç do koƒca wrzeÊnia 2012) i jesieƒ
(prace nale˝y przesy∏aç do 14 listopa-
da 2012). Zgodnie z regulaminem jury przy-
znaje dodatkowe punkty autorom zdj´ç pre-
zentujàcych walory turystyczne Gminy Wie-

liszew, ze szczególnym uwzgl´dnieniem za-
bytków, architektury, krajobrazu, przyrody
oraz wydarzeƒ kulturalnych i spo∏ecznych.
W sprawie konkursu mo˝na kontaktowaç si´
z Referatem Informacji i Promocji Gminy
Wieliszew, tel. 22 782 26 32, e-mail: wdzie-
gielewska@wieliszew.pl 

Regulaminy obu konkursów dost´pne sà
na stronie www.wieliszew.pl            nn MK
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Urzàd Gminy wygrał rajd „Âwiatowid 2012”
W rajdzie
turystyczno-
nawigacyjnym
„Âwiatowid 2012”
udział wziàł Wójt
Gminy Wieliszew
Paweł Kownacki,
któremu pilotował
pracownik urz´du
Łukasz Wójcik.
Dru˝yna ta okazała
si´ najlepsza i zaj´ła
pierwsze miejsce,
zdobywajàc tym
samym wspaniałà
statuetk´.

Anna Sajnog

Rajd turystyczno-nawigacyjny
„Âwiatowid 2012” zosta∏ zor-
ganizowany w dniach 21-23 wrze-

Ênia przez Komisj´ Sportów Popular-
nych i Turystyki Automobilklubu
Polski.

Do startu dopuszczono tak˝e za-
∏ogi amatorskie. Specjalnie dla
tych uczestników 22 wrzeÊnia zor-
ganizowano odcinek trasy
o zmniejszonej trudnoÊci przejaz-
du. Do klasyfikacji „Open” zosta-
∏y zaliczone wyniki z dwóch prób
sprawnoÊci SZ3 (otwierajàcego
drugi dzieƒ rajdu na terenie CSP
w Legionowie) i SZ4 (zamykajàce-
go sobotni wyÊcig na zamkni´tej
ulicy w Wieliszewie) rozgrywane
podczas rajdu.Wszyscy uczestnicy
musieli jeêdziç zgodnie z obowià-
zujàcymi przepisami ruchu drogo-
wego.

cik, reprezentujàcy Urzàd Gminy
Wieliszew. Wygrani otrzymali
od organizatorów statuetki.

– Udzia∏ w rajdzie „Âwiatowid”
by∏ bez wàtpienia bardzo cieka-
wym prze˝yciem. Poza dreszczy-
kiem emocji, jakie zawsze niesie ze
sobà sportowa rywalizacja, mieli-
Êmy okazj´ ponownie odwiedziç
niezwyk∏e miejsca, jakie sà tu˝
obok naszej Gminy. – mówi wójt
Pawe∏ Kownacki – Tym bardziej
jest nam mi∏o, ˝e wygraliÊmy rajd
i zdobyliÊmy t´ pi´kna statuetk´.
Zespó∏, który stworzyliÊmy z ¸uka-
szem Wójcikiem, reprezentowa∏
nie tylko Urzàd, ale te˝ ca∏à spo-
∏ecznoÊç Gminy Wieliszew – doda-
je wójt. nn

Ca∏a trasa dla uczestników kla-
sy „Open” to nie tylko specjalne
odcinki sprawnoÊciowe SZ3 i SZ4,
ale te˝ trzy dojazdowe D1 (Legio-
nowo CSP – Kuligów), D2 (Kuligów
– Koby∏ka) oraz D3 (Koby∏ka – Wie-
liszew). Rajd o d∏ugoÊci ok. 75 km
by∏ bardzo ciekawy. Uczestnicy
musieli u˝ywaç kompasu oraz
sprawdziç si´ w zadaniach, polega-
jàcych na odnajdowaniu zdj´ç.

– Ca∏y rajd by∏ bardzo przyjem-
ny – relacjonuje ¸ukasz Wójcik
– Zacz´liÊmy przejazdem sprawno-
Êciowym SZ3 na terenie szko∏y po-
licyjnej CSP w Legionowie. Po za-
koƒczeniu odcinka dostaliÊmy kar-
ty drogowe oraz wytyczne
w postaci tzw. „roadbooka”, w ja-

kim kierunku i gdzie mamy si´
udaç. Stamtàd pojechaliÊmy w kie-
runku skansenu w Kuligowie – opo-
wiada.

Trasa rajdu bieg∏a przez malow-
nicze wsie oraz ∏àki, a przejazd
trwa∏ do 50 minut. Kolejny etap
rajdu rozpocz´to po przerwie
i uczestnicy pojechali prosto do Ko-
by∏ki. Tam zatrzymali si´ w polo-
wym Muzeum Or´˝a i Techniki
U˝ytkowej, gdzie równie˝ by∏ czas
na odpoczynek i zwiedzanie. Ostat-
ni etap, to trasa prowadzàca przez
Marki a˝ do Wieliszewa. Na miej-
scu uczestnicy mieli do pokonania
jeszcze jeden, ostatni odcinek SZ4.

Zwyci´zcami rajdu okazali si´
wójt Pawe∏ Kownacki i ¸ukasz Wój-

Amatorska Liga Pi∏ki Halowej
Szkó∏ Podstawowych
W sobot´, 15 wrzeÊnia, w Hali Sporto-
wej w Wieliszewie zosta∏ rozegra-
ny I Turniej Amatorskiej Ligi Pi∏ki Ha-
lowej Szkó∏ Podstawowych. Do zawodów
zg∏osi∏o si´ osiem dru˝yn, po losowaniu
zosta∏y utworzone 2 grupy. W grupie
„A” znalaz∏y si´ nast´pujàce dru˝yny:
Skrzeszew, Jab∏onna, Józefów, Choto-
mów; w grupie „B” Bia∏obrzegi, ¸ajski,
Wieliszew, Janówek. Dru˝yny w grupach
mecze rozgrywa∏y systemem „ka˝dy
z ka˝dym”, nast´pnie zosta∏y rozegrane
mecze o poszczególne miejsca.
Wyniki meczów grupy „A”

Skrzeszew – Chotomów 6: 0

Jab∏onna – Józefów 8: 0

Chotomów – Józefów 0: 1

Skrzeszew – Jab∏onna 4: 1

Jab∏onna – Chotomów 2: 0

Józefów – Skrzeszew 0: 6

Wyniki meczów grupy „B”

Bia∏obrzegi – Janówek 4: 0

¸ajski – Wieliszew 0: 3

Janówek – Wieliszew 1: 4

Bia∏obrzegi – ¸ajski 4: 0

¸ajski – Janówek 1 – 4

Wieliszew – Bia∏obrzegi 1: 1

Wyniki meczów o miejsca

o VII miejsce: Chotomów – ¸ajski 2: 0

o V miejsce: Józefów – Janówek 2: 6

o III miejsce Jab∏onna – Wieliszew 3: 0

o I miejsce Skrzeszew – Bia∏obrzegi 2: 0

Klasyfikacja koƒcowa I turnieju:

I miejsce – Skrzeszew – 45

II miejsce – Bia∏obrzegi – 30

III miejsce – Jab∏onna – 15

IV miejsce – Wieliszew – 5

V miejsce – Janówek – 3

VI miejsce – Józefów – 2

VII miejsce – Chotomów – 1

VIII miejsce – ¸ajski – 1

Liga Halówki – Król Strzelców
Szkó∏ Podstawowych

15.09.2012 Liczba
strzelonych bramek

1. Jacek Lewandowski • Skrzeszew – 14

2. Dominik Buna • Bia∏obrzegi – 6

2. Dominik Capiga • Jab∏onna – 6

2. Mateusz Nied˝wiecki • Jab∏onna – 6

2. Kuba Zabijek • Janówek – 6

3. Micha∏ Jastrz´bowski • Wieliszew – 4

Mazovia MTB Marathon –
Mistrzostwa Polski Samorzàdowców

Po raz trzeci w Skar˝ysku-Kamiennej
odby∏a si´ kolarska Mazovia MTB
Marathon. Przy tej okazji zorganizo-
wano równie˝ Otwarte Mistrzostwa
Polski Samorzàdowców w kolarstwie
MTB. Maraton podzielony by∏ na czte-
ry dystanse: Hobby – 8 km, Fit
– 35 km, Mega – 60 km oraz Giga
– 90 km. Reprezentacja Urz´du Gmi-
ny Wieliszew, w sk∏adzie Ewa Kiszel
i Anna Oleksiak zmaga∏a si´ z kon-
kurencjà na dystansie 35 km. Choç
trasa by∏a niezwykle ci´˝ka, a aura
pozostawia∏a wiele do ˝yczenia, wy-
si∏ek si´ op∏aca∏, gdy˝ nasze reprezen-
tantki ukoƒczy∏y maraton z miejsca-
mi na podium.

Anna Oleksiak wywalczy∏a I miej-
sce i tym samym uzyska∏a tytu∏ Mi-
strza Polski Samorzàdowców MTB,

natomiast Ewa Kiszel uplasowa∏a si´
na II miejscu, z tytu∏em Wicemistrza
Polski Samorzàdowców MTB.
Jak same uczestniczki oceniajà, udzia∏
w maratonie i osiàgni´ty wynik?
Anna Oleksiak: Jestem bardzo zasko-
czona uzyskanym wynikiem. Je˝d˝´ du-
˝o rekreacyjnie na rowerze i udzia∏
w tym maratonie potraktowa∏am jak
dobrà zabaw´ – by∏am bardzo zaskoczo-
na, kiedy okaza∏o si´, ˝e zaj´∏am I miej-
sce. Jest to Êwietna zabawa i z pewno-
Êcià w przysz∏oÊci wezm´ jeszcze udzia∏
w tej imprezie.
Ewa Kiszel: Trasa by∏a bardzo ci´˝ka
ze wzgl´du na nierówny teren oraz desz-
czowà pogod´, ale organizacja marato-
nu by∏a Êwietna.Wzi´∏am udzia∏ w wy-
Êcigu rekreacyjnie, dlatego jestem zasko-
czona wynikiem, jaki osiàgn´∏am.

W niedziel´, 26 sierpnia, w Skar˝ysku-Kamiennej odby∏y si´
Mistrzostwa Polski Samorzàdowców w kolarstwie. 
I i II miejsce na podium wywalczy∏y pracownice Urz´du
Gminy Wieliszew.

VII Wieliszewski

Bieg Jesieni

niedziela,

14 paêdziernika 2012

Spotykamy si´ o godz. 10.00 na stadionie
sportowym (boczne boisko)

w Wieliszewie, przy ul. Modliƒskiej 65.
Zapisy do godz. 11:45.

Start I-ego Biegu (1km) o godz. 12.00,
Biegu Głównego (4km) około 12:30.

SZCZ¢ÂLIWA 13.
Po raz trzynasty (a siódmy jesienià)
na drogi i bezdro˝a Wieliszewa wylegnà
miłoÊnicy biegania. Czy na starcie pojawià
si´ zawodnicy, którzy nie opuÊcili ˝adnej
z dotychczasowych edycji?

Startujemy w siedmiu kategoriach wiekowych,
w dwóch oddzielnych biegach:
– 1-km p´tla (KLASY I-III i IV-VI z podziałem

na dziewczynki i chłopców oraz 
BIEG RODZINNY: dru˝yny 2-osobowe,
warunkiem startu jest „wielopokoleniowoÊç”
składu, tj. osoba dorosła + dziecko do lat 12):
stadion sportowy (p´tla), Al. SolidarnoÊci,
parking przy UG Wieliszew, stadion.

– 4-km p´tla (JUNIOR MŁODSZY: 13 – 14 lat
z podziałem na dziewcz´ta i chłopców; 
JUNIOR STARSZY: 15 – 17 lat z podziałem
na dziewcz´ta i chłopców;
OPEN: 18 – 40 lat z podziałem na kobiety

i m´˝czyzn
SENIOR: powy˝ej 40 lat z podziałem na panów
i panie): stadion sportowy (p´tla),
Al. SolidarnoÊci, drogi polne w okolicy Jeziora
Kwietniówka, uliczki przy UG Wieliszew,
Al. SolidarnoÊci, stadion.

Malownicza, zró˝nicowana terenowo trasa
– w przypadku Biegu Głównego przebiegajàca
wzdłu˝ Jeziora Kwietniówka oraz skrajem
kompleksu leÊnego Uroczyska Wieliszew
– przypadnie do gustu przede wszystkim
miłoÊnikom natury. Bieg Główny b´dzie
w połowie biegiem ulicznym, a w połowie
przełajowym.

Dla 100 pierwszych zarejestrowanych Uczestników
– pamiàtkowa koszulka. Dla zwyci´zców – medale,
puchary, nagrody rzeczowe. Zapewniamy napoje
i batony energetyczne. Organizator zastrzega
sobie prawo do odwołania zawodów w przypadku
wyjàtkowo niesprzyjajàcych warunków
atmosferycznych. 

O CO WALCZYMY? O DOBRY WYNIK, MEDALE
I PUCHARY, NAGRODY RZECZOWE ALE PRZEDE
WSZYSTKIM – O ZDROWIE I DOBRÑ ZABAW¢.
ZAPRASZAMY WI¢C DO UDZIAŁU KA˚DEGO.
Podpowiadamy, ˝e start w Biegu Rodzinnym
z najmłodszymi pociechami ułatwi dzieci´cy
wózek – i b´dzie to pomoc całkowicie
dopuszczalna przez regulamin zawodów
(dost´pny wraz z mapà trasy na stronie
www.wieliszew.pl) EM

Zaj´cia na Hali Sportowej w Wieliszewie ju˝ od 1.10.2012 w ka˝dy poniedziałek i Êrod´ od godz. 15.30 do godz. 16.30.
Profilaktyka i korekcja wad postawy w formie çwiczeƒ, gier i zabaw.
Grupy maksymalnie do 10 osób. Zapraszamy dzieci od 6 roku ˝ycia. åwiczenia prowadzone przez mgr fizjoterapii.
Szczegóły i zapisy pod numerem tel. 503 019 878 lub email: fizjoharmonia@gmail.com
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